
کلمه یارانه چند سالی است که در ادبیات ایرانیان جا باز 
کرده است. کلمه ای که اجرای طرح هدفمندی یارانه ها، آن 
را بر سر زبان ها انداخت و برای عام و خاص مردم اهمیت 
پیدا کرد. تا پیش از سال 89، یارانه ها به شکل غیر مستقیم 
برای برخی اقلام مصرفی خانوارها پرداخت می شد و افراد 

جامعه بدون آگاهی از قیمت واقعی و تمام شده این کالاها 
تنها مصرف کنندگانی بودند که بیش از نیاز واقعی خود 
مصرف می کردند. توجه به میزان یارانه ها از این رو برای 
مردم چندان جذاب نبود و به صرف پایین بودن قیمت ها، 

رضایت آحاد جامعه جلب می شد...
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حداد از چه نگران است؟ 

آیت الله هاشمی رفسنجانی:

تحریم عامل گسترش 
فساد می شود

کسانی که تحریم  را نعمت می دانستند، تلاش می کنند آن را برگردانند

فرمانده انتظامی استان قم خبرداد:

کلاهبرداری 50 میلیاردی از بیماران دیابتی

وام 10 میلیونی ازدواج قابل اجرا نیست 

پشت پرده تلاش برای حذف 24 میلیون یارانه بگیر چیست؟ 

دردسرهای یارانه ای دولت روحانی
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روزنامه صبح ایران

به اطلاع کلیه مددجویان مستمری بگیر بهزیستی 

استان قم می رساند با توجه به اینکه در سال 95 

مبالغ واریزی به حساب مددجویان از بانک عامل 

فعلی تغییر کرده و از این پس واریزی ها در بانک 

رفاه انجام می شود، لازم است مددجویان بهزیستی 

استان با در دست داشتن مدارک شناسایی به شعب 

بانک رفاه در سطح استان مراجعه کرده و جهت 

افتتاح حساب اقدام نمایند.

بدیهی است در صورت عدم افتتاح حساب مبالغ 

واریزی در این ماه قابل برداشت نمی باشد.

ا طلاعیه
اداره کل بهزیستی استان قم

روابط عمومی بهزیستی استان قم

یادگار گرامی امام گفت: دلسوزی بدون نگاه تخصصی مشکلات مضاعفی برای جامعه 
ایجاد می کند.

آیت الله سید حسن خمینی در دیدار اعضای شورای اسلامی شهر تهران در حرم 
امام خمینی که به مناسبت روز شوراها برگزار شد، با اشاره به یکی از جملات بنیانگذار 
جمهوری اسلامی ایران در مورد شوراها اظهار داشت: امام در جمله ای که همه فلسفه 
شوراها را می توان در آن یافت می گویند »دولت نمی تواند همه جا را خودش تحت نظر 
بگیرد؛ وقتی محول کرد کار را به خود مردم، مردم در منطقه ای که هستند برای خودشان 
دلسوزتر هستند، بهتر اطلاع دارند به احتیاجات خودشان. اینها یک برنامه هایی است که 

در دست اجراست«. این سخنان نشان می دهد که اساسا دولت نمی تواند کار 
همه بخش ها را تحت نظر بگیرد، البته این به معنای آن نیست که دولت ها قادر به 

انجام کارها نباشند بلکه بدان معناست که دولت ها باید کوچکتر باشند و لزومی 
ندارد در همه بخش ها تصدی گری کنند. وی با بیان اینکه هرچه دولت 

ها کوچک تر باشند توانمندتر و چابک تر خواهند شد، یکی از دلایل 
ابلاغ سیاست های کلی اصل 44 که به خوبی اجرا نشد را رسیدن 

به همین وضعیت خواند. یادگار امام گفت: یکی از دلایل این 
جمله امام که »مردم به حال خودشان دلسوزتر هستند« ...

آیت الله سید حسن خمینی در دیدار اعضای شورای شهر تهران:

ترجیح مصلحت شخصی در کارها خیانت است
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مصادره 2 میلیارد دلار 
پول ایران دزدی است

وزیر امور خارجه:

رئیس مجمع تشخیص مصلحت نظام گفت: متأسفانه بعضی از کسانی که قبلًا در مقام مسؤولان جمهوری اسلامی، تحریم ها 
را نعمت خدا می دانستند، وقتی در دو انتخابات نظر جامعه را دیدند، به جای اصلاح گفتار و رفتار خویش با کارشکنی سیاسی 
در کارهای دولت تلاش می کنند که تحریم ها را برگردانند. آیت الله هاشمی رفسنجانی در دیدار دبیرکل خانه کارگر و جمعی 
از نمایندگان تشکل های کارگری،  به نقش تأثیرگذار کارگران و معلمان در جامعه اشاره کرد و گفت: ذات این دو قشر به 
گونه ای است که نمی توانند مستکبر باشند و حق الناس بر گردن آنها نیست، بلکه همیشه به گردن جامعه حق دارند. هاشمی 

رفسنجانی، با بیان این جمله که »باید حق این دو قشر پرداخته شود« ...

موج سواری دلواپسان با دلارهای توقیف شده

سایه شوم 
اشتباهات بر سر 

منافع ملی

اسامی برندگان 
ششمین  مرحله

 قرعه کشی همیاران 
بازیافت شهرداری قم

دولت  پایان  از  سال   2.5 از  بیش  گذشت  وجود  با 
دهم اما همچنان پیامدهای سهل انگاری و تصمیم های 
غیرکارشناسی مسئولان سابق، بر سر منافع ملی سنگینی 
می کند به گونه ای که نظام سیاسی و اقتصادی کشور 

همچنان تاوان اشتباهات آنها را می دهد.
سریال دنباله دار تصمیم های نسنجیده دولت سابق که 
ریشه در بی توجهی به نظر کارشناسان و دلسوزان کشور 
داشته، تمامی ندارد و هر چند وقت یکبار، زخم این تصمیم 
های غیرکارشناسی سرباز کرده و سرمایه ها و منافع ملی 

را به چالش می کشد.
نگاهی به گذشته نشان می دهد که کارشناسان بارها 
به دولت وقت، نسبت به کاغذ پاره خواندن تحریم ها، قطع 
یکباره سواپ، فروش نفت خارج از شبکه قانونی، خرید 
اوراق قرضه در آمریکا و ... هشدار داده اند، اما مسئولان 
دولت سابق به هیچ کدام از این توصیه ها و هشدارها 
توجه نکرده و بر تصمیم های اشتباه خود پای فشاری 
کردند. نتیجه این تصمیم های نسنجیده بر همگان آشکار 
است؛ سختی فرایند لغو تحریم ها، محکوم شدن ایران در 
دیوان داوری بین المللی به پرداخت جریمه به سبب لغو 
سواپ، ظهور پدیده بابك زنجانی و توقیف 2 میلیارد دلار 
از اموال ملت ایران در آمریکا، تنها گوشه ای از پیامدهای 
بی توجهی به نظرات دلسوزانه کارشناسان است. هر چند 
توقیف 2 میلیارد دلار از اموال ایران در آمریکا، تازه ترین 
نتیجه اقدامات دولت سابق به شمار می رود اما نمی توان 
مطمئن شد که آخرین باشد، زیرا نگاهی به کارنامه دولت 
این  از  و دهم نشان دهنده فهرست طولانی  نهم  های 
تصمیم های غیرکارشناسی است که امکان دارد در آینده، 

پیامدهای مخرب خود را نشان دهد...
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قابل توجه اعضاء محترم اتحادیه صنف الکتریک و تابلوساز قم

در اجرای آئین نامه اجرایی تبصره 3 ماده 22 قانون نظام صنفی و 
با عنایت به پایان مسئولیت هیئت مدیره محترم آن اتحادیه و لزوم 
برگزاری انتخابات جدید، بدینوسیله از کلیه اعضاء آن صنف که 
داوطلب عضویت در هیئت مدیره و بازرس اتحادیه خود می باشند 
تقاضا دارد با در دست داشتن مدارک ذیل از ابتدای وقت اداری روز 
شنبه مورخ 95/2/4 لغایت پایان وقت اداری روز سه شنبه مورخ 
95/2/21 به مدت 15 روز کاری به محل هیات اجرائی بر انتخابات 
اتحادیه های صنفی مستقر در سازمان صنعت، معدن و تجارت قم 
واقع در 45 متری 15 خرداد )ساختمان معصومیه( مراجعه و نسبت 

به دریافت و تکمیل پرسشنامه اقدام نمایند.

وزارت صنعت، معدن و تجارت
سازمان صنعت، معدن و تجارت استان قم

کمیسیون نظارت قم
اطلاعیـــــه

مدارک مورد نیاز جهت ثبت نام:
1 - فتوکپی پروانه کسب معتبر                                                  2 برگ

2 - فتوکپی تمام صفحات شناسنامه                                         2 برگ

3 - عکس 4*6 جدید                                                                 6 قطعه

4 - فتوکپی کارت ملی                                                               2 برگ

5 - گواهی عدم اعتیاد                                                               1 برگ

6 - فتوکپی مدرک تحصیلی                                                     2 برگ

تــــذکر:
1 - داشتن پروانه کسب معتبر دائم

2 - داوطلب موظف است شخصا نسبت به تکمیل فرم مربوطه اقدام نماید.

3 - داشتن مدرک تحصیلی دیپلم برای افراد فاقد سابقه عضویت در هیئت مدیره

4 - داشتن حداکثر 75 سال سن در زمان ثبت نام

5 - ارائه اصل مدرک الزامی است.
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چرا روحانی را 
راحت نمی گذارند؟

به احتمال زیاد رئیس جمهور روحانی توان مهار فشار 
دوجانبه مخالفان داخلی و خارجی خود را دارد؛ اما متقابلا 
این نمی تواند نافی حمایتی باشد که او برای پیش برد 
اهدافش به آن نیازمند است. چراکه در اثباتی ترین حالت 

ممکن مهار مخالفان، آنچه اهمیت دارد میزان مصرف انرژی منفی بسیار زیادی ست که 
بالقوه می تواند پروسه های توسعه اقتصادی، سیاسی و اجتماعی اورا با مشکل روبرو کند

رئیس جمهورحسن روحانی مدتهاست به گونه یی سابقه در معرض حملات بی 
رحمانه و سیستماتیکی در داخل و خارج ایران قرار گرفته است. اوهرچند از هنگام به 
قدرت رسیدنش در جولای 2013؛ در برابر انتقادات تندی از سوی مخالفان داخلی که به 
آنها دلواپس می گویند قرار گرفته و البته شاهد رفتار مشابهی نیز از سوی برخی رقبای 
منطقه یی عرب ایران ست، اما آنچه طی تقریبا 3 ماه گذشته با آن مواجه شده؛ توجه 

بسیاری از آگاهان امور ایران را به سوی خود جلب کرده است.
رئیس جمهور روحانی اخیرا که شاید نشانی از افزایش طاقت فرسای فشار مخالفان 
او باشد در انتقادی صریح، آنها را به خویشتن داری، رعایت انصاف، درک شرایط حساس 
کشور و نیز خاتمه رفتارهای به قول او دشمن شاد کن دعوت و تاکید کرد ادامه این روش 
فرصت های پیش آمده را ازایران خواهد گرفت. روحانی به ویژه یادآوری می کند توافق 
اتمی تهران با جامعه بین المللی فرصتی نیست که دائمی و یا قابل تکرار باشد.»شدت 
حملات به آقای رئیس جمهور آنهم در سالی که او و جامعه ایرانی کم کم خودرا آماده 
انتخابات ریاست جمهوری 2017 می کنند، از یک جنبه دیگر نیز بالقوه  برای دولت 
تحت امرش موجب نگرانی شده است؛ اینکه مخالفان برای به بن ست کشاندن سیاست 
خارجی دولت که اتفاقا مورد توجه و خواست مخالفان دیپلماسی ایران در عرصه بین 
المللی ست، دست به اقداماتی خلاف مصالح ملی ایران بزنند و دولت را دربرابر شرایط 
مخاطره آمیزی قرار دهند. افشای گزارش محرمانه وزارتخارجه ایران از روند اجرایی 
توافقنامه اتمی به پارلمان که مشخص نشد از سوی چه کسانی صورت گرفت تنها یک 

نمونه از این گونه اقدامات است، اماآیا آخرین آنها خواهد بود؟ پاسخ روشن است!
اینکه تبعات افشا گری مذکور چه بوده و خواهد بود؟ الان دیگر اهمیتی ندارد، اما 
هشدار گونه به رئیس جمهور و وزیرخارجه ایران عملا نشان داد مخالفان حرفه یی تا 
کجا ممکن است پیش بروند. سخنان اکبر هاشمی رفسنجانی یکی از بزرگترین و شاید 
مهمترین حامیان دولت و شخص روحانی در آخر هفته گذشته مبنی بر اینکه تشدید 
اختلافات به ضرر کشور تمام خواهد شد و باید از اختلافات به خاطر امنیت کشوردست 
برداشت، به دلیل صراحتی که در تعابیر به کار گرفته شده در آن دیده می شود، نشان 
می دهد از دید این مرد قدرتمند اولا موضوع تنها روحانی نیست؛ ثانیا خود رئیس 
جمهور به طور مشخص تا چه حد تحت فشار هایی قرارگرفته که ممکن است جامعه و 
نیز تعهدات بین المللی ایران را با مخاطراتی جدی روبرو کند. یکی از نزدیکان هاشمی 
رفسنجانی می گوید »شاید اینگونه باشد؛ اما روحانی به این دلیل که از ابتدا می دانست 
در چه راهی وارد شده، پیش بینی های لازم را کرده است. او از میدان خارج نخواهد شد. 

مخالفانش هم این را به خوبی می دانند.«
اما فضای داخلی ایران تنها مشکلی نیست که رئیس جمهور روحانی با آن مواجه 
است. مخاطرات و کارشکنی های کشور هایی که از بازگشت ایران به جامعه بین المللی 
نگران هستند موضوع بسیار مهمی ست که چالش های پیش روی دولت ایران را چند 
برابر ومتاسفانه پتانسیل نیروی محرکه سیاسی دولت را برای پیگیری برنامه ها و سیاست 
هایش عمیقا مصروف به خود کرده. شاید به دلیل همین فشار های دوگانه بی رحمانه 
است که دولت کنونی در نظر مردم ایران و نیز طرف های بین المللی و قدرت های 
جهانی  که خواستار همکاری و تعامل با آن هستند، دولتی متفاوت اما کارآمد که شایسته 

حمایت است جلوه گر شده است.
از جنبه بین المللی هرچند روحانی به مدد وزیر خارجه رویایی اش محمد جواد 
ظریف تا کنون توانسته جامعه جهانی و قدرت های بین المللی را به همراهی با خود 
متقاعد و آنها را تا حد زیادی مجاب به اجرای تعهداتشان کند، اما ظاهرا دستاوردها و 
نیز آنچه او و جامعه ایرانی به دنبالش هستند و جامعه بین المللی و قدرت های مطرح 
جهانی  هم خواهان آن؛ اینک از جانب منتقدانش در دوسوی رودخانه دیپلماسی ایرانی 
به صورت نقطه ضعف معرفی و فشار بر او را تشدید کرده اند. به احتمال زیاد روحانی توان 
مهار اینگونه فشار ها را دارد و حریف جبهه متحد رقیبانش خواهد شد؛ اما متقابلا این 
نمی تواند نافی حمایتی باشد که رئیس جمهور روحانی برای پیش برد اهدافش به آن 
نیازمند است. چراکه در اثباتی ترین حالت ممکن در مهار دوجانبه مخالفان، آنچه اهمیت 
دارد میزان مصرف انرژی منفی بسیار زیادی ست که بالقوه می تواند پروسه های توسعه 
اقتصادی، سیاسی و اجتماعی اورا با مشکل روبرو کند. به همین دلیل جدای از شرایط 
داخلی ایران، فکر میکنم به طور مشخص جامعه جهانی و قدرت های بین المللی در قبال 
تعهداتی الزام آوری که متوجه خود می دانند و نیز حمایتی طبیعی که یک دولت مشروع 

ملی در عرصه جهانی نیازمند آن است 2 وظیفه به عهده دارند.
نخست، اجرای تعهداتی که متوجه خود می دانند ودولت حسن روحانی روی آنها 
حساب باز کرده است. دوم، فشار به دولت منطقه عربی خاورمیانه و خلیج فارس که 
از ادامه رویه کنونی دست بردارند. شاید لازم نباشد آنها قانع شوند به نفع دولت ایران 
دیپلماسی خود را تنظیم کنند، همینقدر از تخریب فضای منطقه که همه ما را با مشکل 
ومخاطره مواجه کرده دست بردارند برای جامعه بین المللی وایران کافی ست، روحانی 
به پشتیبانی  بیش از حمایت های کنونی نیاز دارد. بله با این سخن رئیس جمهور ایران  
می توانیم موافق باشیم  و باید هم هزینه آن را هم پرداخت کنیم«: این فرصت تکرار 

نخواهد شد.

روحانی دردیدار معاون رییس جمهوری اروگوئه:

گسترش و تعمیق روابط با آمریکای لاتین 
از سیاست های اصولی تهران است

رییس جمهوری تاکید کرد که گسترش و تعمیق روابط با کشورهای حوزه آمریکای 
لاتین، از سیاست های اصولی جمهوری اسلامی ایران است.

به گزارش ایرنا از پایگاه اطلاع رسانی ریاست جمهوری، حجت الاسلام و المسلمین 
حسن روحانی روز سه شنبه در دیدار رائول سندیك رودریگز معاون رییس جمهوری 
اروگوئه افزود: تهران و مونته ویدئو برای توسعه همه جانبه روابط بسیار صمیمی و 
دوستانه، از اراده مستحکمی برخوردارند و هیچ کشور ثالثی نمی تواند بر این روابط 

اثربگذارد.
وی اظهار داشت: با تشکیل کمیسیون مشترك اقتصادی و اجرای توافقات حاصله 
میان ایران و اروگوئه، فصل نوینی در روابط دو کشور برپایه تامین منافع دو ملت آغاز 
خواهد شد. رییس جمهوری به امکانات و ظرفیت های اقتصادی ایران و اروگوئه اشاره 
کرد و ادامه داد: برای شتاب در سطح همکاری ها، باید این ظرفیت های مشترك بیش از 

پیش و بویژه بین بخش های خصوصی دو کشور معرفی وعملیاتی شوند. 
روحانی ایجاد طرح ها و پروژه های مشترك برای همکاری های منطقه ای را ضروری 
دانست و افزود: دو کشور با سرمایه گذاری و اجرای طرح هایی برای تولید و صادرات 
مشترك می توانند به بخشی از بازارهای وسیع در آمریکایی لاتین و آسیای میانه و قفقاز، 

دست یابند. 
رییس جمهوری افزود: فرای مسایل اقتصادی و تجاری، موضوعات مهمی هم امروز 
در سطح جهان وجود دارد که نیازمند رایزنی و همفکری همه کشورها است و از جمله 

آنها می توان به محیط زیست و تروریسم اشاره کرد. 
روحانی، همکاری و هماهنگی همه کشورها برای مبارزه با تروریسم و ترویج تفکرات 
افراطی را ضروری خواند و ادامه داد: تروریسم امروز میلیونها نفر را در سراسر جهان آواره 
و هزاران نفر را قربانی کرده است و برای مبارزه با این پدیده شوم، همه باید دست به 

دست هم دهیم.

ایران و اروگوئه دوست و شریك تجاری دیرینه
سندیك رودریگز معاون رییس جمهوری اروگوئه نیز در این دیدار تصریح کرد که 
کشورش برای توسعه سطح همکاری ها با تهران در همه حوزه های مورد علاقه، مصمم 
است. وی با اشاره به اینکه ایران و اروگوئه دو دوست و شریك تجاری دارای روابط دیرینه 
هستند، افزود: دو کشور دارای توانمندی ها و ظرفیت های گسترده ای هستند که باید 
از این توانمندی ها در مسیر توسعه و تقویت همکاری ها بهره برداری کرد. معاون رییس 
جمهوری اروگوئه که توسط یك هیات تجاری و بازرگانی همراهی می شود، افزود: با فعال 
شدن کمیسیون مشترك اقتصادی دو کشور، دوره تازه ای در روابط تهران – مونته ویدئو 
آغاز خواهد شد و انرژی و کشاورزی از مهمترین حوزه های همکاری خواهد بود. سندیك 
رودریگز نیز بر ضرورت هماهنگی و هفکری بیشتر ایران و اروگوئه در مسایل منطقه ای 

و جهانی تاکید کرد.

آیت الله هاشمی رفسنجانی:

تحریم عامل گسترش فساد می شود
رئیس مجمع تشخیص مصلحت نظام گفت: متأسفانه بعضی از کسانی که قبلًا در مقام 
مسؤولان جمهوری اسلامی، تحریم ها را نعمت خدا می دانستند، وقتی در دو انتخابات نظر 
جامعه را دیدند، به جای اصلاح گفتار و رفتار خویش با کارشکنی سیاسی در کارهای دولت 

تلاش می کنند که تحریم ها را برگردانند.
آیت الله هاشمی رفسنجانی در دیدار دبیرکل خانه کارگر و جمعی از نمایندگان 
تشکل های کارگری،  به نقش تأثیرگذار کارگران و معلمان در جامعه اشاره کرد و گفت: 
ذات این دو قشر به گونه ای است که نمی توانند مستکبر باشند و حق الناس بر گردن آنها 
نیست، بلکه همیشه به گردن جامعه حق دارند. هاشمی رفسنجانی، با بیان این جمله که 
»باید حق این دو قشر پرداخته شود«، با یادآوری نقش معلمان و کارگران در مقاطع مختلف 
تاریخ انقلاب، گفت: نجابت این دو قشر به گونه ای است که اعتراضاتشان را هم محترمانه 
می گویند و مسؤولین باید به این امر توجه کنند. رئیس مجمع تشخیص مصلحت نظام، 
تأمین معیشت را خواسته کارگران و معلمان دانست و گفت: کرامت انسانی باید در این راه 
حفظ شود و وقتی این دو قشر با زحمت فراوان کار می کنند، انتظار دارند که جامعه هم 

به آنان توجه نماید. 
به گزارش ایرنا، وی در بخش دیگری از سخنان خویش، با ارائه تحلیلی از علل رکود 
تولید در جامعه و نقش تحریم ها در این مسیر، گفت: متأسفانه بعضی از کسانی که قبلًا در 
مقام مسؤولان جمهوری اسلامی، تحریم ها را نعمت خدا می دانستند، وقتی در دو انتخابات 
نظر جامعه را دیدند، به جای اصلاح گفتار و رفتار خویش با کارشکنی سیاسی در کارهای 
دولت تلاش می کنند که تحریم ها را برگردانند. رئیس مجمع تشخیص مصلحت نظام، با 
بیان این جمله که »تحریم عامل گسترش فساد می شود«، به تلاش های یک عده محدود 
در تمام 8 سال گذشته برای سوء استفاده از تحریم ها پرداخت و گفت: جانبداری از تحریم، 
تبلیغ قاچاق و سوء استفاده از نیاز جوانان تحصیلکرده جامعه و خانواده ها به اشتغال است و 
متأسفانه شاهد بودیم که چگونه در دولت گذشته بجای توجه به تولید، جامعه را به واردات 
وابسته کرده بودند که وقتی تحریم گسترش یافت، رکود تورمی و فلاکت حاصل از آن 

جامعه را فراگیر گرفت.
هاشمی رفسنجانی، در پاسخ به یکی از کارگرانی که خواستار توجه بیشتر نظام به 
کارگران و ترمیم دستمزد آنان شده بود، گفت: همه ی مسؤولین نظام، به خصوص دولت 
با تمام وجود می خواهند که معیشت دو قشر زحمتکش جامعه یعنی معلمان و کارگران 
با حفظ ارزش اجتماعی آنان، تأمین شود، اما می دانید که علاوه بر بیماری ساختاری که 
دولت گذشته با حذف بسیاری از شوراهای عالی و نهادها ایجاد کرده بود، در زمانی که 
بیشترین درآمد نفتی تاریخ ایران را داشتیم، 500 هزار میلیارد تومان بدهی برای دولت 
برجای گذاشت. وی با اشاره به درآمد 700 هزار میلیارد دلاری دولت سابق، گفت: بجای 
توجه به کارگران و نگاه کلان به آینده کشور، با پرداخت غیر کارشناسانه ی یارانه ها، جامعه 
را تشویق به مصرف گرایی می کرد. رئیس مجمع تشخیص مصلحت نظام، نیمه کاره رها 
کردن بسیاری از بیمارستان های تحت پوشش تأمین اجتماعی را که نیاز اصلی کارگران 
کشور بود، یکی از مصادیق بارز حیف و میل کردن درآمدهای نفتی کشور دانست و گفت: 
اگر بیمارستان های تأمین اجتماعی در سراسر کشور تجهیز می شدند و با تمام توان در 
خدمت کارگران و مستمری بگیران بودند، یکی از دغدغه های اصلی این قشر مظلوم که 
مسائل بهداشت و درمان است، برطرف می شد. هاشمی رفسنجانی، تأمین اجتماعی را 
یکی از کارهای خوب دوران سابق دانست و با اشاره به اصلاحاتی که در انقلاب اسلامی 
برای بهتر شدن کارهای این سازمان انجام گرفته است، گفت: متأسفانه درآمدها و حتی 
سرمایه های این سازمان که مالک اصلی آن کارگران مظلوم جامعه و مستمری بگیران بودند، 
در جای مناسب صرف نشده است. وی در ادامه سخنان خویش با گرامیداشت یاد همه ی 
شهدای کارگر و معلم، تعداد بالای شهدای این دو قشر را نشانه ی اخلاص و صداقت گفتاری 
و رفتاری آنان دانست و گفت: در زمان دفاع مقدس علاوه بر حضور در خطوط مقدم، در 
پشت جبهه نیز با حضور در کارخانه های نیمه تعطیل و کلاس های درس مشغول جهاد 
بودند. رئیس مجمع تشخیص مصلحت نظام، با ارائه تحلیلی از برنامه های نظام در سال های 
پس از جنگ، به خصوص تدوین سیاست های سازندگی کشور که از سوی امام راحل به 
مسؤولان یادآوری شده بود، گفت: با شروع دوران سازندگی، علاوه بر تأسیس شهرک های 
صنعتی در اقصی نقاط کشور که مردم و جوانان را تشویق به حضور در فعالیت های تولیدی 
و اقتصادی می کرد، در بحث واگذاری ها هم به گونه ای عمل شده بود که کارگران با احساس 
مالکیت و یا داشتن سهمی در مالکیت کارخانه ها، برای رونق تولید بکوشند که متأسفانه این 

طرح نیز در دولت نهم و دهم به گونه ای مخدوش اجرا شد.
هاشمی رفسنجانی، با بیان این جمله که بازنشستگی به معنای بیکاری نیست، به 
امتیازات بالقوه کشور برای بکارگیری مجدد کارگران پرداخت و گفت: قانون مربوط به 
کارگران که پس از انقلاب اسلامی اصلاح شد، بر این نکته تأکید می نماید که باید از تجارب 

ارزنده ی نیروهای انسانی استفاده شود. 

کمال الدین پیرموذن:

مجلس مرجع حل اختلاف 
شورای نگهبان و وزارت کشور نیست

یک عضو فراکسیون اصولگرایان رهروان ولایت مجلس نهم معتقد است: درخواست 
وزیر کشور برای ارائه استفساریه توسط مجلس درخصوص اعتبارنامه مینو خالقی قابل اجرا 
نیست چرا که قانون اساسی هیچ پیش بینی  برای دخالت مجلس شورای اسلامی در موارد 

اختلافی بین شورای نگهبان و وزارت کشور ندارد.
به گزارش ایسنا، کمال الدین پیرموذن  گفت: مجلس شورای اسلامی قانونا اجازه دخالت 
در امور اختلاقی بین شورای نگهبان و وزارت کشور ندارد اما شاید مجمع تشخیص مصلحت 
نظام بتواند چنین کند. وی افزود: اما قانون اساسی اختیاراتی به رییس جمهور داده که 

می تواند به وزیر کشور برای رعایت قانون و احقاق حق مورد استفاده قرار گیرد.
نماینده مردم اردبیل در مجلس نهم همچنین ورود علی لاریجانی رییس مجلس 

شورای اسلامی به موضوع ابطال اعتبارنامه مینو خالقی را بی اثر ندانست.
عضو فراکسیون اصولگرایان رهروان ولایت مجلس نهم در عین حال پیگیری های 
مراجع مختلف به جز شورای نگهبان را بی اثر دانست و افزود: به نظر بنده تنها مسیر قانونی 
استیفای حقوق مردم اصفهان و حل مشکل اعتبارنامه مینو خالقی این است که مجلس 
دهم در جهت حسن اجرای قانون و جلوگیری از نهادینه شدن چنین رفتاری، وزیر کشور 
را استیضاح کند. پیرموذن یادآور شد: مشکل وزارت کشور افزون بر هیات نظارت، هیات 
اجرایی اصفهان است. به اذعان وزیر کشور برخی اعضای هیات اجرایی استان اصفهان حاضر 
به امضای اعتبارنامه مینو خالقی نیستند. رحمانی فضلی ابتدا باید به استانداری و فرمانداری 
اصفهان فشار بیاورد تا اعتبارنامه این کاندیدای منتخب مردم امضاء شود تا زمینه برای 
پیگیری موضوع در شورای نگهبان به وجود آید البته با شناختی که از اکثریت اعضای 

شورای نگهبان دارم، بعید می دانم مشکل منتخب مردم اصفهان در نهایت هم حل شود.

در اعتراض شدید به آرای دادگاه های آمریکا

حافظ منافع آمریکا به وزارت خارجه احضار شد
سفیر سوئیس در تهران به عنوان حافظ منافع دولت آمریکا در ایران روز سه شنبه برای 
ابلاغ اعتراض رسمی جمهوری اسلامی ایران به رای دادگاه های آمریکا علیه کشورمان 

توسط مدیرکل آمریکا به وزارت امور خارجه فراخوانده شد.
به گزارش ایسنا، در این ملاقات محمد کشاورززاده مدیرکل آمریکا با ارائه دو یادداشت 
رسمی به سفیر سوئیس، اعتراض رسمی کشورمان را به رای صادره دیوان عالی آمریکا 
درخصوص پرداخت غرامت به اتباع آمریکایی از محل دارائی بانک مرکزی جمهوری 
اسلامی ایران اعلام و آنرا نقض صریح و آشکار تعهدات قراردادی دوجانبه از جمله عهدنامه 
1955 دوکشور و نیز تعهدات حقوقی بین المللی آمریکا و مصونیت قضائی و مصونیت اموال 
و دارائی های دولت جمهوری اسلامی ایران اعلام کرد. مدیرکل آمریکا همچنین با اشاره 
به رای دادگاه محلی نیویورک مبنی بر اتهام مشارکت کشورمان در حملات تروریستی 
11 سپتامبر با اعتراض شدید نسبت به انتساب این اتهامات بی پایه واساس به کشورمان 
با وجود هیچگونه مدارک و شواهد و قرائنی مبنی بر مشارکت جمهوری اسلامی ایران و یا 
اتباع ایرانی در این حادثه، این ادعاها را مضحک و خلاف رویه های پذیرفته شده حقوقی 
بین المللی مبنی بر رعایت مصونیت قضایی دولت ها دانست. سفیر سوئیس حافظ منافع 
آمریکا در ایران اعلام داشت مراتب را سریعاً به وزارت خارجه آمریکا منعکس ونتیجه را 

اعلام خواهد کرد.

ابوذر ندیمی:

دولت مقابل اقدامات خودسرانه کوتاه نیاید
عضو شورای مرکزی فراکسیون اصولگرایان رهروان ولایت در مجلس شورای اسلامی 
با بیان اینکه برهم زدن نشست کاندیداهای تایید صلاحیت شده ای که اجازه قانونی برای 
تبلیغات دارند به لحاظ قانونی خلاف است، گفت: خودسرها حق نبرهم زدن نشست 

تبلیغاتی کاندیداها را ندارند.
ابوذر ندیمی در گفت وگو با خانه ملت، در خصوص تلاش برخی جریانات برای برهم 
زدن نشست تبلیغات و سخنرانی نامردهای انتخاباتی، اظهار داشت: به طور طبیعی حق 
قانونی نامزدهای انتخابات این است که در ایام مقرر شده به تبلیغات بپردازند. نماینده مردم 
لاهیجان و سیاهکل در مجلس شورای اسلامی بیان کرد: هیچ کس حق ندارد تحت عناوین 
سیاسی یا اختلاف نظر نشست کاندیداها را بر هم بزند چون خلاف قانون است. عضو شورای 
مرکزی فراکسیون اصولگرایان رهروان ولایت ادامه داد: البته وزارت کشور مسئولیت این 
کار را دارد که اگر شرایط خاصی به وجود آمد برای هماهنگی بیشتر دخالت کند ولی برهم 
زدن نشست کاندیداهای تایید صلاحیت شده ای که اجازه قانونی برای تبلیغات دارند به 

لحاظ قانونی خلاف است. 
ندیمی گفت: دولت وظیفه دارد که در این زمینه قانون را اجرا کند و اگر کسانی که 
مشاهده می کنند قانون اجرا نمی شود حق مراجعه به وزارت کشور را دارند ولی خودسرها 
حق ندارند به عنوان مجری قانونی اقدامی کنند. وی افزود: اقدامات خودسرانه در انتخابات 
نتیجه عکس می دهد و با برهم خوردن سخنرانی، اهداف مورد نظر خودسرها محقق نمی 

شود و باید بپذیریم که مردم این اقدامات را نمی پسندند.

یادداشت

خبـــر

وزیر امور خارجه کشورمان تاکید کرد: 
را  آمریکا  عالی  دیوان  باید حکم  ما  چرا 
قبول کنیم؟ این دیوان عالی آمریکا است 
نه دیوان عالی جهان. ما و پول ما زیر نفوذ 
و اختیار این دادگاه نیستیم. این یک دزدی 
بزرگ است و باور کنید که این پول را پس 

می گیریم.
با  گفت وگو  در  ظریف  محمدجواد 
نشریه آمریکایی »نیویورکر« گفت: مسائل 
منطقه اولویت اول ما به شمار می رود و ما 
پیشنهادهایی به طور علنی و خصوصی 

برای تعامل و گفت وگو مطرح کرده ایم.
این  متأسفانه  اینکه  بیان  با  وی 
عربستان  از طرف  بخصوص  پیشنهادها 
سعودی گوش شنوایی پیدا نکردند، اظهار 
داشت: ما خویشتنداری را از مدت ها پیش 

آغاز کردیم؛ زمانی که کشورهای خلیج فارس از صدام حسین 
به مدت هشت سال حمایت کردند و صدام بعداً علیه آنها 
اقدام کرد. در دو سال و نیم گذشته زمانی که ما درگیر 
مذاکرات هسته ای بودیم، عربستان هر کاری می توانست 
برای مخدوش کردن مذاکرات انجام داد و ما خویشتنداری 

کردیم اما حدی هم وجود دارد.
آمریکا؛ اکنون خود را کنار کشیده است

وزیر امور خارجه کشورمان در پاسخ به این سؤال که 
با توافق هسته ای چیست؟  ارتباط  مشکلات موجود در 
تصریح کرد: مهمترین مشکل این است که آمریکا پس 
از اینکه به مدت هشت سال با وضع جریمه های سنگین، 
همه را ترسانده و از ایران فراری داده، اکنون خود را کنار 

کشیده است. 
وی با تأکید بر اینکه باید شاهد این باشیم که بانک های 
اروپایی بدون هراس از تلافی آمریکا، با ایران کار کنند، 
خاطرنشان کرد: ما تعهدات خود را به طور کامل انجام 
دادیم و مستحق سود بردن کامل از مزایای برجام هستیم. 
آمریکا باید این پیام را ارسال کند که کار کردن با ایران 
هیچ هزینه  ای برای آنها ندارد بدون اما و اگر. رعایت نظام ها 
و معاهدات بین المللی به دلیل مزایایی است که به همراه 
دارند و اگر مزایایی نداشته باشند دوام آنها به خطر می افتد.

برجام برقرار است
ظریف در پاسخ به این پرسش که آیا برجام با خطر 
فروپاشی رو به رو است؟ ابراز داشت: نخیر؛ برجام برقرار 
است اما اگر یکی از طرف ها از توافقنامه تبعیت نکند، در این 

صورت توافق شروع به متزلزل شدن خواهد کرد.
ظریف در ادامه این گفت وگو در خصوص موضع رئیس 
جمهوری آینده آمریکا درباره فرایندی که در دوره اوباما 
شروع شد بیان کرد: علاقه دارم که این فرایند در دولت 

اوباما به نتیجه برسد و اعتقاد دارم در این صورت، رؤسای 
جمهوری آینده ایران و آمریکا محافظت و ادامه آن را به نفع 
خود می دانند زیرا اعتقاد داریم که این توافق خوبی است و 
در صورت اجرای کامل، همه شاهد سرایت تأثیرات سودمند 

جانبی آن به بخش های دیگر خواهند بود.
وی در پاسخ به این پرسش که آیا گمان می کند رئیس 
جمهوری بعدی آمریکا به اندازه رئیس جمهوری کنونی 
دوستانه و علاقه مند به گفت وگو خواهد بود؟ گفت: به هر 
حال افراد بسیاری در ایران، )عملکرد( این دولت را خیلی 

دوستانه نمی دانند.
ظریف ادامه داد: ما امیدوار بودیم که تعامل بیشتر با 
آمریکا در این موضوع )هسته ای( بی اعتمادی را کاهش دهد 
و گمان نمی کنم که خیلی دیر شده باشد؛ همانطور که رهبر 
معظم انقلاب حضرت آیت الله خامنه ای سال گذشته گفتند 
اگر تجربه مذاکرات هسته ای نشان دهد که آمریکا رویکرد 
خود را در قبال ایران تغییر می دهد، در این صورت شانس 

تغییر وجود دارد.
اول برادری خود را ثابت کن
 بعد ادعای ارث و میراث کن

خبرنگار نیویورکر در ادامه سوال کرد که یک مقام ارشد 
آمریکایی گفته که دولت آمریکا امیدوار بود توافق هسته ای 
راه را برای حل وفصل سایر مشکلات گذشته باز کند. این 
نگرانی وجود دارد که ایران تمایلی به حل برخی از آن مسائل 
دیگر ندارد که ظریف پاسخ داد: در فارسی مثلی داریم که می 
گوید »اول برادری خود را ثابت کن بعد ادعای ارث و میراث 
کن«؛ آمریکا باید اول نشان دهد که برجام را اجرا می کند. 
هیچکس سوال نمی کند که آیا ایران برجام را اجرا می کند 
یا نه و تقریباً تمام مقام های ایران اعتقاد دارند که آمریکا این 
توافق را اجرا نکرده است؛ بنابراین شما اول باید برادری - یا 
خواهری - خود را ثابت کنید و سپس از ارث و میراث صحبت 

کنید. سود اجرای موفق توافق هسته ای 
زمانی میسر می شود که این توافق به طور 

موفق اجرا شود.
باور کنید که پول ایران 

را پس می گیریم
ظریف در بخش دیگری از این گفت وگو 
درباره حکم پرداخت غرامت بانک مرکزی 
ایران به قربانیان حملاتی در گذشته به 
خصوص بمب گذاری سال 1983 در بیروت 
عنوان کرد: دادگاه های آمریکا، ایران را درباره 
حملات 11 سپتامبر نیز مقصر می دانند! من 
برای عدالت آمریکایی احترامی قائل نیستم. 
چگونه می توانید توضیح دهید که ایران برای 
خسارت وارد شده به قربانیان 11 سپتامبر 
پاسخگو باشد اما مسئولان اصلی آن تبرئه 
شوند؟ زمانی که یک دادگاه آمریکا، ایران را 
در ارتباط با حملات 11 سپتامبر محکوم می کند، اعتبار نظام 
قضایی آمریکا در مورد ایران به پایان می رسد. وی با بیان اینکه 
آمریکا جرایم زیادی علیه مردم ایران، ویتنام، عراق و افغانستان 
مرتکب شده است، یادآور شد: آیا قبول می کنید که این 
کشورها قانونی تصویب کنند و بابت خسارت های موازی ناشی 
از بمب گذاری های آمریکا یا هر فرد شکنجه شده توسط ساواک 
که آمریکا آن را ایجاد کرده بود، این افراد مدعی خسارت شوند 
و اموالی را توقیف کنند؟ ظریف افزود: چرا ما باید حکم دیوان 
عالی آمریکا را قبول کنیم؟ این دیوان عالی آمریکا است نه 
دیوان عالی جهان. ما و پول ما زیر نفوذ و اختیار این دادگاه 
نیستیم. این یک دزدی بزرگ است و باور کنید که این پول 

را پس می گیریم.
آزمایش موشکی حق ماست

ظریف در ادامه در ارتباط با آزمایش های موشکی گفت: 
این مشکل آمریکا است که گمان می کند می تواند رفتار همه 
را کنترل کند. آزمایش های موشکی حق ما است و تصریح 
کرده ایم که این موشک ها تنها برای مقاصد دفاعی استفاده 
می شوند. این موشک های طوری طراحی نشده اند که قادر به 
حمل سلاح هسته ای باشند. شما شلیک موشک به ایران در 
جریان جنگ ایران-عراق را به خاطر دارید. به یاد دارید که 
ما هیچ چیزی برای دفاع از خودمان نداشتیم. نباید بگذاریم 
آن شرایط تکرار شود. در اینجا شما بدهکار ما هستید. 
هواپیماهای آمریکایی اطلاعاتی به صدام حسین می دادند تا 
غیرنظامی های ما را با سلاح شیمیایی هدف قرار دهد. ما 

در زمینه دفاعی هیچ چیزی به هیچ کسی بدهکار نیستیم.
وزیر امور خارجه در خصوص مسائل سوریه تأکید کرد: 
به اعتقاد ما آینده بشار اسد در دستان مردم سوریه است و 
به اعتقاد من او خوشحال می شود که آینده اش را به دست 

مردم سوریه بسپارد.

ظریف در گفت  وگو با نیویورکر:

مصادره ۲ میلیارد دلار پول  ایران دزدی است
اخبار

یادگار گرامی امام گفت: دلسوزی بدون نگاه تخصصی 
مشکلات مضاعفی برای جامعه ایجاد می کند.

آیت الله سید حسن خمینی در دیدار اعضای شورای 
اسلامی شهر تهران در حرم امام خمینی که به مناسبت 
روز شوراها برگزار شد، با اشاره به یکی از جملات بنیانگذار 
جمهوری اسلامی ایران در مورد شوراها اظهار داشت: امام 
در جمله ای که همه فلسفه شوراها را می توان در آن 
یافت می گویند »دولت نمی تواند همه جا را خودش تحت 
نظر بگیرد؛ وقتی محول کرد کار را به خود مردم، مردم در 
منطقه ای که هستند برای خودشان دلسوزتر هستند، بهتر 
اطلاع دارند به احتیاجات خودشان. اینها یک برنامه هایی 
است که در دست اجراست«. این سخنان نشان می دهد 
که اساسا دولت نمی تواند کار همه بخش ها را تحت نظر 
بگیرد، البته این به معنای آن نیست که دولت ها قادر به 
انجام کارها نباشند بلکه بدان معناست که دولت ها باید 
کوچکتر باشند و لزومی ندارد در همه بخش ها تصدی 
گری کنند. وی با بیان اینکه هرچه دولت ها کوچک تر 
باشند توانمندتر و چابک تر خواهند شد، یکی از دلایل 
ابلاغ سیاست های کلی اصل 44 که به خوبی اجرا نشد را 
رسیدن به همین وضعیت خواند. یادگار امام گفت: یکی از 
دلایل این جمله امام که »مردم به حال خودشان دلسوزتر 
هستند«، این است که کسی که در مرکز نشسته است، نه 
درک دقیقی از مشکلات سایر بخش ها دارد و نه راه حل ها 
را بهتر از آنها می داند و حتی اگر بداند دلسوز تر نیست. وی 

دلیل دوم تأکید امام بر جایگاه شوراها را اطلاع بیشتر آنان از 
مشکلات خواند و یادآور شد: یکی از بزرگترین عوامل قوت، 
»اطلاع« است چرا که اگر اطلاع از حادثه ای وجود نداشته 

باشد توانمندی در حل آن نیز حاصل نخواهد شد.
 آیت الله سید حسن خمینی با تأکید بر اینکه بنا به 
توصیه امام، شوراها باید دو اصل »دلسوزی« و »اطلاع« 
را به عنوان وظیفه و پیش فرض همه وظایف خود در نظر 
داشته باشند، اظهار داشت: شوراها قرار است در همه امور 
شهری جایگزین دولت شوند زیرا دلسوزتر و مطلع تر از 
دولت هستند. وی دلسوزی را در گرو ترجیح منافع شهری 
بر منافع شخصی، گروهی و حتی بر منافع یک گروه از 
مردم دانست و تصریح کرد: ممکن است کاری خوشایند 
یک جمع نباشد اما از باب دلسوزی باید آن را انجام دهیم. 
لذا دلسوزی یعنی  مصلحت کلان جامعه و شهر را در همه 

کارها باید در نظر بگیرید.
یادگار امام تأکید کرد: مسلّم است که ترجیح مصلحت 
شخصی در کارها خیانت است اما باید دقت کنیم که حتی 
مصلحت یک بخش را بر مصالح کلان ترجیح نداده و 
نگاه بخشی نداشته باشیم. یادگار امام با بیان اینکه عیب 
ها را واقعا باید ببینیم و به خاطر مصلحت کوچک تر آنها 
را نادیده نگیریم بر استفاده از نگاه کارشناسی در شناخت 
دردها و درمان آنها تأکید کرد و گفت: دلسوزی بدون نگاه 
تخصصی مشکلات مضاعفی برای جامعه ایجاد میکند. وی 
گفت: بحمدلله امروز در جامعه عزم قابل توجهی برای حل 

مشکلات اجتماعی ایجاد شده است که عوامل مختلفی 
باعث این امر شده است و رهبری معظم انقلاب هم به آن 

توجه ویژه ای کرده اند. 
سید حسن خمینی تأکید کرد: صرف شناخت دردهای 
اجتماعی، اقتصادی و فرهنگی نتیجه ای در بر ندارد، 
بلکه درمان مشکل را نیز باید شناخت که در این راستا 
باید مجموعه شوراهای شهر در سراسر کشور به سمت 

کارشناسی تر شدن پیش برود.
تأکید بر واگذاری کارها به مردم

وی با توصیه به اینکه دولت ها باید حوزه کار مردم را 
هرچه بیشتر به خود آنها واگذار کنند، یادآور شد: امام در 
سخنان شان حتی به شوراهای ایالتی که پس از انقلاب 
تبدیل به شورای شهر و روستا شد نیز اشاره می کنند لذا 
شاید بعدها بتوان حوزه های دیگر مدیریتی را به مردم 
واگذار کرد تا مردم به حل همه مشکلات خودشان همت 

کنند و دولت کار خود را به دلسوزان مطلع واگذار کند. 
امام، مهدی چمران رئیس  یادگار  از سخنان  پیش 
شورای شهر تهران در سخنانی با اشاره به روز شوراها، این 
نهاد را نمودی از مردمسالاری دینی خواند و ابراز امیدواری 
کرد که سایر مسئولان با همین تفکر بتوانند همراه شوند. 
در ابتدای این دیدار نماز ظهر و عصر به امامت یادگار امام 
اقامه شد. اعضای شورای شهر امروز همچنین به مانسبت 
روز شوراها با حضور در حرم امام با آرمان های ایشان 

تجدید میثاق کردند.

آیت الله سید حسن خمینی در دیدار اعضای شورای شهر تهران:

ترجیح مصلحت شخصی در کارها خیانت است

وزیر کشور گفت: هیئت نظارت اصفهان 
و برخی اعضای هیئت اجرایی این استان 
اعتبارنامه ی منتخب سوم مردم اصفهان را امضا 
نمی کنند و بنابراین اعتبارنامه ای وجود ندارد که 

وزارت کشور آن را به مجلس بفرستد.
عبدالرضا رحمانی فضلی دوشنبه شب 
در برنامه ی نگاه یک درباره ی پیگیری های 
وزارت کشور در خصوص ابطال آرای مینو 
در  اصفهان  مردم  سوم  منتخب  خالقی 
مجلس شورای اسلامی اظهار کرد: شورای 
نگهبان کتباً به ما اعلام کرده که بر اساس 
را  فرد  این  آرای  خود  استصوابی  نظارت 
ابطال کرده است. وی در ادامه افزود: نظر 
ما با شورای نگهبان متفاوت است و من در 
نامه ی خود به شورای نگهبان و روسای قوا 
استدلال حقوقی کرده ام که این کار اشتباه 
است زیرا وقتی انتخابات یک استان تأیید 
شد نمی توانیم آرای یک نفر را ابطال کنیم. 
نظر ما این است که اعتبارنامه ی این فرد 
باید صادر شود و سپس در مجلس درباره ی 
آن تصمیم گرفته شود. رحمانی فضلی با 
اشاره به اینکه برخی نمایندگان معتقدند 
به شورای  توجه  بدون  باید  وزارت کشور 
نگهبان اعتبارنامه ی مینو خالقی را صادر 
کند گفت: هیئت نظارت اصفهان و بعضی 
از اعضای هیئت اجرایی این اعتبارنامه را 
امضا نمی کنند، بنابراین قانونا اعتبارنامه ای 
وجود ندارد که ما آن را به مجلس بفرستیم. 
ما اعلام کردیم که شورای نگهبان نمی تواند 

آرای یک فرد را پس از تأیید کل انتخابات 
ابطال کند. وزیر کشور همچنین خاطرنشان 
کرد: بین تصمیم ما و شورای نگهبان تفاوت 
هم  اختلاف  این  حل  محل  دارد.  وجود 
مجلس است. نمایندگان باید استفساریه 
تهیه کرده و در مجلس پرسیده شود که 
در این شرایط نظر شورای نگهبان درست 
است یا وزارت کشور. در واقع این پیشنهاد 
ما برای حل این مشکل است و مجلس 
می تواند محل تفسیر قانون باشد. البته هنوز 
مجلس در این باره موضع گیری نکرده و اگر 
این پیشنهاد را پیگیری نکند مینو خالقی 
نمی تواند به مجلس راه یابد. وی در ادامه 
افزود: برخی وزارت کشور را به قانون گریزی 
دعوت می کنند اما وزارت کشور با زور و فشار 

این افراد اقدام غیرقانونی انجام نمی دهد.
هیچ جابه جایی به خاطر 
انتخابات نخواهیم داشت

این  از  دیگری  بخش  در  کشور  وزیر 
برنامه درباره ی تغییر استانداران و فرمانداران 
گفت: ما هیچ جابه جایی به خاطر انتخابات 
نخواهیم داشت. در رسانه ها آمده به خاطر 
نتایج خراسان رضوی استاندار این استان 
تغییر می کند اما این خبر صحیح نیست. 
خوب  های  استان  جزو  رضوی  خراسان 
در اجرای انتخابات بوده و وزارت کشور به 
دنبال برگزاری انتخابات سالم، قانونی و امن 
است و ما دنبال این نیستیم که چه کسی 
از صندوق ها خارج شده است. به گفته وی 

اگر وزارت کشور درباره ی تغییر استانداران 
یا فرمانداران به جمع بندی برسد این کار 
را انجام خواهد داد اما این تغییر به دلیل 
رحمانی  بود.  نخواهد  اسفند  انتخابات 7 
در  رای  فروش  و  خرید  درباره ی  فضلی 
مرحله  همچنین  و  انتخابات  اول  مرحله 
دوم نیز گفت: شکایات متعددی درباره ی 
خرید و فروش رای داشته ایم که ما خواستار 
این شدیم که این افراد این شکایات را به 
صورت مستند به ما و شورای نگهبان اعلام 
افزود: دولت لایحه ی  ادامه  کنند. وی در 
مقابله با ورود پول های کثیف به انتخابات 
را به مجلس فرستاد اما مجلس آن را برای 
بررسی بیشتر به کمیسیون مربوطه ارسال 
کرد. این لایحه باید تصویب شود تا بتوان 
بهتر با خرید و فروش رای یا ورود پول های 

کثیف به انتخابات مقابله شود.
امکانات حاکمیتی در اختیار نامزدها 

قرار نگرفته است
رحمانی فضلی همچنین درباره ی این 
انتقاد که امکانات دولتی برای انتخابات در 
اختیار یک جریان قرار گرفته است گفت: 
همه ی جریان ها ادعاهایی را مطرح کردند که 
نظامیان و دولتی ها امکانات خود را در اختیار 
جناح ها قرار دادند؛ اما این ادعاها باید با مدرک 
و مستند باشد. ما چنین شکایاتی را پیگیری 
می کنیم و البته شکایاتی هم در این خصوص 
به ما رسیده است اما پیگیری های ما مشخص 
کرده که امکانات حاکمیتی در اختیار نامزدها 

قرار نگرفته است. وی در مورد برگزاری مرحله 
دوم انتخابات مجلس شورای اسلامی نیز 
گفت: این انتخابات در 21 استان، 55 حوزه 
و بیش از 15 هزار شعبه برگزار می شود و 
136 نامزد برای 68 کرسی باقی مانده رقابت 
می کنند و 17 میلیون نفر هم حائز شرایط 

رای دادن هستند
به دنبال اصلاح قانون انتخابات هستیم

اینکه  با اشاره به  وزیر کشور در ادامه 
کسانی که در مرحله اول در حوزه ای رای 
داده اند نمی توانند در حوزه ی دیگری رای 
دهند افزود: اما کسانی که در مرحله اول رای 
نداده اند می توانند در هر حوزه ای رای دهند. 
وی تأکید کرد: انتقال جمعیت به صورت 
سازماندهی شده از یک حوزه به حوزه ی 
دیگر غیرقانونی بوده و وزارت کشور مانع این 

اقدام غیرقانونی می شود.
رحمانی فضلی در پایان اظهارات خود با 
تأکید بر اینکه رهبر انقلاب، رئیس جمهور 
قانون  اصلاح  بر  نگهبان  شورای  دبیر  و 
انتخابات مجلس تأکید دارند اظهار کرد: ما 
به دنبال اصلاح این قانون هستیم و مرجع 
ما هم سیاست های کلی انتخابات است که 
در مجمع تشخیص مصلحت نظام تصویب 
شده است. ان شاءالله هروقت این سیاست 
قانون  ما  شود  ابلاغ  رهبری  توسط  ها 
جدیدی را تدوین می کنیم. برای همین 
منظور نیز تیمی از اعضای قوای مختلف را 

مشخص کرده ایم.

وزیر کشور:

نظر ما با شورای نگهبان درباره خالقی متفاوت است

معاون اول رییس جمهوری گفت: برخلاف ادعای برخی افراد که با انگیزه های سیاسی 
سخنانی را درباره اقتصاد مقاومتی مطرح می کنند، دولت دو برنامه متفاوت تحت عنوان اقتصاد 
مقاومتی و برنامه جاری ندارد بلکه اقتصاد مقاومتی مجموع سیاستهایی است که مورد قبول و 
توافق همه سیاست گذاران و اقتصاد دانان کشور است و دولت مصمم است اداره امور کشور را 

براساس این سیاست ها دنبال کند.
به گزارش ایرنا از پایگاه اطلاع رسانی معاون اول رییس جمهوری، اسحاق جهانگیری ظهر 
دیروز )سه شنبه( در جلسه شورای عالی علوم، تحقیقات و فناوری افزود: سازمان مدیریت 
و بانکهای عامل نیز در این مسیر، باید طرح های کلان و پروژه هایی مبتنی بر اولویت های 

تعیین شده در اقتصاد مقاومتی را در اولویت تخصیص و ارائه تسهیلات قرار دهند.
وی گفت: همه دستگاه ها و نهادهای دولتی و غیردولتی مکلف هستند اداره امور و برنامه 
های خود را بر مبنای رویکردهای اقتصاد مقاومتی و بخصوص براساس اصول دانش بنیان 

تنظیم کنند.
جهانگیری با بیان اینکه امسال تمرکز اصلی دولت بر موضوع اقتصاد است، گفت: دولت 
امسال به دنبال به حرکت درآوردن بخش تولید داخلی، توسعه صادرات غیرنفتی و مبارزه با 

قاچاق کالا است.
وی با تاکید بر اهمیت رویکرد دانش بنیانی در اقتصاد مقاومتی خاطرنشان کرد: دانشگاهها 

و مراکز علمی و تحقیقاتی رسالت سنگینی در این زمینه بر دوش دارند و دولت نیز مصمم 
است دستور مقام معظم رهبری مبنی بر توجه به موضوع دانش بنیان بودن را در همه امور 

مدنظر قرار دهد.
معاون اول رییس جمهوری افزود: دانشگاهها و مراکز تحقیقاتی و پژوهشی باید علاوه بر 
اینکه اداره امور خود را براساس اصول دانش بنیان دنبال می کنند، پیشنهادات و ایده های 
خود را برای تسری این موضوع در سایر بخش ها و عملیاتی شدن رویکردهای اقتصاد مقاومتی 

در سراسر کشور، ارائه دهند.
وی همچنین از سازمان مدیریت و برنامه ریزی کشور خواست ساز و کار نظارتی دقیقی 
برای طرح های پژوهشی و تحقیقاتی کشور در نظر بگیرد تا اعتباراتی که برای طرح های 

پژوهشی و تحقیقاتی تخصیص می یابد حتماًَ در مسیر درست هزینه شود.
در این جلسه که وزرای علوم، تحقیقات و فناوری، نیرو، ارتباطات و فناوری اطلاعات، 
آموزش و پرورش، معاون علمی و فناوری رییس جمهور، رییس کل بانك مرکزی، رییس 
دانشگاه آزاد اسلامی و روسای فرهنگستان های هنر و زبان و ادبیات فارسی نیز حضور 
داشتند، پیشنهاد اصلاح دستورالعمل ماده 56 قانون الحاق برخی مواد به قانون تنظیم بخشی 
از مقررات مالی دولت در سال 95 مطرح شد و پس از بحث و تبادل نظر تصمیم مقتضی در 

خصوص این پیشنهاد اتخاذ شد.

اسحاق جهانگیری:

دولت دو برنامه متفاوت تحت عناوین اقتصادمقاومتی و برنامه جاری ندارد

متین مسلم



3 اقتصادی

آخرین نرخطلا د ر ایران 

4,529,000یک مثقال طلا

1,045,500یک گرم طلای 18

آخرین نرخانواع سکه

10,220,000سکه بهار آزاد ی

10,240,000سکه امامی

5,400,000نیم سکه

2,890,000ربع  سکه

1,970,000سکه یک گرمی

قیمت   نمایندگینام خود رو

 20635,000,000 تیپ 5

 206SD36,000,000وی 8

GLX 405 28,000,000پژو 

SLX 405 28,000,000پژو 

 33,000,000پژو پارس ELXسال

 34,000,000پژو پارس سال

E2 90 36,000,000تند ر 

LX 30,000,000رانا 

TU5 33,300,000رانا 

 29,000,000سمند LX سال

LX EF7 28,000,000سمند 

ELX 32,000,000سورن 

قیمت  نمایندگینام خود رو

300 S 55,000,000زوتی 

EX151 17,420,000سایپا کارا

 20,000,000سایپا 111

SE 132 19,800,000سایپا

SE 141 19,680,000سایپا

 19,000,000سایپا 131



قیمت   نمایندگینام خود رو

315 MVM34,000,000 

550 MVM44,000,000 

MVM X33 66,460,000 

در سال جاری میلادی

ایرباس چند صندلی به ظرفیت ناوگان ایران 
اضافه می کند؟

هر چند هنوز بخشی از جزییات مربوط به قرار داد خرید 118 فروند هواپیما از سوی ایران 
با شرط ایرباس باقی مانده و مشخص نیست در چند روز آینده این قرار داد چگونه نهایی 
خواهد شد اما یک موضوع قطعی به نظر می رسد و آن ورود حداقل پنج فروند هواپیمای 

جدید ناوگان هوایی کشور در سال جاری است.
هرچند در طول هفته های گذشته طولانی شدن مذاکرات ایران با شرکت ایرباس برای 
تبدیل کردن پیش قرار داد به قرار داد نهایی باعث ایجاد تردید هایی شده که بعضا نسبت 
به اجرایی نشدن کل قرار داد تردید ایجاد می کردند، اما به نظر می رسد مسوولان وزارت 
راه و شهرسازی و سازمان هواپیمایی کشوری نسبت به اجرایی شدن این طرح اطمینان 

کامل دارند.
این اطمینان پس از سفر وزیر حمل ونقل فرانسه به ایران و ابراز امیدواری وی نسبت به 
اجرایی شدن این توافق و افزایش همکاری های دو طرف به شکلی قابل توجه افزایش یافت 
تا حالا وعده ورود بین پنج تا هشت فروند ایرباس جدید به آسمان ایران در طول ماه های 
آینده قطعی باشد.رییس سازمان هواپیمایی در آخرین اظهارنظر در این باره اعلام کرده از 
دو مدل هواپیمای 320 و 330 خریداری شده از سوی ایران بین پنج تا هشت هواپیما در 
طول ماه های آینده به کشور تحویل خواهد شد. موضوعی که در کنار کاهش قابل توجه 
میانگین سن ناوگان کشور و البته ورود نخستین هواپیماهای نوساز پس از سال ها به ایران 

می تواند تعداد صندلی های فعال در آسمان کشور را نیز به شکلی قابل توجه ارتقاء دهد.
دو هواپیمای مطرح شده از سوی معاون آخوندی به طور میانگین توان حمل 300 
مسافر را دارند و به این ترتیب با ورود آنها در صورت آمدن پنج ایرباس صندلی های هوایی 
ایران 1500 عدد و در صورت ورود هشت ایرباس ظرفیت آسمان ایران در حدود 2400 
صندلی افزایش پیدا خواهد کرد.با اضافه شدن این هواپیماها می توان انتظار داشت ایران ایر 
در کنار پروازهای داخلی خود بخشی از مسیرهای خارجی را نیز بار دیگر از سر می گیرد که 
می تواند مقدمه ای بر آغاز دوران جدید ایرلاین دولتی ایران در عرصه بین المللی تلقی شود. 

چهارشنبه -هشتم اردیبهشت 1395 - سال نوزدهم - شماره 3987

هیات حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم تصرفات 
مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده های تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس گزارش 

کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح آراء ذیل تایید نموده اند.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001024436 شماره  رأی   -1
1392114430001000043آقای/ خانمابوالفضل مقدم فرزند غلامحسین6دانگ یک 
باب ساختمان بمساحت 380 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 11308 -اصلی 

واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001023977 شماره  رأی   -2  
1392114430001002155 آقای/ خانم رضا هاشمی زاده فرزند احمد 6دانگ یک 
باب ساختمان  بمساحت 176/50 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 10659/2 

-اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001017165 شماره  رأی   -3  
1391114430001000717 آقای / خانم مریم مقبول فرزند محمد علی6دانگ یک 
باب ساختمان بمساحت 77/28 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 10936/8 

-اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001023938 شماره  رأی   -4  
1392114430001001290 آقای / خانم مجید پیام فرزند حسین6دانگ یک باب 
ساختمان بمساحت 60 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 10446/1 -اصلی واقع 

در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از محمد رئیس جعفری.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001023834 شماره  رأی    -5  
1391114430001010257 آقای / خانم غلامحسین منادی فرزند تقی3دانگ 
مشاع از 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 156 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک 

ثبتی 10247 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی. 
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001023837 شماره  رأی    -6
1391114430001010258 آقای / خانم زهرا هاشمی حلوایی فرزند صادق3دانگ 
مشاع از 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 156 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک 

ثبتی 10247 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی. 
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001023334 شماره  رأی   -7
1392114430001002649 آقای / خانم رشید خیری فرزند عزیز6دانگ یک باب 
ساختمان بمساحت 143/35 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 864/5 -اصلی 

واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001024025 شماره  رأی    -8  
1391114430001010401 آقای / خانم کامبیز محمد بیگی فرزند حسن6دانگ 
یک باب ساختمان بمساحت 272/59 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 

10434/2 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001023879 شماره  رأی   -9  
1391114430001008302 آقای / خانم محمود تجریشی فرزند عباس 6دانگ یک 
باب ساختمان بمساحت 68/70 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 6568 -اصلی 

واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی. 
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001023647 شماره  رأی   -10
1391114430001003659 آقای / خانم ابراهیم طایری فرزند اسمعیل 6دانگ یک 
باب ساختمان بمساحت 104/65 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 11237 

-اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی. 
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001023959 شماره  رأی   -11
1391114430001002331 آقای / خانم رضا عمو حسینی فرزند عباس6دانگ یک 
باب ساختمان بمساحت 164/41 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 11142 

-اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی. 
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001023947 شماره  رأی   -12
1391114430001008961 آقای / خانم نورمحمد اسدزاده فرزند رضا قلی6دانگ 
یک باب ساختمان بمساحت 128/72 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 

11285/300 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی. 
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001015415 شماره  13-رأی 
1391114430001005493 آقای / خانم مصطفی سلمانی شیک فرزند حسن6دانگ 
یک باب ساختمان بمساحت 77/65 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 10420 
-اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از وراث مرتضی الماسی . 
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001024346 شماره  رأی    -14
1391114430001007706 آقای / خانم رقیه لوافی فرزند نصراله 6دانگ یک باب 
ساختمان بمساحت 100 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی باقیمانده 11240 

-اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از سید احمد رضوی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001024241 شماره  رأی   -15  
1391114430001006985 آقای / خانم علی رضا خداپرست فرزند محمود6دانگ 
یک باب ساختمان بمساحت 80 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 11005 

-اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از حسین تقوی یگانه .
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001023607 شماره  16-رأی   
1391114430001009977 آقای / خانم حسین ابراهیمی فرد فرزند محمود6دانگ 
یک باب ساختمان بمساحت 140/30 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 10435 

-اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی. 
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001024377 شماره  رأی   -17
1392114430001001887 آقای / خانم حسین سمیعی فرد فرزند مرتضی6دانگ 
یک باب ساختمان بمساحت 150 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 11003 

-اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001016096 شماره  رأی   -18  
1391114430001008000 آقای / خانم علی رضا صباغیان فرزند علی اکبر6دانگ 
یک باب ساختمان بمساحت 116/34 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 
11134/3/9 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از محمد 

جواد جندقی . 
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001024067 شماره  19-رأی 
1391114430001004699 آقای / خانم سید حسین آشتیانی فرزند سید مرتضی 
6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 53/16 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 
10487/14 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از ابراهیم 

زراعت پیشه.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001023319 شماره  رأی   -20  
1392114430001002281 آقای / خانم حسن خوش لهجه اکرم فرزند رضا6دانگ 
یک باب ساختمان بمساحت 160/85 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 10309 

-اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001024065 شماره  رأی   -21  
1392114430001001527 آقای / خانم حسن نداف نیا فرزند علی محمد6دانگ 
یک باب ساختمان بمساحت 70 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 10453/1 

-اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی. 
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001023228 شماره  رأی   -22
فرزند  محمودی  رضا  محمد  خانم   / آقای   1391114430001008242
حسنعلی3دانگ مشاع از 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 68/35 متر مربع بر روی 
قسمتی از پلاک ثبتی 10473/3 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع 

الواسطه از خانم معصومه روحانی . 
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001023227 شماره  رأی   -23
1394114430001000064 آقای / خانم طاهره حکیمی فرزند یداله 3دانگ مشاع 
از 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 68/35 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک 
ثبتی 10473/3 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از خانم 

معصومه روحانی .
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001023952 شماره  رأی   -24  
عباس  فرزند  رهی  زاده  عباس  داود  خانم   / آقای   1392114430001001055
6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 122/20 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 

10933/763و10934 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی. 
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001015384 شماره  رأی   -25
1391114430001004877 آقای / خانم محمود شیشه بران قم فرزند عبداله 
6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 67/51 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 
10435 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از فاطمه غفاری 

احدی از وراث نجف غفاری.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001023565 شماره  رأی   -26  
1392114430001001329 آقای / خانم داود فرجامی فرزند محمد6دانگ یک باب 
ساختمان بمساحت 139/30 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 10769 -اصلی 

واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001017123 شماره  رأی   -27  
1391114430001009577 آقای / خانم سعدی نجفی فرزند باقر6دانگ یک باب 
ساختمان بمساحت 135/60 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 11043 -اصلی 
واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از منصوره میری احدی از وراث 

اسماعیل میری.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001024369 شماره  رأی   -28  
1392114430001001287 آقای / خانم فاطمه پور رمضانی فرزند اسداله6دانگ 
یک باب ساختمان بمساحت 90 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 10388 

-اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001024360 شماره  رأی   -29  
1391114430001003817 آقای / خانم روح اله عباسی فرزند محمد رضا6دانگ 

یک باب ساختمان بمساحت 171/77 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 
11003/9 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.

کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001023557 شماره  رأی   -30  
1391114430001006873 آقای / خانم علی نیکخواه فرزند محمد باقر 6دانگ یک 
باب ساختمان بمساحت 100 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 11011/49 

-اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی. 
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001017227 شماره  رأی   -31
ابراهیم  محمد  فرزند  نکونام  وحید  خانم   / آقای   1391114430002014287
6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 99/76 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 

10254/24 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی. 
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001023545 شماره  رأی   -32
فرزند سید  مالک  میر  / خانم سید مجتبی  آقای   1392114430001002267
حسین6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 108/32 متر مربع بر روی قسمتی از 

پلاک ثبتی 4587 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001023940 شماره  رأی   -33  
1391114430001002060 آقای / خانم احمد جریان فرزند محمد یوسف 6دانگ 
یک باب ساختمان بمساحت 198/54 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 11019 

-اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.
اصلاحی  رای  139460330001024100و  شماره  رأی   -34  
139560330001000233 مربوط به پرونده کلاسه 1392114430001001643 
آقای / خانم فاطمه سلطان اخلاق پسند چوری فرزند شعبانعلی 6دانگ یک باب 
ساختمان بمساحت 88/91 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 10343 -اصلی 

واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی. 
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001024220 شماره  رأی   -35
1391114430001009703 آقای / خانم اصغر پارس لاری فرزند علی2دانگ مشاع 
از 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 130/06 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک 

ثبتی 11490 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی. 
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001024219 شماره  رأی   -36
1391114430001009704 آقای / خانم فاطمه پاسالاری فرزند اکبر4دانگ مشاع از 
6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 130/06 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 

11490 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی. 
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001015536 شماره  رأی   -37
1391114430001006245 آقای / خانم عباس فلاحی فرزند محمود6دانگ یک 
باب ساختمان بمساحت 176/80 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 11003 

-اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001024098 شماره  رأی   -38  
1391114430001007794 آقای / خانم علی اکبر محمد تقی فرزند غلامرضا6دانگ 
یک باب ساختمان بمساحت 73/55 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 10333 

-اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی. 
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001023821 شماره  رأی   -39
1391114430001007146 آقای / خانم علی شیردل فرزند محمد6دانگ یک باب 
ساختمان بمساحت 70 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 10346 -اصلی واقع 

در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001021379 شماره  رأی   -40  
محمد  فرزند  امیری  پاشای  طاهره  خانم   / آقای   1391114430001001121
علی6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 110 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 

10543 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001020012 شماره  رأی   -41  
فرزند  غلامحسینی  رجب  ابراهیم  خانم   / آقای   1392114430001000524
حسین6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 152 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک 

ثبتی 10275 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001023988 شماره  رأی   -42  
علی  فرزند  جعفری  ابراهیم  محمد  خانم   / آقای   1391114430001006483
اکبر6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 159/25 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک 

ثبتی 11233 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی. 
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001022244 شماره  رأی   -43
1394114430001000984 آقای / خانم محمد رحیمی مهر فرزند حسین3دانگ 
مشاع از 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 95/20 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک 

ثبتی باقیمانده 11307 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی. 
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001023993 شماره  رأی   -44
1392114430001000013 آقای / خانم حسین پشتوار فرزند حبیب اله 6دانگ 
یک باب ساختمان بمساحت 150 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 11224 

-اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از غلامرضا ولی .
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001023856 شماره  رأی   -45  
1391114430001009041 آقای / خانم محمد محسن ترکمنی فرزند عباس6دانگ 
یک باب ساختمان بمساحت 146/30 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 10273 

-اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001023860 شماره  رأی   -46  
1391114430001008669 آقای / خانم اعظم زینلی فرزند علی6دانگ یک باب 
ساختمان بمساحت 33/09 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 10541/1 -اصلی 

واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001023828 شماره  رأی   -47  
1392114430001000103 آقای / خانم حمیده خان بابائی فرزند محمد6دانگ یک 
باب ساختمان بمساحت 128 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 10250/18/36 

-اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001024104 شماره  رأی   -48  
1392114430001001885 آقای / خانم فاطمه نوحی زاده فرزند مصطفی 6دانگ 
یک باب ساختمان بمساحت 108/82 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 10476 

-اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001024371 شماره  رأی   -49  
1391114430002018150 آقای / خانم علی اصغر رضاییه زاد فرزند علی6دانگ 
یک باب ساختمان بمساحت 130/24 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 10273 

-اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی. 
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001018956 شماره  رأی   -50
1391114430001001821 آقای / خانم نصرت اله تیموری فرزند رحبعلی 6دانگ 
یک باب ساختمان بمساحت 67 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 11243 

-اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از غلامرضا ولی .
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001023869 شماره  رأی   -51  
1391114430001008497 آقای / خانم عبداله ملا حسینی فرزند محمدعلی 
6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 47 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 
10473/16 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از عباس 

مبینی . 
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001023842 شماره  رأی   -52
1391114430001008493 آقای / خانم سلیمان عباسی نیا فرزند علی اکبر6دانگ 
یک باب ساختمان بمساحت 83/21 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 11006 

-اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001024394 شماره  رأی   -53  
1394114430001001073 آقای / خانم اعظم روحانی فرزند سید محمد1دانگ 
مشاع از 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 367/30 متر مربع بر روی قسمتی از 

پلاک ثبتی 10647 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001024395 شماره  رأی   -54  
1391114430001009849 آقای / خانم حسن جهانگیریان فرزند صادق 1دانگ 
مشاع از 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 367/30 متر مربع بر روی قسمتی از 

پلاک ثبتی 10647 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001024399 شماره  رأی   -55  
1391114430001009846 آقای / خانم معصومه توانائی فرزند غظنفرنیم دانگ 
مشاع از 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 367/30 متر مربع بر روی قسمتی از 

پلاک ثبتی 10647 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001024397 شماره  رأی   -56  
1391114430001009841 آقای / خانم محمد مهدی نوش زاده فرزند محمد 
علی1دانگ مشاع از 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 367/30 متر مربع بر روی 
قسمتی از پلاک ثبتی 10647 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.

کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001024398 شماره  رأی   -57  
1391114430001009844 آقای / خانم زهرا نوش زاده فرزند محمدعلی نیم دانگ 
مشاع از 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 367/30 متر مربع بر روی قسمتی از 

پلاک ثبتی 10647 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001024396 شماره  رأی   -58  
1391114430001009847 آقای / خانم علی زیاد ثانوی فرزند حاتمعلی1دانگ 
مشاع از 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 367/30 متر مربع بر روی قسمتی از 

پلاک ثبتی 10647 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001024393 شماره  رأی   -59  
1391114430001009842 آقای / خانم مجید نوش زاده فرزند محمد علی1دانگ 
مشاع از 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 367/30 متر مربع بر روی قسمتی از 

پلاک ثبتی 10647 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001023823 شماره  رأی   -60  
فرزند  پور  حسینعلی  حسن  محمد  خانم   / آقای   1391114430001008030
مرشدعلی6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 43 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک 

ثبتی 11241 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001015115 شماره  رأی   -61  
1391114430001005711 آقای / خانم ابوالفضل صادقی فرزند احمد6دانگ یک 
باب ساختمان بمساحت 120 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 10250/18/36 

-اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001023424 شماره  رأی   -62  
1391114430001003600 آقای / خانم محمد علی خانی فرزند محرمعلی 6دانگ 
یک باب ساختمان بمساحت 124/02 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 11046 
-اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از ابوالفضل بهشتی منفرد. 
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001025771 شماره  رأی   -63
1391114430001001348 آقای / خانم عباس سعادت کیش فرزند نقی3دانگ 
مشاع از 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 198 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک 

ثبتی 10275 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001025776 شماره  رأی   -64  
1392114430001001349 آقای / خانم نقی سعادت کیش فرزند مدد3دانگ مشاع 
از 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 198 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 

10275 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001024072 شماره  رأی   -65  
1392114430001000126 آقای / خانم ابوالفضل میلادیفر فرزند محمد6دانگ 
یک باب ساختمان بمساحت 141/49 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 10281 

-اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی. 
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001017019 شماره  رأی   -66
1391114430001005047 آقای / خانم عباس بهرامی فرزند علی6دانگ یک باب 
ساختمان بمساحت 23/80 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 10332/1 -اصلی 
واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از وراث محمد رضا وکیلی قمی .

کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001020816 شماره  رأی   -67  
1391114430001001523 آقای / خانم حسن رستمی فرزند محمد 3دانگ مشاع 
از 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 164/50 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک 

ثبتی 10816/2مکرر -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی. 
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001020818 شماره  رأی   -68
1394114430001000956 آقای / خانم مهری نظری فرزند بشیر 3دانگ مشاع از 
6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 164/50 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 

10816/2مکرر -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی. 
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001024379 شماره  رأی   -69
1391114430001009759 آقای / خانم هادی محمدی فرزند عبداله6دانگ یک 
باب ساختمان بمساحت 86/10 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 10838/12 

-اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001024425 شماره  رأی   -70  
فرزند  نژاد  زارعی  سلطان  کبری  خانم   / آقای   1391114430001005391
محرمعلی6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 74/32 متر مربع بر روی قسمتی از 
پلاک ثبتی 11556 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از 

صادق جهانگیریان . 
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001022171 شماره  رأی   -71
1391114430001005489 آقای / خانم غلامرضا بنی حسنفرزند حسن6دانگ 
ثبتی  از پلاک  بر روی قسمتی  باب ساختمان بمساحت 64/18 متر مربع  یک 

11395/16/295 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001024269 شماره  رأی   -72  
1391114430001004690 آقای / خانم علی طالبی زاد فرزند اسمعیل 6دانگ یک 
باب ساختمان بمساحت 87/05 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 10379/1 

-اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001020585 شماره  رأی   -73  
1391114430002012378 آقای / خانم مصطفی اشرفی فرزند قنبر 6دانگ یک 
باب ساختمان بمساحت 58/61 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 10699 

-اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی. 
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001021542 شماره  رأی   -74
1391114430001007949 آقای / خانم جواد کدخدائی فرزند رضا6دانگ یک باب 
ساختمان بمساحت 53/37 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 10473 -اصلی 
واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از وراث زین العابدین ذوالمجدین 

قمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001019284 شماره  رأی   -75  
1391114430001002749 آقای / خانم ناهید موسوی فرزند سید عبود 6دانگ 
یک باب ساختمان بمساحت 141/50 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 1/245 

-اصلی واقع در بخش4 ثبت قم خریداری عادی از سید نصراله راوند .
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001023594 شماره  رأی   -76  
1391114430001007453 آقای / خانم آیت اله جلالی علی شاه فرزند عزت 
اله6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 129 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 

11237 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی. 
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001024240 شماره  رأی   -77
1392114430001001190 آقای / خانم رضا قاسمی کریم آبادی فرزند مهراب 
6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 84/76 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 

2و3فرعی از 10293 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001024078 شماره  رأی   -78  
1391114430001006311 آقای / خانم غلامرضا بابائی فرزند غلامعلی 3دانگ 
مشاع از 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 95 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک 

ثبتی 10933/572و10934 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی. 
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001024079 شماره  رأی   -79
1393114430001001511 آقای / خانم زینب عربی آشتیانی فرزند حسین3دانگ 
مشاع از 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 95 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک 

ثبتی 10933/572و10934 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی. 
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001017108 شماره  رأی   -80
1391114430001006229 آقای / خانم عبداله عباسی فرزند محمد6دانگ یک 
باب ساختمان بمساحت 94/25 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 10980 

-اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از علی میرزائی . 
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001024262 شماره  رأی   -81
1391114430001002188 آقای / خانم نبی اله دهقانی فرزند ذبیح اله6دانگ یک 
باب ساختمان بمساحت 100 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 11011/64 

-اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از محمد صابری قمی .
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001023963 شماره  رأی   -82  
1392114430001000707 آقای / خانم حسن داروغه حسینی فرزند منصور6دانگ 
یک باب ساختمان بمساحت 100/50 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 

10283/7 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001023654 شماره  رأی   -83  
1391114430001002563 آقای / خانم سید حسن علوی زاده فرزند سید یوسف 
6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 134/84 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 

10482/11 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001024374 شماره  رأی   -84  
1394114430001001468 آقای / خانم مصطفی مهدوی روش فرزند محمد 
علی1/5دانگ مشاع از 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 97/60 متر مربع بر روی 
قسمتی از پلاک ثبتی 11003 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی. 
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001024375 شماره  رأی   -85
1394114430001001467 آقای / خانم منصور صفرپور فرزند امراله1/5دانگ مشاع 
از 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 97/60 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 

11003 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001023956 شماره  رأی   -86  
1391114430001007945 آقای / خانم مریم معماری فرزند عباسعلی 6دانگ یک 
باب ساختمان بمساحت 130/60 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 10912/2 

-اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی. 
مورد تایید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء 
موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی 
مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی داشته 
باشند ظرف مدت 2 ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت 
اسناد منطقه1 قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف مدت یکماه پس از تسلیم اعتراض 
به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی آنرا 
به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور سند بر اساس قانون مذکور 

مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود.
تاریخ انتشار اول: 1395/01/24
تاریخ انتشار دوم: 1395/02/08
 جعفر کاظمی
رئیس ثبت اسناد منطقه یک قم

آگهی ماده 3 قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی و مشاعی
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5علمی و سلامت

مطالعات نشان داده است زردچوبه در افزایش حافظه و تمرکز موثر است.
به گزارش خبرگزاری دانشجویان ایران)ایسنا(منطقه خراسان و به نقل از ساینس، نتایج 
مطالعات جدید حاکی از آن است که مصرف زردچوبه برای تقویت حافظه و قدرت تمرکز مربوط 

با افزایش سن موثر است. علاوه بر این در افزایش انرژی، آرامش و رضایت تاثیر بسیاری دارد.
محققان دریافتند ترکیب زرد در زردچوبه مربوط به ماده ای به نام کورکومین است که در 
بهبود حافظه و تمرکز در بزرگسالان نقش بسیاری دارد. مطالعات گذشته نشان داده است که 
کورکومین به سرکوب خاطرات تلخ در موش ها، تسکین روده و بهبود زخم ها کمک کرده است.

محققان استرالیایی اظهار کردند شواهد جدید حاکی از تاثیر این ماده در ذهن افراد است.
اندرو اسچولی از دانشگاه سوینبرن اظهار کرد: کورکومین اثرات متعددی دارد و از جمله آنها 
کاهش التهاب و بهبود جریان خون است که به افزایش عملکرد مغز کمک می کند. محققان 
این بررسی را بر روی 60 داوطلب با سنین 60 تا 85 سال انجام دادند. این شرکت کنندگان به 
دو گروه تقسیم شدند و مورد بررسی قرار گرفتند. به گروهی از آنها کورکومین و گروهی دیگر 
دارونما داده شد که نتایجی به همراه داشت. این بررسی به مدت چهار هفته انجام شد.   در این 
مطالعه مشخص شد شرکت کنندگانی که از کورکومین استفاده کرده بودند در امور کامپیوتری و 
هوشیاری بهتر عمل کردند همچنین احساس خستگی و استرس آنها کاهش یافته و به آرامش 
آنها کمک بسیاری شده بود.  این اولین مطالعه بررسی اثرات کورکومین بر خلق و خوی افراد مسن 

بود. محققان امیدوارند روزی از کورکومین برای مداوای بیماری ها استفاده کنند.  

استفاده از سیستم های تصفیه در کاهش عوارض آلودگی هوا موثر است

تولید بهینه سوخت سبز از روغن سویا
محققان دانشگاه آزاد اسلامی واحد شهرضا با سنتز یک 
نانوکاتالیست آزمایشگاهی ارزان قیمت موفق شدند از روغن 
سویا نوعی سوخت سبز کاربردی در صنایع نفت، گاز و 

پتروشیمی تولید کنند.
به گزارش سرویس علمی ایسنا، دکتر رضیه فضائلی، عضو 
هیات علمی دانشگاه آزاد اسلامی واحد شهرضا و محقق 
طرح در این باره اظهار کرد: سوخت هایی که از خوراک های 
بیولوژیکی تولید می شوند، بیودیزل یا سوخت زیستی 
)سوخت سبز( نامیده می شوند. امروزه تولید بیودیزل برای 
رقابت با سوخت های فسیلی افزایش یافته است. به طورکلی، 
دو نسل متفاوت از بیودیزل ها وجود دارد. سوخت های نسل 
اول یا بیودیزل های متداول عموماً از شکر، نشاسته و منابع 
روغن های گیاهی تولید می شوند، درحالی که بیودیزل های 
نسل دوم از خوراک های قابل نگهداری تهیه می شوند. از 
مزایای استفاده از روغن های گیاهی )از نوع روغن خوراکی( 
به عنوان مواد اولیه برای تولید بیودیزل، پایین بودن محتوای 
طبیعی،  بالای  ویسکوزیته   آن هاست.  آزاد  اسیدچرب 
به کارگیری مستقیم روغن های گیاهی )به عنوان سوخت در 
موتورهای احتراق( را محدود می کند. تاکنون تلاش هایی 
جهت کاهش ویسکوزیته  این نوع سوخت ها انجام شده 

است.
فضائلی ضمن اشاره به واکنش ترانس استریفیکاسیون 
به عنوان عملیات کاهش ویسکوزیته  روغن به منظور رفع 
محدودیت آن جهت استفاده در موتورهای احتراق، به 
تبیین اهداف دنبال شده در این پژوهش پرداخت و گفت: 
هدف از انجام این پژوهش تولید بیودیزل از روغن سویا 

با بهره گیری از نانوذرات کاتالیستی برنجی شکل وانادیوم 
بر روی بستر متخلخل سیلیکاتی )V/RSM( بوده است.

وی در خصوص مزایای عمده  استفاده از نتایج طرح 
مزیت  مهم ترین  محیط زیست  آلودگی  کاهش  افزود: 
استفاده از بیودیزل هاست. همچنین تحقیقات دانشمندان 
اثبات کرده است که آسیب های استفاده از بیودیزل به لایه  
ازن نسبت به سوخت های دیگر 50 درصد کمتر است. 
فضائلی تصریح کرد: اصلی ترین جزء روغن گیاهی، تری 
گلیسیرید )تری آسیل گلیسرول( است. هنگامی که تری 
گلیسیرید با الکل در حضور کاتالیست واکنش می دهد، 
ترانس استریفیکاسیون نامیده می شود. واکنش مذکور یکی 
از اصلی ترین روش های کاهش ویسکوزیته  روغن هاست. 
در این طرح یک بستر سیلیکاتی متخلخل برگی شکل 
)LSM( سنتز شده است که پس از اصلاح توسط وانادیوم 
اکسید، ترکیب حاصل با نام )V/RSM( تغییر شکل داده 
و به صورت ذرات برنجی شکل در مقیاس نانو در می آید. 
تشکیل این ساختار، موجب می شود که اکسید وانادیوم 
خالص درون تخلخل های بستر سیلیکاتی به دام بیفتد 
و بتواند واکنش ترانس استریفیکاسیون روغن سویا را به 
نحو مطلوب تری افزایش دهد. فضائلی در خصوص مراحل 
دستیابی به اهداف طرح گفت: ابتدا نانوذرات برنجی شکل و 
متخلخل وانادیوم بر روی بستر سیلیکاتی به روش سل ژل 
 FTIR، سنتز شد. نانوذرات سنتز شده به وسیله  روش های
 DRUV-Vis و TPD-XRD،TEM، SEM، BET، NH3
مشخصه یابی شد. در مرحله  بعد، از این نانوذرات به عنوان 
کاتالیست در واکنش ترانس استریفیکاسیون روغن سویا 

استفاده شد و عملکرد آن مورد ارزیابی قرار گرفت.
محقق طرح با تاکید بر این موضوع که این نانوکاتالیست 
ارزان قیمت، بازده و سرعت تولید سوخت را به صورت 
قابل توجهی افزایش می دهد، تصریح کرد: نتایج حاکی از 
آن است که بازده فرایند ترانس استریفیکاسیون با حضور 
نانوکاتالیست سنتز شده به 98 درصد می رسد. خواص 
بیودیزل تهیه شده مانند محتوای اتری، گلیسرول آزاد، 
دانسیته و غیره با استانداردهای اروپایی و امریکایی برای 
یک بیودیزل، مطابقت بسیار مطلوبی از خود نشان می دهد. 

شاهکاری دیگر از شرکت اسپیس ایکس
شرکت اسپیس ایکس قصد دارد تا مجددا از موشک خود استفاده کرده و آن را بر روی 

آبهای آزاد فرود آورد.
به گزارش سرویس علمی ایسنا، شرکت اسپیس ایکس، موشک فالکون 9 خود را در تاریخ 8 
آوریل به فضا فرستاد و این موشک بعد از تحویل اولین محموله خود به زمین بازگشت و بر روی 

یک کشتی رباتیک در اقیانوس اطلس فرود آمد.
در حال حاضر این شرکت امیدوار است که بتواند این کار را بار دیگر تکرار کند. این موشک 
جدید که در اوایل این ماه پرتاب شد حامل فضاپیمای دراگون بود که به مقصد ایستگاه فضایی 
بین المللی ارسال شد. شرکت اسپیس ایکس قصد دارد با راه اندازی آزمایشی این موشک در 
تاریخ سوم ماه می )14 اردیبهشت( در طول ساعات اولیه صبح یک ماهواره مخابراتی ژاپنی را 

به مدار 22000 کیلومتری بالاتر از سطح سیاره بفرستد.
هفته گذشته، شرکت اسپیس ایکس موشک را به آشیانه خود در مرکز فضایی کندی برای 
آزمایشات بیشتر انتقال داد. این شرکت قصد دارد تا موتورهای موشک خود را بر روی زمین 

بیازماید.
لازم به ذکر است که طی برنامه ریزی های انجام شده، این موشک سوخت بسیار کمتری را 

در این مانور نسبت به گذشته مصرف خواهد کرد.
به گفته الون ماسک بنیانگذار شرکت اسپیس ایکس، اگر همه چیز طبق برنامه ریزی پیش 

برود، شرایط برای استفاده مجدد از این موشک مهیاست.
وی افزود: ما امیدواریم که این موشک را در یک ماموریت مداری جدید، مجددا راه اندازی 

کنیم.
کارکنان شرکت اسپیس ایکس معتقدند که نتیجه این فرود که در ماه می انجام خواهد شد، 

تعیین کننده میزان تخصص و مهارت این شرکت در فرود موشک بر روی آب است. 

معجزه زردچوبه در تقویت حافظه و قدرت تمرکز

استفاده از دستگاه های تصفیه هوای استاندارد که دارای 
تکنولوژی مناسب و فیلترهای تخصصی جهت حذف تمام 
آلاینده های فیزیکی، شیمیایی و بیولوژیک باشد، می تواند 

کیفیت زندگی و سلامت روزانه را به شدت ارتقا دهد.
به گزارش ایسنا، دکتر علی منصوری مهربانی، محقق و 
کارشناس سلامت با بیان این مطلب خاطرنشان کرد: آلودگی 
هوا که هر ساله با شروع فصل سرما در کلانشهرهای ایران به  
ویژه پایتخت مشکلات زیادی را ایجاد می کند. حاصل زندگی 
شهرنشینی، بالا رفتن سرانه مصرف سوخت و انرژی و استفاده 

از خودرو ها است که افزایش زیادی پیدا کرده است.
به گفته کارشناسان، اگر وضع به همین صورت پیش برود در 
آینده ای نه چندان دور آمار بیماری های مرتبط با این مشکل 

مانند بیماری های ریوی و قلبی بیش از سه برابر خواهد شد.
وی خاطرنشان کرد: اکنون سند و طرح جامع در بحث 
کاهش آلودگی هوای تهران زیاد است اما معدودی از آنها علمی 
و دارای پشتوانه کارشناسانه است. بر همین اساس باید بودجه 
محدودی که در بحث کاهش آلودگی هوای تهران داریم در 
بهترین جا صرف کنیم که بیشترین کارایی و تاثیر را داشته 

باشد.

آلودگی هوا مشکلی است که باید از منبع رفع شود، وقتی که 
این آلودگی وارد هوا شد، دیگر راهکار محدودی برای کاهش 
آن وجود دارد و این راهکارها که برای کاهش آلودگی هوا ارائه 

می شود به ندرت کارشناسی و اجرایی است.
مصرفی  سوخت های  روی  آزمایشی  کرد:  تصریح  وی 
خودروها که در ایران ارایه می شود، نشان می دهد که گوگرد 
موجود در بنزین ایران 170 »پی پی ام« است که بیشتر از 
استاندارد جهانی یعنی 80 »پی پی ام« را نشان می دهد. 
همچنین گوگرد موجود در سوخت خودروهای دیزل اکنون 
8000 »پی پی ام« است که نسبت به استاندارد 500 »پی پی 

ام« جهانی بسیار بالاتر است.
منصوری خاطرنشان کرد: باید در نظر داشت که در هیچ 
جای دنیا خودروسازها زیر بار گزارش هایی که نشان می دهد، 
کیفیت خودروهای آنها پایین بوده و استاندارد لازم را ندارد، 
نمی روند و نسبت به آن مقاومت هایی وجود دارد اما به عنوان 
نمونه در سایتی که متعلق به کشور کاناداست، بخشی وجود 
دارد که خودروها به تکفیک میزان آلاینده ها در آن قرار داده 
شده است و مردم می توانند با مراجعه به آن سایت اطلاعات 
زیست محیطی را درباره خودروها کسب کنند. نکته دیگر اینکه 

اگر بخواهیم مبنای مقایسه را شاخص های استاندارد در نظر 
بگیریم، بسیاری از روزهای سال ناسالم و در شرایط اضطرار 

قرار خواهند داشت.
وی تصریح کرد: نکته ای که در این میان مورد توجه است، 
کاهش آلودگی های محیطی است. از آنجایی که هوای منزل و 
یا محیط های بسته می تواند علاوه بر آلاینده های محیطی هوا 
مانند آلاینده های فیزیکی شامل گرد و غبار و گرده گیاهان 
و ریزگردها، همچنین آلاینده های شیمیایی مانند اکسیدهای 
غیرفلزی و اکسیدهای فلزات سنگین می تواند توسط ویروس ها، 
باکتری ها و قارچ ها حتی ماهی ها آلوده شود که باید با استفاده از 
برخی اعمال از جمله استفاده از تصفیه کننده های هوا آلودگی 

را در منزل کاهش داد و هوای پاک تنفس کرد.
استفاده از دستگاه های تصفیه هوای استاندارد که دارای 
تکنولوژی مناسب و فیلترهای تخصصی جهت حذف تمام 
آلاینده های فیزیکی، شیمیایی و بیولوژیک باشد، می تواند 
کیفیت زندگی و سلامت روزانه را به شدت ارتقا دهد. در 
معرض هوای پاک قرار گرفتن باعث عملکرد صحیح مغزی سایر 
ارگان های سوخت و ساز بدن شده و بر روی تمامی فعالیت های 

انسان تاثیر مثبت دارد. 

روانپزشك و دانشیاردانشگاه تهران با بیان اینکه مغز 20 
درصد انرژی بدن را مصرف می کند، بنابراین نیاز به استراحت 
و بازتوانی دارد، گفت:بی خوابی به اندازه و شاید شدیدتر ازضربه 

مغزی به سلول های مغزی آسیب بزند. 
دکتر رضا رستمی در گفت وگو با ایرنا در زمینه خود مراقبتی 
ازمغز وداشتن یك مغز سالم افزود: زمانی که بحث بهداشت و 
پیشگیری از بیماری مغز پیش می آید می توانیم درقالب 
بپردازیم؛ بهداشت روان عبارت است  به آن  بهداشت روان 
ازانتخاب شرایطی برای زندگی، کار و تعاملات بین فردی و 

سبك زندگی است که مغز را دچار آسیب نکند.
وی ادامه داد: مغزمانند همه اجزاء بدن تحت تاثیر نوع زندگی 
ونوع برخوردی است که ما با آن می کنیم، اگر با پوستمان 
مهربان نباشیم دچار مشکلات پوستی می شویم، در خصوص 
مغز هم دقیقا مثل قلب، پوست وهرعضو دیگربدن نیاز است که 
نسبت به ضروریات یك مغزسالم آگاه باشیم و نسبت به رعایت 
و تامین آن ها اقدام کنیم. رستمی گفت:حداکثر  وزن مغز یك 
فرد 70 کیلویی یك کیلو و 400 گرم است که 20 درصد انرژی 
مصرفی مربوط به مغز است، به همین دلیل ما نیازمند میزان 
خواب مناسب و به اندازه هستیم.دانشیاردانشگاه تهران تصریح 
کرد:ساعت خواب مناسب برای افراد مختلف بین 6 تا 9 ساعت 
است؛ اگر کسی هفت ساعت خواب نیاز دارد اگر 6 ساعت 
بخوابد، این مقدارخوابیدن یك جور فشار به مغز است که ممکن 
است خود را درکوتاه مدت نشان ندهد، اما در طولانی مدت می 

تواند آسیب های جدی به مغز بزند.
این روانپزشك با اشاره به اینکه پژوهش هایی منتشر شده 
نشان می دهد، بی خوابی به اندازه و شاید شدید تر از ضربه 
مغزی می تواند به سلول های مغزی آسیب برساند، تاکید 
کرد: همچنین تامین انرژی مناسب برای بدن، رعایت رژیم 
غذای مناسب و سالم و به موقع بودن مصرف غذا برای حفظ 
سلامت مغز مفید است.وی گفت:ناشتایی طولانی مدت نیز به 
مغز فشارخواهد آورد، همانطورکه بی خوابی ها می تواند به مغز 
فشاربیاورد غذاهای نامناسب هم می تواند به مغز فشار بیاورد.

وی گفت:بی خوابی، بدغذایی،ضربه مغزی و رانندگی بی محابا 
به مغز آسیب می زند؛ ممکن است در حین رانندگی تصادف 

کنیم سرمان دچار شکستگی نشود اما دیده شده محکم ترمز 
کردن سبب جابجایی مغز و به بخش هایی از آن فشار آورده 

شده وعملکرد طبیعی مغز را تحت تاثیر قرار می دهد.
وی ادامه داد: انتظار از مغز باید معقول و منطقی باشد، 
تعدادی از مردم انتظاری که از مغزشان دارند از راه معمول به آن 
نمی رسند و دست به کارهای خطرناکی مثل دوپینگ کردن 
می زنند.رستمی افزود:دوپینگ در ورزشکاران برای این است 
که رکوردی را بزنند که رکورد خود شان نیست، دردوپینگ 
مغز نیزهمینطور است، می خواهیم مغز کاری را برای ما انجام 
دهد که کار خودش نیست، استفاده از مواد مخدر، فشار آوردن 
غیرطبیعی به مغز است و می تواند سلامت مغز انسان ها را 

تحت تاثیر قراردهد.
این متخصص گفت: اینها جنبه های فیزیکی مراقبت از مغز 
است اما جنبه های روانی قطعا با سبك زندگی که ما انتخاب می 
کنیم باید همراه با آرامش، استراحت و لحظه های خوش آیند 

برای مغز باشد تا بتواند به سلامت مغز کمك کند.
رستمی ادامه داد: افرادی که ساعت های طولانی در معرض 
استرس شغلی و رقابت قرار دارند، قطعا ازنظر سلامت مغزی 
آسیب می بینند وعملکرد و کارایی بهینه مغز را از دست 
می دهند.وی یادآور شد: در بحث مهارت های روانی، برای 
کنترل نگرانی های اضطرابی و وسواسی که ما آن را تحت 
عنوان مهارت های زندگی می شناسیم، باید مدیریت هیجان 
و اضطراب یاد بگیریم، نتیجه نهایی آن یعنی اینکه به مغز خود 
کمك می کند که آرامش بیشتری داشته باشد و کمتر زمینه 

ابتلا به بیماری های روانی برای فرد فراهم می شود.
از  است،  ها  انسان  دست  ازعوامل  ای  مجموعه  بنابراین 
زمان تقسیم وقتمان به کار، استراحت، وتفریح و فعالیت های 
خوشایند مانند ورزش، تعاملات مناسب ، انتخاب سبك زندگی 
مناسب و رانندگی های بی خطر ، مصرف غذاهای سالم ، 
مصرف نکردن موادی که می توانند در کوتاه مدت جنبه های 
مثبت ولی آسیب زننده داشته باشند می توانند به سلامت 

مغز کمك کنند.
*رژیم غذایی کربوهیدارت برای سلامت مغز 

رستمی افزود: عمدتا رژیم غذایی مناسب به رژیمی گفته 

می شود که از کربوهیدرات ها گرفته شده است ، در رژیم 
غذایی خود باید مواد گیاهی استفاده کنیم ، قسمت عمده رژیم 
غذایی نامناسبی که می تواند به مغز آسیب برساند غذاهای پر 

چرب هستند.
وی تصریح کرد:این نوع رژیم می تواند زمینه های وسواس 
فکری مغزی را فراهم کند ،غذاهایی که انرژی آنی تولید می 
کنند و تمرکز ویژه ایجاد می کنند مانند مواد قندی خیلی زیاد 

نیز می توانند آسیب زا باشند، چون انرژی را آزاد می کنند.
این روانپزشك گفت: کسی که صبحانه قندی می خورد می 
تواند برای شروع خیلی خوب باشد اما صبحانه قندی برای دو 
ساعت بعد معمولا همراه با اضطراب و تنش است و مغز دچار 

بی قراری می شود.
وی تاکید کرد:رژیم غذایی مناسب است که قسمت عمده 
آن فیبر داشته باشد، مواد کربوهیدارتی و مواد گیاهی باشد 
که به مرور در بدن قند آن آزاد شود، مواد پروتئینی در حد 
معمول لازم است.رستمی گفت: رژیم غذایی پرگوشت که در 
فرهنگ ما شایعه است رژیم خوبی برای مغز محسوب نمی 
شود، غذاهای سرخ کردنی و پرچرب علی رغم خوشمره بودن 

رژیم سالمی برای مغز نیستند.
  *ساعت خواب در بین سنین مختلف  

این روانپزشك افزود: بر اساس تحقیقات در سن دانش آموزی 
که از12 تا 15 سالگی گفته می شود خواب کمتر از 9 تا 10 
ساعت نتیجه معکوس در توانایی یادگیری دارد. در کودکی که 
تازه متولد شده است انتظار می رود که بالای 20 ساعت بخوابد، 
قطعا برای رشد مغز آن لازم است.وی ادامه داد: دربچه ها مقطع 
ابتدایی نیز بالای 9 تا 10 ساعت خواب نیاز است، بچه هایی 
که اواخر ابتدایی و راهنمایی هستند نباید خواب آن ها کمتر از 
8 و 9 ساعت باشد.وی یادآور شد: نظم خواب نیز خیلی مهم 
است و رعایت نکردن بهداشت خواب نیز جزء مواردی است 
که می تواند به مغز آسیب بزند ، یعنی اینکه باید شرایط را 
در طول شب طوری فراهم کنیم که وقتی به رختخواب برای 
خواب رفتیم ، خوابمان ببرد، فیلم های هیجانی، خوردن مواد 
محرك مثل کاکائو، شکلات و قهوه همه می تواند تاثیر منفی 

بر روی خواب بگذارد.

آسیب بی خوابی به اندازه 
ضربه مغزی است 

قهوه فوری؛ خوب یا بد؟!
قهوه فوری در خیلی از نقاط دنیا متداول است و شاید حتی بیشتر از 50 درصد از 
مصرف کلی قهوه را در برخی کشورها شامل می شود. تهیه قهوه فوری، ارزان تر و ساده 

تر از قهوه معمولی هم هست. 
همان طور که این روزها گفته می شود، نوشیدن قهوه به طور مرتب فواید زیادی برای 

سلامتی دارد، اما آیا قهوه فوری هم به همان اندازه این فواید را دارا است؟
قهوه، تنها بزرگ ترین منبع آنتی اکسیدان در رژیم غذایی مدرن است. این محتوای 
غنی آنتی اکسیدان مزایای زیادی برای ما دارد. قهوه فوری نیز مانند قهوه معمولی دارای 
آنتی اکسیدان های قوی می باشد، حتی مطالعات نشان داده قهوه فوری ممکن است آنتی 
اکسیدان های خاصی را بیشتر از سایر انواع آن داشته باشد که دلیلش هم شیوه فرآوری 
آن است. ضمناً یک فنجان استاندارد قهوه تنها 4 کالری دارد و مقادیر کمی پتاسیم، 

منیزیم و نیاسین )ویتامین ب 3( نیز در آن موجود است.
قهوه فوری کمی کافئین کمتری دارد

کافئین، متداول ترین محرک در دنیاست و قهوه بزرگ ترین منبع غذایی آن است. اما 
قهوه فوری به طور کلی نسبت به قهوه معمولی کافئین کمتری دارد. یک فنجان قهوه 
فوری 30 تا 90 میلی گرم کافئین دارد در حالی که یک فنجان قهوه معمولی 70 تا 140 
میلی گرم کافئین دارد. از آنجایی که افراد حساسیت های متفاوتی نسبت به کافئین دارند، 
قهوه فوری می تواند گزینه بهتری برای آنهایی باشد که لازم است مصرف کافئین شان را 

کم نمایند. قهوه فوری به صورت بدون کافئین هم وجود دارد.
کافئین زیاد می تواند باعث اضطراب، اختلال خواب، بی قراری، ناراحتی معده، رعشه 

و ضربان تند قلب شود.
قهوه فوری آکریلامید بیشتری دارد

قهوه فوری کافئین کمتر و آکریلامید بیشتری نسبت به قهوه معمولی دارد، اما آنتی 
اکسیدان هایش به همان اندازه است

آکریلامید، یک ماده شیمیایی مضر است که وقتی دانه های قهوه برشته می شوند 
تشکیل می گردد. این ماده شیمیایی به طور معمول در غذاهای زیادی وجود دارد، 
همچنین در دود سیگار، لوازم خانگی و محصولات بهداشتی شخصی. قهوه فوری ممکن 
است دو برابر قهوه تازه حرارت دیده آکریلامید داشته باشد. بیش از حد در معرض 
آکریلامید بودن می تواند به سیستم عصبی آسیب زده و ریسک سرطان را افزایش دهد. 
با این وجود، مقدار آکریلامیدی که از طریق تغذیه و قهوه تهدیدتان می کند، بسیار کمتر 
از مقداری است که مضر باشد. بنابراین نوشیدن قهوه فوری نمی تواند باعث آسیب شود.

قهوه فوری مانند قهوه معمولی فواید زیادی برای سلامتی دارد
نوشیدن قهوه بسیار مفید است و قهوه فوری هم حاوی همان آنتی اکسیدان ها و مواد 

مغذی است که قهوه معمولی دارد.
* کافئین عملکرد مغز را تقویت می کند.

 * کافئین می تواند متابولیسم را افزایش دهد و چربی سوزی بیشتری برایتان داشته 
باشد.

 * قهوه، ریسک بیماری های عصبی تحلیل برنده یا همان نورودژنراتیو مانند آلزایمر و 
پارکینسون را کاهش می دهد.

 * قهوه می تواند به کاهش ریسک ابتلا به دیابت نوع دوم کمک نماید.
 * قهوه و کافئین می توانند ریسک بیماری های کبدی مانند سیروز و سرطان کبد 

را کم کنند. 
* قهوه به کاهش ریسک افسردگی و خودکشی کمک می کند. 

* نوشیدن قهوه باعث طول عمر می شود. 
با این حال، مهم است که یادتان باشد بسیاری از این مطالعات شهودی هستند و 
نمی توانند ثابت کنند که قهوه سبب کاهش ریسک بیماری ها می شوند، فقط مشاهده 
شده آنهایی که عادت به نوشیدن قهوه دارند کمتر بیمار می شوند. اگر در مورد مقدار قهوه 
ای که می نوشید تردید دارید باید بدانید مصرف روزانه 3 تا 5 فنجان قهوه فوری خوب 
است. مطالعات نشان داده این مقدار، بهترین نتیجه را برای کاهش احتمال بیماری ها دارد.

آیا باید قهوه فوری بنوشید؟
قهوه فوری، سریع و ساده است و نیاز به قهوه ساز ندارد. همچنین ماندگاری طولانی 
تری داشته و ارزان تر از قهوه معمولی هم هست. بنابراین در سفر و یا هنگام کمبود وقت، 
انتخاب مناسب تری است. قهوه فوری کافئین کمتر و آکریلامید بیشتری نسبت به قهوه 
معمولی دارد، اما آنتی اکسیدان هایش به همان اندازه است. به طور کلی، قهوه فوری، یک 
نوشیدنی سالم و کم کالری بوده و مانند سایر انواع قهوه، فواید زیادی برای سلامتی دارد. 
فقط مراقب باشید که در دام اعتیاد به قهوه نیفتید و بدانید که همان قدر که نوشیدن 
2 تا 3 فنجان قهوه در روز مفید است، زیاده روی در مصرف آن اصلا توصیه نمی شود. 

چطور خانه تان را ضدآلرژی کنید؟
عطسه می کنید؟ سرفه می کنید؟ از چشم های تان آب می آید؟ اگر این علائم را در خود 
دیدید احتمالا یکی از افراد زیادی هستید آلرژی دارند. غیر از محیط بیرون، خانه شما هم 
پُر از عوامل آلرژی زا است. گردوخاک، کپک ها و مایت ها چند تا از عوامل خانگی هستند 
که می توانند باعث واکنش حساسیتی شوند. پس یاد بگیرید که چطور خانه تان را از این 

عوامل پاک کنید.
از اتاق خواب تان شروع کنید

گرد و خاک، حاوی موجوداتی میکروسکوپی به نام مایت است که از عوامل قوی آلرژی زا 
هستند، پس اولین چیزی که نیاز دارید جاروبرقی است. باید هر چیزی که در اتاق وجود دارد 

را جارو برقی بکشید. 
بالشت های تان را فراموش نکنید، همینطور تشک. تشک هم دارای آلرژن معروف دیگری 
است: ساس رختخوابی! برای کم کردن احتمال بروز آلرژی توسط این موجودات کوچک، 

بالشت و تشک تان را کاملا جارو کشیده و با یک اسپری ضدساس، اسپری کنید.
از کاورهای مخصوص مایت برای رختخواب خود استفاده کنید و حداقل ماهی یکبار این 

کاورها را عوض نمایید.
بی خیال فرش و پرده شوید

فرش و پرده، خاک و گرده ها را جذب می کنند و به همین دلیل به مرور زمان تبدیل به 
یک مشکل واقعی می شوند. هر بار که روی قالی یا فرش قدم می گذارید، آلرژن ها را در هوا 

پخش می کنید. 
کپک، عامل بسیار موثر دیگری برای آلرژی است که در جای مرطوب رشد می کند، مثل 
پشت سینک، پرده حمام و کاشی های ترک خورده اگر امکانش هست، فرش را بردارید و یک 

قالیچه بیاندازید که تمیز کردنش هم راحت تر است. 
به جای پرده های سنگین و پرحجم هم از نوع سبک تر استفاده کنید که به راحتی بتوانید 

هر چند مدت یکبار آنها را در ماشین لباسشویی بشویید. 
اگر در خانه ای قدیمی زندگی می کنید، کف پوش چوبی و قدیمی می تواند یک عامل 
بزرگ برای آلرژی باشد. درست مثل فرش، این کف پوش ها خاک، تار مو، گرده و مایت ها 
را جذب کرده و بینی، چشم ها و حلق تان را تحریک می کنند. پس هر چه زودتر تعویض 

شان کنید.
کفش ها را ابدا وارد خانه نکنید

کفش ها حامل خاک و گرده و آشغال های ریز هستند. برای اینکه این آلرژن ها را وارد خانه 
نکنید، باید کفش ها را قبل از وارد شدن به خانه، از پاهایتان درآورید.

جاروبرقی بهتری بخرید
جاروبرقی مجهز به فیلتر هپا می تواند در تمیز کردن و آلرژن زدایی خانه تان بسیار عالی 
عمل کند، چون این قابلیت را دارد که ذرات ریز و تارهای مو را به خوبی بردارد، یعنی خانه 
تان تمیز تر خواهد شد. پس اگر جاروبرقی تان قدیمی است سعی کنید نوع بهتر و جدیدترش 

را تهیه کنید.
فیلترهای هوا را عوض کنید

وقتی صحبت از ضدآلرژی کردن خانه می شود، نمی توان اهمیت تعویض فیلترهای هوا را 
نادیده گرفت. سیستم تهویه و خنک کننده خانه شما، تمام مایت ها و ذرات نامطلوب را در 
هوا به جریان می اندازد که موجب آلرژی می شود.  به مرور زمان، قرار گرفتن در معرض این 
خاک ها و کپک های کهنه می تواند خطر ابتلا به آسم یا سایر بیماری های تنفسی را افزایش 
دهد. برای جلوگیری از چنین حالتی، فیلترها را سالی یک یا دوبار عوض کنید و مطمئن شوید 

که هیچ بوی بدی از سیستم تهویه تان نمی آید.
هوای خروجی سیستم تهویه تان را چک کنید

زمانی که دارید فیلترها را عوض می کنید، ببینید آیا این سیستم، فقط هوای داخل را به 
جریان می اندازد. اگر چنین است پس بزرگ ترین دشمن در خانه شماست! این سیستم را با 
سیستمی جایگزین کنید که رطوبت و هوای سنگین داخل فضای خانه را بکشد و خارج کند.

فکری به حال کپک ها و قارچ ها کنید
کپک، عامل بسیار موثر دیگری برای آلرژی است که در جای مرطوب رشد می کند، مثل 
پشت سینک، پرده حمام و کاشی های ترک خورده. آشپزخانه و حمام تان را بررسی کنید و 
اگر ترکی پیدا کردید، ترمیمش نمایید. سطوح را همیشه تمیز و خشک نگه دارید تا از تشکیل 

کپک و قارچ جلوگیری نمایید.
5 حقیقت در مورد موجودات آلرژی زایی که با شما همخانه هستند

- ساس های رختخواب با سنجش دی اکسید کربن موجود در نفس تان می فهمند که چه 
زمانی در خواب هستید و هرگز روزها بیرون نمی آیند.

- ساس های رختخواب می توانند موجب واکنش های شدید آلرژیکی همراه با تاول های 
قرمز و متورم پوستی شوند.

- مایت های گردوخاک، در مو و پوست شما زندگی می کنند.
- یک بالش متوسط، بعد از شش ماه، ده درصد به وزنش اضافه می شود که این همان 
وزن مایت ها است. - پارچه با الیاف مصنوعی بهترین دوستان مایت ها هستند، چون رطوبت 
را به خود می گیرند و رختخواب تان را تبدیل به بهشتی برای مایت ها می کنند، یک جای 

گرم و مرطوب و تاریک! رطوبت رختخواب هم ناشی از عرقی است که در خواب می ریزید.

آشنایی با اشتها آورهای طبیعی 
یکسالی هست که اشتهای خود را از دست داده ام و اشتهایی به خوردن غذا ندارم. لطفا به 

من بفرمایید که استفاده از کدام مواد غذایی سبب افزایش اشتها می شوند؟
 آب هویج 

آب هویج خام نیز بسیار مفید است. آب هویج علاوه بر این که از منابع بسیار عالی ویتامین
A در بدن است، اشتها آور هم هست. 

روغن زیتون
مصرف روغن زیتون همراه با غذا اشتها آور بوده و به دلیل اسید هاى چرب مفیدى که در 

آن است بسیار توصیه می شود.
زنجبیل

سبب کاهش تهوع و بهبود اشتها می شود.
گلپر

این ماده غذایی برای تحریک اشتها و تقویت هاضمه بسیار مفید است.
عسل

در عسل املاح و ویتامین هاى بسیارى وجود دارد. اگر به طور مرتب مصرف شود، داراى 
خواص معجزه گری است. همچنین در افزایش وزن بسیار سودمند است. 

انار
مصرف انار و لیمو ترش نه تنها شفابخش بوده، بلکه در حفظ سلامتی و جلوگیرى از 
بیمارى ها موثر است. انار نقش تنظیم کننده و تعادل دهنده مایعات بدن به خصوص خون 

را داراست.
شکلات

مخصوصا بصورت تلخ، انجیر و سیر هم در افزایش اشتها موثر هستند.
مصرف انار و لیمو ترش نه تنها شفابخش بوده، بلکه در حفظ سلامتی و جلوگیری از 

بیماری ها موثر است.
عرق شاتره

یکی از عرقیاتی است که مصرف آن به شکل شربت شاه تره معمول است، علاوه بر تامین 
مایعات بدن، اشتها آور هم است. 

آلبالو، بمب کوچک سلامتی
هر خاصیتی که می توانید برای هر میوه ای تصور کنید، همه در آلبالو جمع شده است. این 
جمله حتی اگر کمی اغراق آمیز به نظر بیاید باز از خواص این میوه خوش طعم چیزی کم 

نمی کند.
به گزارش باشگاه خبرنگاران ؛ با توجه به فصل رسیدن این میوه، شاید مهمترین خاصیت آن 
رفع عطش است. آب آلبالو یا شربت آلبالو هر دو این خاصیت را دارند و تحمل تشنگی را به 
شدت بالا می برند.  این میوه می تواند به راحتی جای چربی سازها و چربی سوزهای شیمیایی 
را بگیرد و نقش یک باشگاه تناسب اندام را بازی کند. خاصیت چربی سوزی این میوه خصوصا 
در بافت چربی شکم خیلی زود خودش را نشان می دهد. این خاصیت آلبالوی تازه است و اگر 
می خواهید از این ویژگی آلبالو در طول سال استفاده کنید، آلبالو یخ زده بهتر از نوع خشک 
آن است. از طرفی آلبالو تازه اشتهاآور است و برای کسانی که می خواهند کمی وزن اضافه 
کنند میوه مفیدی است. نگران غذایی که می خورید نباشید زیرا این میوه نمی گذارد چربی ها 
تناسب اندام تان را بهم بریزند.  این میوه، مثل همه میوه های قرمز حاوی آنتی اکسیدان است 
و این یعنی سلاح طبیعی دربرابر سرطان و بیماری های قلبی. ضدعفونی کردن روده، درمان 
کم خونی و گرفتگی عروق، رفع خستگی و التهاب مفاصل هم از جمله بیماری هایی است که 
می توانید با خیال راحت به دست این میوه کوچک بسپارید تا درمان و یا دستکم عوارض 
آن را کمتر کند.  آلبالو فشار خون را کاهش می دهد، بنابراین برای افرادی که فشار خون بالا 
دارند، مفید است و اگر فشار خون شما به طور نرمال پایین است بعد از خوردن آلبالو مقدار 

کمی نمک بخورید. 
خوردن این میوه برای هیچ کس حتی بیماران دیابتی مضر نیست. خاصیت رقیق کنندگی 
خون این میوه خودش را در زیبایی و سلامت پوست شما نشان می دهد. از ماسک این میوه 
هم می توانید برای شادابی پوست استفاده کنید. در طب سنتی دم کرده این میوه برای درمان 
بیماریهای کلیه و صفرا توصیه شده است و حکمای قدیمی از بیماران خواسته اند ساقه نازک 
این میوه را هم از آن جدا نکنند. پس اگر برای درمان از این میوه استفاده می کنید به این 
موضوع هم دقت کنید. تنها بخش ممنوعه این میوه مغز هسته آن است که سمی است و 
طبیعتا هیچ خاصیتی هم جز ایجاد مسمومیت ندارد.  ویتامین های C و A، آهن، فسفر و 
کلسیم از جمله مواد موجود در آلبالو هستند. این میوه زیبا و خوشمزه، خام یا پخته، تازه یا 
خشک شده به هرحال همه خواص خود را حفظ می کند و با این همه خاصیت شایستگی 
این را دارد که یکی از دوستان طبیعی شما باشد. پس از او غافل نشوید و بگذارید این بمب 

سلامت هر از چندگاه در بدنتان منفجر شود.

بیکاری در کمین سیگاری ها
نتایج یافته های محققان دانشگاه استنفورد نشان می دهد که افراد سیگاری در مقایسه با غیرسیگاری ها با سختی بیشتری مواجه می شوند.

به گزارش سرویس پژوهشی خبرگزاری دانشجویان ایران )ایسنا( منطقه اصفهان و به نقل از پایگاه خبری کتابخانه ملی پزشکی آمریکا، 
در این تحقیق 251 جوینده کار )131سیگاری و 120 غیرسیگاری( که دو سوم آنها مرد بودند، با میانگین سنی 48 سال طی 12 ماه مورد 

بررسی قرار گرفتند.
یافته ها نشان می داد که حتی با توجیه عواملی نظیر سن، سطح تحصیلات و نژاد، سیگاری ها با مشکلات بیشتری برای یافتن شغل مواجه 
می شوند. علاوه بر این میزان حقوق دریافتی سیگاری ها به طور چشمگیری پایین تری از غیرسیگاری ها بود به  طوری که غیرسیگاری ها به 
ازای هر ساعت پنج دلار بیشتر از سیگاری ها درآمد داشتند.به گفته محققان، هنوز مشخص نیست که چرا این تفاوت بین سیگاری ها و 
غیرسیگاری ها وجود دارد اما می توان این امر را به  گونه ای توجیه کرد که کشیدن سیگار با بروز مشکلات متعدد سلامتی مرتبط است و پیرو 
آن هزینه های درمانی بسیاری متقبل می شوند. از سوی دیگر، زمانی که به سیگار اختصاص داده می شود، می تواند مانع از استفاده بهینه از وقت 
شود.نکته دیگر اینکه نباید از نقش نیکوتین بر ذهن نیز به راحتی گذشت چرا که مصرف نیکوتین استرس بیشتری را بر سیگاری ها تحمیل 

می کند و این امر می تواند منجر به بروز عدم تمرکز و موفقیت در مصاحبه های استخدامی و در نتیجه بیکاری شود. 
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اجتماعی 6

استاندار قم خبرداد: 

احداث راه دسترسی از قم به دریاچه نمک 
استاندار قم گفت: احداث راه دسترسی از قم به دریاچه نمك جزو اولویت های کاری 

استان قرار می گیرد.
سید مهدی صادقی در بازدید میدانی جمعی از مدیران استان از دریاچه نمك قم در گفت و 
گو با خبرنگار ایرنا، در رابطه با مسیر دسترسی دریاچه نمك از سمت استان قم اظهار کرد: در 
دریاچه نمك دنیایی از ظرفیت های بالقوه وجود دارد که به طور مسلم راه دسترسی آن جزء 
اولویت های کاری استان قرار می گیرد و همه توان و تلاش خود را در این زمینه به کار می 
گیریم.  وی با تاکید بر اینکه از دریاچه نمك، هم در بخش صنعت و هم در بخش گردشگری 
می توان استفاده کرد، افزود: تلاش می شود که به هر دو بُعد این امر توجه صورت پذیرد.

وی دریاچه نمك قم را یکی از نعمت های پرورگار متعال برای استان برشمرد که سالیان 
بسیاری است که در قم وجود داشته، اما کمتر مورد استفاده قرار گرفته است. صادقی تصریح 
کرد: وجود این دریاچه در استان، غنیمتی است تا یك ثروت عظیم را بتوان تبدیل به کالای 
با ارزش افزوده کرد.استاندار قم افزود: ورود سرمایه گذاران به دریاچه نمك می تواند ارزش 
افزوده بسیاری مناسبی را نصیب استان قم کند.دریاچه نمك در آزادراه قم - تهران مابین سه 
استان قم، اصفهان و سمنان واقع شده است. وسعت این دریاچه در حدود 647 کیلومتر مربع 
می  باشد.زمین این دریاچه پوشیده از رسوبات نمك است که بر اثر انباشته شدن سیلاب ها 
و آب های سطحی در طول قرن ها پدید آمده است. عمق نمك این دریاچه بین 5 تا 54 متر 
متغیر است که توسط لایه های خاك رس از یکدیگر جدا شده  اند. دریاچه نمك، منبع بزرگ 
و سرشاری از انواع املاح معدنی است و ارزش تخمینی ذخایر آن بالغ بر 20 میلیارد دلار 
برآورد شده است. در این دریاچه علاوه بر منیزیم، می توان از شورابه ها بیش از 12 نوع کانی 
استحصال کرد که کاربردهای متنوعی در صنایعی همچون تولید کودهای شیمیایی، کاغذ، 
عایق کاری، ضد یخ، مواد آرایشی، شیشه، سرامیك، شوینده ها، لاستیك سازی و پزشکی دارد. 

رئیس سازمان صنعت و تجارت  استان قم: 

دریاچه نمک ظرفیت های خوبی
 برای سرمایه گذاری و اشتغال  دارد 

رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان قم با تاکید بر فراهم ساختن زیرساخت های 
لازم برای استفاده بهینه از دریاچه نمك گفت: دریاچه نمك قم، یکی از توانمندی های 

استان در بحث سرمایه گذاری و ایجاد اشتغال است. 
احمد ذاکری در جریان بازدید استاندار و مدیران استانی از دریاچه نمك، افزود: این بازدید 
میدانی در سال »اقتصاد مقاومتی، اقدام و عمل« و در راستای اقتصاد مقاومتی که نگاه به 
درون و استفاده از ظرفیت ها و توانمندی های داخلی دارد، با حضور مدیران دستگاه های 
مرتبط و استاندار برگزار شد.وی با بیان اینکه از سال 1376 مدیریت دریاچه نمك به قم واگذار 
شده است، گفت: متاسفانه اقدام های موثری در این زمینه صورت نگرفته است و پس از سفر 
هیات دولت در سال 93 به استان قم، این مساله با وزیر صنعت، معدن و تجارت طرح موضوع 
شد.ذاکری با بیان اینکه یکی از مشکلات فراروی ما، نبود راه دسترسی به دریاچه نمك از 
استان قم است، افزود: با مطالعات و بررسی های میدانی انجام شده، بهترین و اقتصادی ترین 
راه برای دسترسی به دریاچه از استان، راه روستای فرج آباد است که این مساله قطعی شده 
و به وزارتخانه نیز اعلام کرده ایم.وی گفت: برای جذب سرمایه گذار، خواسته ما این است که 
از تمام ظرفیت ها و توانمندی های استان برای ساخت و تعریض این راه استفاده شود که در 
صورت تحقق این امر می توانیم شهرك گنجینه را نیز به عنوان شهرك صنایع معدنی و کانی 
های غیرفلزی در این مسیر تعریف کنیم.وی با بیان اینکه این دریاچه بین سه استان قم، 
سمنان و اصفهان از لحاظ جغرافیایی قرار دارد، گفت: هنوز استحصال فرآوری مواد آلی آن 
صورت نگرفته و فقط استحصال یك نوع مواد آلی »پتاس« در این دریاچه انجام شده است. 
رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت قم اضافه کرد: با سرمایه گذاری و تعریف، تعریض و 
تثبیت راه دسترسی به دریاچه نمك قم، علاوه بر استفاده از مواد معدنی آن، این امر می تواند 

در بحث گردشگری نیز موثر باشد.

مدیرکل میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری قم: 

کاروانسرای پاسنگان راه دسترسی مناسب ندارد 
مدیرکل میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری قم گفت: کاروانسرای پاسنگان این 

استان راه دسترسی مناسب ندارد. 
عیسی رضایی در حاشیه بازدید سید مهدی صادقی استاندار قم و هیات همراه از 
کاروانسرای تاریخی پاسنگان به خبرنگار ایرنا گفت: این کاروانسرا در بخش مرکزی قم، 
بین آزادراه و جاده قدیم قم - کاشان قرار دارد که جزو آثار تاریخی ثبت شده ملی است.

وی به واگذاری این کاروانسرا به بخش خصوصی به منظور احیا و بهره برداری از آن اشاره 
کرد و گفت: این کاروانسرا دارای یك سری مشکلات از جمله راه دسترسی مناسب به آن، 
هم از سمت آزادراه و هم از سوی جاده قدیم قم - کاشان است.  مدیرکل میراث فرهنگی، 
صنایع دستی و گردشگری قم ابراز امیدواری کرد که بازدید استاندار قم و هیات همراه از این 
مکان تاریخی زمینه رفع مشکلات کاروانسرای پاسنگان را فراهم سازد. وی در بخش دیگر 
سخنان خود گفت: سال گذشته برای اطلاع رسانی آثار تاریخی استان کارهایی از جمله تهیه 
شناسنامه تصویری صورت گرفت که به زودی در پایگاه اطلاع رسانی این اداره کل به نشانی 
اینترنتی www.qomchto.ir منتشر می شود. وی افزود: همچنین فیلمی در این زمینه با نام 
»اقلیم بهشت« به سه زبان فارسی، عربی و انگلیسی تهیه شده و آثار تاریخی استان به طور 
کامل در این فیلم معرفی شده است و در حال حاضر نیز در تلاش هستیم تا بروشوری را در 
این زمینه به سه زبان مذکور تهیه کنیم تا اماکن مذهبی و معنوی، آثار تاریخی و جاذبه های 
طبیعی استان معرفی نماییم.رضایی اعلام کرد: 350 اثر ثبت شده ملی در استان داریم که 
10 اثر ناملموس و بقیه هم آثار ملموس هستند که آثار ملموس شامل منقول و غیرمنقول 
می شود که از آثار منقول می توان به قرآن ها و کتاب های ثبت شده اشاره کرد.وی آثار 
غیرمنقول را از جمله خانه های تاریخی و کاروانسراها برشمرد و خاطرنشان کرد: یکی از 
برنامه ها در سال جاری واگذاری بخشی از این اماکن به بخش خصوصی است.وی اعلام 
کرد: خانه تاریخی یزدان پناه در خیابان 19 دی به صورت آزمایشی فعالیت خود را توسط 
بخش خصوصی شروع کرده است که به صورت رسمی در هفته میراث فرهنگی )25 تا 31 
اردیبهشت ماه جاری( افتتاح می شود. بهره بردار این کاروانسرا نیز در حاشیه این بازدید 
در گفت وگو ایرنا، با بیان اینکه به علت عدم راه دسترسی مناسب در طول سال در حدود 
30 درصد از ظرفیت این کاروانسرا استفاده می شود، گفت: یکی دیگر از مشکلات، وجود 
واحدهای دامداری، مرغداری و تولید کود در کنار این کاروانسراست که در فصل تابستان بوی 
آنها آزاردهنده است. سعید ابراهیمی پور با اشاره به قدمت بیش از 400 ساله این کاروانسرا 
خاطرنشان کرد: فاصله این کاروانسرا تا آزادراه قم - کاشان حدود 700 متر و تا جاده قدیم 

قم – کاشان نیز حدود 400 متر است. 

مدیرکل هواشناسی قم 

هوای قم در 70 روز از سال گذشته آلوده بود 
مدیرکل هواشناسی استان قم با بیان اینکه تعداد روزهای آلوده  این استان  در دو سال 
گذشته نسبت به سال های قبل افزایش بی سابقه ای داشته، گفت: آلودگی هوا در سال 
92، پنج روز از سال ثبت شده، در حالیکه در سال های 93 و 94، به ترتیب 60 و 70 روز 

از سال هوا آلوده بوده است. 
 یحیی زارع درگفت و گو با ایرنا، افزود: تولید دانه های ریز خاك در استان قم به دلیل قرار 
گرفتن در منطقه کویری و مواجه شدن با خشکسالی های پی در پی به ویژه در 9 سال 
اخیر، افزایش یافته و با کمترین وزش باد این غبار به حرکت درمی آید. وی با اشاره به اینکه 
سمت وزش باد در فصول بهار و تابستان شرقی است، اضافه کرد: خشك شدن دریاچه نمك و 
تالاب های استان از مهمترین عوامل شکل گیری گرد و خاك است و از این رو بخش عمده 
ای از گرد و خاك موجود در قم سفید و منشا آن دریاچه نمك است که گاهی نیز به صورت 
مه دیده می شود. وی با بیان اینکه گرد و غبار تنها متوجه مردم قم نیست، گفت: با توجه 
به اینکه کویر در سمت شرقی استان قرار دارد، وزش باد باعث می شود تا گرد و خاك استان 
های تهران و سمنان را نیز درگیر کند. زارع تاکید کرد: تامین حق آبه های زیست محیطی 
استان می تواند بخش عمده ای از این مشکل را مرتفع کند و دچار هزینه های هنگفت 
نشویم.  زارع با تاکید بر اینکه رسانه ها باید در آگاه سازی جامعه نسبت به عواقب خشك 
شدن تالاب های قم و مشکلات دریاچه نمك اهتمام ویژه ای داشته باشند، گفت: گرد و خاك 
ریزی که از طریق استنشاق وارد ریه می شود، در آینده آثار آن با افزایش آمار سکته، سرطان 

ها و بیماری های دیگری که به راحتی قابل پیشگیری است، نشان می دهد. 
 افزایش سازه ها در قمرود فاجعه آفرین است 

وی دربخش دیگری ازسخنان خود بیان کرد: هواشناسی پیش بینی کوتاه مدت 24، 48 
و 72 ساعت را با صحت بیش از 90 درصد و پیش بینی بلند مدت یك ماهه، دو ماهه و سه 
ماهه را با صحت 70 درصد انجام می دهد.  وی افزود: پیش بینی های کوتاه مدت به 24، 
48 و 72 ساعت، پیش بینی های میان مدت به یك ماه و بلند مدت نیز به سه ماه گفته می 
شود. مدیرکل هواشناسی قم با اشاره به اینکه گاهی در خوداقلیم ها اتفاقاتی رخ می دهد 
که جزو بدیهیات است و به طور کامل قابل پیش بینی نیست، افزود: حتی کشور آمریکا نیز 
با پیشرفته ترین امکانات به دلیل تغییرات ناگهان که در جو رخ می دهد، نمی تواند برخی 
مسائل را پیش بینی کند. وی به آب گرفتگی اخیر منطقه پردیسان قم به دلیل بارندگی 
شدید دراین استان اشاره کرد و گفت: به حوادث رخ داده در این منطقه نمی توان نام سیل 
گذاشت، زیرا سیل زمانی قابل پذیرش است که تمام سطح شهر درگیر شود. وی افزود: 
پردیسان منطقه ای در مسیر رودخانه و محل عبور آب است که به اشتباه در آن خانه سازی 
صورت گرفته و باعث شده از عبور آب جلوگیری شود و در روزهایی از سال که بارندگی 
شدید است، آب رودخانه طغیان کند و این منطقه دچار آبگرفتگی شدید شود. زارع با اشاره 
به حادثه طغیان رودخانه در سال 1388، تصریح کرد: متاسفانه افزایش سالانه سازه ها در 
قمرود و مسدود کردن دهانه پل ها، سدی در مقابل جریان طبیعی آب شده است و اگر با 
بارندگی سال 88 مواجه شویم، این بار حادثه بسیار فجیع تری رخ می دهد که این مساله را 

بارها به سازمان مدیریت بحران متذکر شده ایم.

رئیس پلیس آگاهی استان  قم خبرداد:

کشف 328 باطری قاچاق در قم
رئیس پلیس آگاهی فرماندهی انتظامی استان از کشف یک محموله باطری قاچاق به 

ارزش900 میلیون ریال در قم خبر داد. 
سرهنگ احمد کرمی در گفتگو با خبرنگار پایگاه خبری پلیس، اظهارداشت: در پی کسب 
خبری مبنی بر اینکه یک دستگاه خودرو تریلر ولوو اقدام به حمل کالای قاچاق از یکی از 
استان های جنوبی کشور به استان همجوار قم می کند، موضوع در دستور کار مأموران اداره 
مبارزه با قاچاق کالا و ارز پلیس آگاهی استان قرار گرفت. به گفته وی با انجام اقدامات پلیسی 
زمان و مسیر تردد خودرو مشخص و پس از کسب مجوز قضایی اکیپی از این پلیس به محل 
مورد نظر اعزام شدند. رئیس پلیس آگاهی استان قم افزود:در ادامه با شناسایی و توقیف 
خودرو طی بازرسی از آن 328 عدد باطری قاچاق که به طرز ماهرانه ای جاسازی شده بود، 
کشف شد. سرهنگ کرمی ارزش محموله مکشوفه را بیش از 900میلیون ریال اعلام کرد 

و گفت:نهایتاً متهم به همراه پرونده متشکله به تعزیرات حکومتی استان قم تحویل شد. 

رئیس پلیس فتا استان فارس :

مالک سایت همسریابی دستگیر شد
رئیس پلیس فتا فرماندهی انتظامی استان فارس از دستگیری فردی خبر داد که در 
فضای مجازی با راه اندازی سایتی با عنوان همسریابی اقدام به اشاعه فساد و فحشا در 

جامعه می کرد.
به گزارش باشگاه خبرنگاران جوان؛ سرهنگ سیدموسی حسینی رئیس پلیس فتا 
فرماندهی انتظامی استان فارس اظهار داشت: کارشناسان پلیس فتا استان فارس هنگام 
رصد فضای مجازی متوجه سایتی شدند که در قالب همسریابی و با ارائه شماره کارت 
و دریافت وجه از مردم در قبال دادن شماره تلفن فرد مورد نظر اقدام به اغفال جوانان به 
فساد می کرد. وی ادامه داد: متاسفانه در چند سال گذشته عده ای افراد سودجو اقدام به 
طراحی سایت هایی کرده اند که با عنوان همسر یابی اقدام به اشاعه فساد و فحشا در جامعه 
و خانواده ها می کنند. رئیس پلیس فتا فرماندهی انتظامی استان فارس افزود: پلیس فتا که 
وظیفه گشت زنی در فضای مجازی را بر عهده دارد در چنین مواردی بلافاصله وارد عمل 
شده و عوامل خاطی را شناسایی و طبق قوانین با افراد متخلف برخورد می کند. سرهنگ 
حسینی با اشاره به دستگیری متهم این پرونده، گفت: وی در بازجویی های اولیه و پس از 
رویت مستندات و ادله دیجیتال به جرم انتسابی اعتراف کرد.وی از شهروندان درخواست 
کرد: در فضای مجازی به دنبال مسائل و مشکلات شخصی خود نباشند چرا که فضای 
مجازی به هیچ وجه قابل اعتماد و اطمینان نیست و افراد سودجو به دنبال منافع شخصی 

خود در این فضا می باشند. 

 جزییات تیراندازی در بیمارستان عرفان  تهران
عصر  دوشنبه  تیراندازی در پارکینگ بیمارستان عرفان سبب مصدوم شدن زن و مردی 

جوان شد. 
به گزارش ایسنا، مرکز اطلاع رسانی پلیس آگاهی پایتخت با تایید این حادثه اعلام کرد: 
حوالی ساعت 19 شب گذشته ماموران کلانتری 134 شهرک غرب در تماس با بازپرس 
ویژه قتل از وقوع تیراندازی درپارکینگ بیمارستان عرفان خبر دادند. که به دنبال آن اکیپی 

از ماموران کلانتری در محل حاضر شده و تحقیق درباره ماجرا آغاز شد . 
بررسی های اولیه نشان داد مرد 35 ساله به نام رضا با مراجعه به مقابل بیمارستان عرفان 
در تماس با همسرش که از کارمندان بخش اتاق عمل بیمارستان بود درخواست کرد 
تا به پارکینگ بیاید. که پس از سوار شدن به خودرو، مرد جوان با استفاده از یک فقره 
اسلحه کمری اقدام به شلیک دو گلوله به سمت همسرش کرده و بعد از مجروح کردن زن 
جوان با استفاده از همان اسلحه به سمت سر خودش شلیک کرد.  دو مصدوم بلافاصله به 
بیمارستان منتقل شدند اما برابر گزارشات واصله سطح هوشیاری آنها پایین و حالشان وخیم 
است.  به گزارش ایسنا، مرکز اطلاع رسانی پلیس آگاهی پایتخت اعلام کرد که پرونده در 

اختیار مقام قضایی است و جزئیات آن اطلاع رسانی خواهد شد. 

مرگ 23 پاکستانی بر اثر مصرف شیرینی آلوده 
پلیس پاکستان اعلام کرد: بر اثر مصرف شیرینی آلوده در مرکز این کشور دست کم 23 

تن جان خود را از دست دادند. 
به گزارش ایسنا، پلیس محلی استان »پنجاب« با تاکید مرگ 23 تن بر اثر مصرف 

شیرینی آلوده اعلام کرد: مالک و کارمندان این قنادی نیز دستگیر شدند. 
به گفته مسئولان بیمارستانی استان پنجاب بر اثر مصرف این شیرینی های آلوده 54 
نفر دیگر نیز روانه بیمارستان شدند. کارشناسان بر این باورند که مواد آفت کش موجود در 
فروشگاه مجاور این قنادی به طریقی وارد این خوراکی ها شده و آن ها را آلوده کرده  است. 

به گزارش روزنامه ایندیپندنت، پلیس پاکستان اعلام کرده تا زمانی که نتایج آزمایشات 
مشخص نشود نمی توان در این رابطه اظهارنظر قطعی داشت. 

مهربانی با طبیعت در تمام ادیان و فرهنگ ها توصیه 
شده است اما گاهی با ورود به بخشی از طبیعت با 
صحنه های بسیار خشن و نامهربان مانند انبوه زباله، 
درختان سربریده، تنه های آتش زده، نوشتن یادگاری بر 
پیکره درختان و بستن تاب بر شاخه های ترد و شکننده 

مواجه می شویم که کوهی از اندوه را به دنبال دارد. 
برخی انسان ها گمان می کنند طبیعت میراثی است 
که از نیاکانشان به آنها رسیده و هرکاری که بخواهند 
می توانند با آن انجام دهند در حالی که طبیعت و هر 
آنچه در آن است امانتی است که از نسل های گذشته 
به ما رسیده و باید از آن محافظت کنیم و به آیندگان 
تحویل دهیم زیرا ما وام دار و امانت دار نسل آینده 

هستیم.
توسعه شهرنشینی و به طور کلی زندگی مدرن 
انسان ها را از آغوش طبیعت دور کرده است و با بی 
رحمی تمام با آن رفتار می کنند در حالی که اگر بدانیم 
طبیعت و جانداران موجود در آن حس، درك و عاطفه 
دارند و با نامهربانی دلتنگ می شوند قطعا در روش خود 

تجدید نظر خواهیم کرد.
در گنجینه طبیعت می توان زندگی را جست و جو 
کرد.ازبین بردن آن برابر است با از بین رفتن زندگی، 
پس بهتر است ما انسان ها دست از خودخواهی برداریم 
و طبیعت را به چشم موجود زنده ای ببنیم که حس 

و شعور دارد.
چه زیبا گفت فردوسی : میازار موری که دانه کش 
است ؛ که جان دارد و جان شیرین خوش است یا 
سعدی گفته است: سیه اندرون باشد و سنگدل ؛ که 

خواهد که موری شود تنگدل
این اشعار نشان می دهد که انسان از ابتدا نسبت به 
طبیعت حس مهربانی داشته است اما امروزه روند به 
گونه ای تغییر کرده که موجب نگرانی دنیا شده و زنگ 

خطر ادامه این رفتار به صدا در آمده است.
اسماعیل کهرم پرنده شناس و مشاور رییس سازمان 
حفاظت محیط زیست دراین باره به خبرنگار علمی 

ایرنا گفت: اینکه گفته می شود طبیعت شکننده شده 
صحیح نیست زیرا طبیعت از ابتدا شکننده و نیازمند 

مهربانی بوده است.
وی افزود: تمام چرخ های طبیعت با مهربانی و محبت 
می چرخد و هر رفتار غیرعادی موجب مختل شدن 
این گردش طبیعی می شود و طبیعت را از بین می 
برد، کافی است مقداری سم در یك دریاچه ریخته شود 

که دنبال آن تعداد زیادی از آبزیان نابود خواهند شد که 
این گواهی بر شکننده بودن طبیعت است.

کهرم تاکید کرد: اساس طبیعت بر قوانینی است که 
میلیون ها سال دست نخورده باقی مانده اند اما حالا 
موجودی به نام انسان به خود حق دخالت در این 
قوانین را داده و تا حدی پیش رفته که موجبات نابودی 

طبیعت را فراهم کرده است.

وی اظهار کرد: اگر هر فردی هر عنصری از طبیعت را 
یك موجود زنده تصور کند قطعا با ملایمت رفتار خواهد 
کرد در غیر اینصورت همین روندی که در پیش گرفته 
ایم را ادامه می دهیم تا طبیعت و هر آنچه در آن است 

نابود شود.
مشاور رییس سازمان حفاظت محیط زیست گفت: 
مشکل ما این است که هم قشر تحصیلکرده و هم 

بقیه مردم طبیعت را زنده، فعال و دارای شعور و حس 
تشخیص نمی دهند بنابراین هر کاری که می خواهند 

با آن انجام می دهند.
وی افزود: به عنوان مثال اگر یك مهندس سد سازی 
به رودخانه به مانند یك موجود زنده نگاه کند قطعا با آن 
مهربان تر رفتار خواهد کرد اما زمانی که آنرا یك موجود 
مرده و بی جان می داند از هیچ رفتار خشنی نسبت به 

آن کوتاهی نمی کند.
کهرم گفت: اگر برای حیوانات و تمام اجزای طبیعت 
حس، شعور و شکنندگی قائل شویم قطعا در رفتار خود 

تجدید نظر خواهیم کرد.
از  توانیم  بهترین درسی که می  افزود: شاید  وی 
ادبیات و فرهنگ خود در راستای ملاطفت با حیوانات 
و طبیعت بگیریم از این بیت شعر است که سعدی می 
گوید: ' سیه اندرون باشد و سنگدل که خواهد که موری 
شود تنگدل' ؛ این حقیقتی است که در این شعر آمده 

است.
کهرم ادامه داد: زیرا مورچه واقعا تنگدل می شود، 
زمانی که مورچه ها در مسیری پشت سر هم حرکت 
می کنند اسیدی ترشح می کنند که به وسیله آن 
مورچه های عقبی مسیر صحیح را می یابند حال اگر 
یك انگشت به این مسیر کشیده شود مورچه های پشت 
سری آشفته می شوند و به دنبال رد اسید می گردند 

، در این حالت است که تنگدل و ناراحت می شوند.
وی تاکید کرد: این قانون بر تمام طبیعت حاکم است 
و همان چیزی است که به عنوان ردپای اکولوژیك از آن 
یاد می شود در واقع اثری که انسان از خود در طبیعت 

به جا می گذارد و موجب آشفتگی آن می شود.
مشاور رییس سازمان حفاظت محیط زیست گفت: 
مهربان بودن با طبیعت کار مشکلی نیست فقط کافی 
است آنرا دارای فهم، شعور و حس بدانیم و آنرا خانه 
و نبردگاه خودمان تصور نکنیم و این حق را به خود 

ندهیم که هرگونه که می خواهیم با آن رفتار کنیم.

طبیعت  را دلتنگ نكنیم 

فرمانده انتظامی استان از دستگیری سه متهم که از طریق 
پیش فروش آپارتمان از 120 نفر از بیماران دیابتی ، 50میلیارد 

ریال کلاهبرداری کرده بودند، خبر داد. 
  سردارکاظم مجتبایی در گفت و گو با خبرنگار پایگاه خبری 
پلیس، اظهارداشت:با طرح شکایت 120 نفر از بیماران دیابتی 
که از طریق یک شرکت انبوه ساز مورد کلاهبرداری قرار گرفته 
بودند، موضوع در دستور کار مأموران آگاهی استان قم قرار 

گرفت. 
به گفته وی ، کلاهبرداران با ظاهری فریبنده و سخنان 
عوام فریبانه ضمن جلب اعتماد این افراد با وعده پیش ثبت 
نام واحدهای آپارتمانی در یکی از مناطق بالای شهر، اقدام به 

دریافت مبلغی حدود450 میلیون ریال می کردند. 
فرمانده انتظامی استان قم افزود: با بررسی هایی که صورت 
گرفت مشخص شد از سال 1392 تاکنون هیچ گونه اقدامی 

جهت اخذ مجوز و ساخت و ساز انجام نشده است. 
وی مجموع مبالغ دریافتی از مالباختگان را بیش از 50 
میلیارد ریال عنوان و تصریح کرد: متهمان با علم و اطلاع قبلی 
بر خلاف قانون پیش فروش آپارتمان ها، اقدام به خرید زمین 
مزروعی بدون اخذ مجوز از شهرداری کرده و ارزش زمین 
خریداری شده را با تقلب و تنظیم قولنامه صوری با تفاوت 
فاحشی تا شش برابر قیمت واقعی محاسبه و به این اعضا اعلام 

کرده اند. 
سردار مجتبایی اضافه کرد:مأموران پلیس آگاهی استان در 

ادامه پس از هماهنگی قضائی و جمع آوری مستندات، جهت 
جلوگیری از فرار متهمان و امحا اسناد و مدارک موجود هر سه 
متهم را دستگیر و پس از تفهیم اتهام با قرار قانونی بازداشت و 

روانه زندان کردند. 
وی گفت: تعداد زیادی از شهروندان که از سطح درآمدی 
پایین برخوردار هستند، به دلیل نداشتن مسکن اقدام به ثبت 

نام در پروژه پیش فروش آپارتمانها کرده و پس از گذشت 
چندین سال متوجه کلاهبرداری و عدم اجرای تعهدات شرکت 

سازنده ساختمانی می شوند. 
فرمانده انتظامی استان قم تاکید کرد: می طلبد متولیان امر با 
دلسوزی نظارت قانونی لازم را داشته و در صورت وجود شرکت 
های متخلف ضمن پلمپ، از ادامه فعالیت آنها جلوگیری شود. 

فرمانده انتظامی استان قم خبرداد:

کلاهبرداری 50 میلیاردی از بیماران دیابتی
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 همه ما در طول مدت زندگیمان کم و بیش با چالش های متفاوتی 
روبرو می شویم. اغلب افراد در مقابله با مشکلات زندگی سردرگم می 
شوند و اعتماد به نفس خود را از دست می دهند. این مشکلات می 
توانند در زندگی شخصی و یا کاری شما به وجود بیایند. افراد در مواقع 
مواجه با آنها سعی می کنند از مشکل فرار کنند تا از پذیرفتن واقعیت 
بگریزند.در واقع فرار از مشکلات، بدترین کاری است که می توانید انجام 

دهید و تنها راه عبور از مشکلات، روبرو شدن با آنها است. 
نکاتی را که در این مطلب می بینید می تواند به شما در گذر از 

مقاطع چالش برانگیز زندگی کمک کند. 
*بیش از حد واکنش نشان ندهید 

عکس العمل بیش از حد به مشکلات می تواند منجر به اتخاذ 
تصمیمات نادرست گردد. زمانی که شما درگیر احساسات شدید می 
شوید و در آن زمان برای موضوعی تصمیم میگیرید، به سبب اینکه 
منطق در این تصمیم گیری دخیل نبوده است، منجر به پشیمانی 

شما در زمان آینده خواهد گردید. از این به بعد زمانی که با یک مشکل 
برخورد کردید از گرفتن تصمیم در لحظات اول خودداری کنید و زمانی 

که آرام شدید به حل آن بیاندیشید. 
*واقعیت زمان حال را بپذیرید 

همه چیز را همان گونه که هست بپذیرید. خیلی از افراد سعی 
می کنند تا اشخاص و یا وضعیت های موجودی را که تحت کنترل 
آنها نیست، تغییر دهند و زمانی که نمی توانند به هدف خود برسند، 
احساس بدبختی می کنند. سعی کنید با واقعیت روبرو شوید و آنچه 
هست را بپذیرید، تا بتوانید راجع به آن به درستی تصمیم گیری کنید. 

*دیگران را مقصر ندانید 
بعضی از افراد عادت دارند تا اشتباهات خود را به گردن دیگران 
بیاندازند و دیگران را مسئول مشکلات پیش آمده برایشان تلقی کنند. 
بهتر است به جای اینکه انگشت اتهام را به سوی دیگران نشانه روید، به 
اصلاح اعمال خود بپردازید. مقصر دانستن دیگران تنها باعث پراکنده 

شدن افراد از دور شما می شود. 
*جدا شدن را تمرین کنید 

سعی کنید تا به نتایجی که در زندگی تان می بینید، وابسته نباشید. 
به خاطر داشته باشید که هر شخص سلیقه ای مختص به خودش را 
دارد و ممکن است او مخالف عقاید شما باشد. زمانی که کاری را در 
زندگی انجام می دهید، توقع نداشته باشید تا همه جریانات بر وفق 

مراد شما باشند. 
*بیش از حد تجزیه و تحلیل نکنید 

زمانی که شما در رابطه با یک وضعیت و یا یک واقعه بیش از حد 
فکر می کنید، موجب می شود تا شما نسبت به همه چیز و همه کس 
قضاوت کنید. همچنین بیش از حد فکر کردن راجع به یک مشکل 
سبب می شود تا شما اوقات سختی را سپری کنید و به جای دست به 
کار شدن و رسیدن به هدفتان، در پله اول درجا بزنید. این موضوع بیش 

از هر چیزی شما را نا امید خواهد کرد. 

*تغییرات را در زندگی بپذیرید 
در طول مدت زندگی، تغییرات جزو اجتناب ناپذیر آن محسوب می 
شوند. این شمایید که باید با آنها کنار بیایید. بسیاری از افراد از تغییر فرار 
می کنند و در مقابل آن مقاومت می نمایند. این موضوع به این سبب 
است که تغییر آنها را از راحتی شان برای مدتی خارج می نماید. ممکن 
است شما با آنها شاد و یا غمگین باشید، ولی پس از مدتی در خواهید 
یافت که آنها دائمی نیستند. پس بهتر است تلاشتان را برای پرورش 

ذهن به منظور حفظ آرامش در این مقاطع از زندگی بکنید 
*خود را با دیگران مقایسه نکنید 

یکی از کارهای مشکلی که پیش رو دارید، مقایسه نکردن خودتان با 
دیگران است. ولی هرچه بیشتر این کار را انجام دهید، از زندگی بیشتر 
نا امید خواهید شد. افراد زیادی هستند که از شما موفق تر بوده اند 
و کارهای بهتری در زندگی شان انجام داده اند. ولی این شمایید که 

داستان زندگی و موفقیت خودتان را رقم می زنید. 

گذر از مشکلات و بن بست هاي زندگي 

 پلیس شهرستان سبزوار با انهدام باند حرفه ای سرقت 
کاروانسراها سه و نیم میلیارد ریال اموال مسروقه کشف کرد. 
  به گزارش خبرنگار پایگاه خبری پلیس، فرمانده انتظامی 
شهرستان سبزوار با اعلام این خبر گفت: در پی سرقت های 
سریالی از کاروانسراهای حاشیه جنوبی شهر سبزوار تیمی از 
پلیس آگاهی این فرماندهی برای بررسی موضوع وارد عمل 

شد. 
دایره  کارآگاهان  افزود:  هاشمی   سیدمحمد  سرهنگ 
مبارزه با سرقت پلیس آگاهی با بررسی سرقت ها و اظهارات 
مالباختگان تحقیقات میدانی گسترده ای را شروع کردند. 
وی ادامه داد: تیم رسیدگی کننده پرونده پس از چند روز 
تحقیقات میدانی با اطلاعات به دست آمده یکی از سارقان 

را در حال فروش 10 کیسه تخمه هندوانه دستگیر کردند. 
سرهنگ هاشمی تصریح کرد: متهم 45 ساله به نام ابراهیم 
های  بازجویی  در  که  بود  جرمی  هرگونه  منکر  ابتدا  در 
علمی کارآگاهان پلیس آگاهی به پنج فقره سرقت شبانه 
از کاروانسراها با همدستی دو نفر دیگر که یکی از آنان از 

مجرمان سابقه دار است، اعتراف کرد. 
وی ادامه داد: با اطلاعات بدست آمده مخفیگاه این سارق 
حرفه ای با هماهنگی قضائی مورد بازرسی قرار گرفت و 
مقادیری زیادی از اموال مسروقه شامل 90 کیسه تخمه 
هندوانه، انواع حبوبات، زیره، گردو، کنجد و... به ارزش تقریبی 
سه میلیارد و 500 میلیون ریال؛ به همراه یک دستگاه وانت 
نیسان، یک دستگاه سواری پراید و یک دستگاه موتورسیکلت 

و تعداد زیادی ابزار زورگیری شامل شمشیر، قمه که از آنها در 
سرقت ها استفاده می کردند، کشف شد. 

سرهنگ هاشمی با اشاره به ادامه تحقیقات برای دستگیری 
دو عضو متواری این باند حرفه ای سرقت خاطر نشان کرد: با 
توجه به ابزار آلات سرقت کشف شده از منزل متهم تحقیقات 

از او برای کشف دیگر جرایم احتمالی ادامه دارد. 
فرمانده انتظامی شهرستان سبزوار در خاتمه به صاحبان 
اماکن خصوصی توصیه کرد: با استفاده از روشنایی لازم برای 
اماکن خصوصی، به کارگیری از نگهبانان مطمئن و همچنین 
با مجهز کردن اماکن به سیستم های پیشگیری از سرقت 
مانند دزدگیر، قفل های مطمئن و غیره از سرقت پیشگیری 

کنیم .

 سرپرست پلیس آگاهی استان یزد  گفت: ماموران اداره مبارزه با قاچاق کالا و ارز در بازرسی 
از یک انبار در شهر یزد یک میلیارد و 500 میلیون ریال لوازم یدکی موتورسیکلت های غیرمجاز 

را کشف کردند. 
 به گزارش خبرنگار پایگاه خبری پلیس، سرهنگ "علی فاتحی" با اعلام این خبر افزود: ماموران 
اداره مبارزه با قاچاق کالا و ارز پلیس آگاهی از خبری در خصوص وجود یک انبار کالای قاچاق 
در شهر یزد مطلع شدند و به همین منظور هماهنگی لازم را با مقامات قضائی به عمل آوردند.

وی ادامه داد: ماموران پلیس در بازرسی از این انبار تعداد بسیار زیادی وسایل و لوازم یدکی 
موتورسیکلت های غیرمجاز به ارزش یک میلیارد و 500 میلیون ریال را کشف و سه متهم را 

نیز دستگیر کردند.
سرهنگ فاتحی افزود: متهمان این لوازم قاچاق را بدون داشتن مجوز گمرکی از جنوب کشور 
به یزد وارد کرده بودند که توسط عوامل پلیس آگاهی استان دستگیر و به مراجع قانونی معرفی 

شدند.

دو سارقی که به بهانه دیدن مدارک ماشین یک جانباز 70 درصد قطع نخاعی، قصد سرقت 
خودروی وی را در روز روشن و در یکی از خیابان های اصلی شهر داشتند، علی رغم ضرب و 

شتم این جانباز ناکام ماندند. 
به گزارش خ تسنیم، با این که چند ساعتی از ماجرا گذشته، حالش آنقدر بد است که قادر به 
مصاحبه نیست؛ یکی از همکارانش می گوید حالش خوب نبود رفت خانه؛ خب بنده خدا حسابی 
کتک خورده بود. او خلاصه ماجرا را در چند کلمه می گوید: بنده خدا را صبح اول وقت جلوی در 
اداره به اسم مأمور، خفت کردند و تا می تونستن زدند؛ می خواستند ماشینش رو بدزدند که خدا 
رو شکر نشد... حسن خانی جانباز 70 درصد نخاعی است که سال ها است ویلچرنشین شده، او 
در تشریح جزئیات زورگیری از او که صبح روز دوشنبه در خیابان ولیعصر تقاطع زرتشت رخ داده 
می گوید: مثل هر روز صبح داخل خودرو مقابل محل کارم نشسته بودم که یک مرد هیکلی به من 
نزدیک شد و با ایماء و اشاره، چیزهایی را به من گفت.وی ادامه داد: من که تصور کردم این فرد 
دنبال آدرس است، کمی شیشه خودرو را پایین دادم تا ببینم چه می گوید؛ در همین حین این 
مرد رو به من کرد و چند بار از من مدارک خودرو را خواست و من تا خواستم از او بپرسم که چرا 

مدارک ماشین را می خواهد، در چند لحظه او وارد ماشینم شد و من را به سمت کنسول خودرو 
هل داد.او که هنوز از وقوع این ماجرا شوکه است، افزود: در همان لحظه که این فرد از سمت راننده 
وارد شد و با هل دادن من به سمت کنسول، پشت فرمان نشست، همدست دیگرش از درب 
دیگر وارد خودرو شد و هر دو شروع کردند به کتک زدن من.خانی می گوید: در همین حین آن  
دو، ماشین را روشن کردند و سر من را به سمت زیر صندلی هل دادند و دستمالی را دور گردنم 
پیچیدند و همانطور که آن را دور گردنم فشار می دادند من را کتک می زدند؛ من که به حالت نیمه 
 P بیهوشی درآمده بودم در یک لحظه فکری به ذهنم خطور کرد و دنده اتوماتیک خودرو را روی
)پارک( گذاشتم و درحالی که حدود 50 متر از مقابل محل کارم دور شده بودم، ماشین در تقاطع 
خیابان ولیعصر زرتشت متوقف شد و سارقان متواری شدند.این جانباز 70 درصد قطع نخاعی با 
اشاره به اینکه پس از این واقعه شکایتش را به کلانتری سنایی ارائه کرده و دوربین های نصب شده 
در تقاطع و ساختمان های مجاور صحنه های این زورگیری نافرجام را ثبت کرده خاطرنشان کرد 
با توجه به سرنخ هایی که باقی مانده، پلیس بتواند هرچه سریعتر موضوع را پیگیری کند و این 

سارقان خشن که امنیت روانی مردم را خدشه دار می کنند، دستگیر کنند.

فرمانده انتظامی شهرستان سبزوار  خبرداد:

انهدام باند سرقت از کاروانسراها 

سرپرست پلیس آگاهی استان یزد   خبرداد:

کشف یک میلیارد ونیم لوازم یدکی قاچاق موتورسیکلت

در تقاطع خیابان ولیعصر زرتشت رخ داد 

زورگیری خشن از جانباز ویلچری در روز روشن
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حداد از چه نگران است؟ 
داود حشمتی

کمتر از سه روز تا برگزاری دور دوم انتخابات مجلس باقی است. در این فرصت کوتاه 
که حتی تبلیغات انتخاباتی نیز فردا صبح پایان می یابد، سخنگوی ائتلاف اصولگرایان خبر 
از تشکیل جلسه این ائتلاف می دهد. ائتلاف که قاعدتا باید کار را بسیار زودتر از این آغاز 
می کرد، اما نکرد و امروز قصد دارد کم کاری و عدم اقبال مردمی را به پای دولت گذاشته و 
به جای پذیرش »مسئولیت به شکست کشیدن اصولگرایان«، دولت را متهم به تخلف کند 

تا از این رهگذر از زیربار نقد اصولگرایان رهایی پیدا کند.
با این حال این جسارت نیز وجود ندارد که دولت را آشکارا به تخلفی که مدنظرش است، 
متهم کنند. از همین رو تنها به ذکر این نکته اکتفا می کند که برخی مسئولین »آشکارا 
گرایش خود را به یک جریان سیاسی اعلام می کنند و در مجامع، مردم را به رأی دادن 
به نامزدهای یک جریان خاص دعوت می کنند و مسئولان استانی را تشویق می کنند که 
امکانات را در اختیار نامزدهای خاصی بگذارند.« اینکه یك فرد تمایلش را به یك جریان )نه 
یك فرد( آشکار کند، کاملا طبیعی است و اگر هم آشکار نکند، به طور طبیعی مشخص 
است که در چه جریانی قرار دارد؛ اما سخنگوی ائتلاف اصولگرایان به خوبی آگاه است که 
این انتخابات )با توجه به شرایط موجود و تفاوت دیدگاه های شورای نگهبان و دولت( در 
دور اول بدون حاشیه برگزار شد. اینجا با آقای حداد موافقیم که »نباید به حاشیه سازها« 

رای داد. حاشیه سازانی که سعی می کنند از »هیچ«، کلاهی برای توجیه شکست بسازند.
حدادعادل که رقابت را به عارف در تهران به طرز عجیبی واگذار کرد با دیدن فعالیت های 
ستاد عارف و در حالی که چند روز از تبلیغات انتخابات هم گذشته است، به این نتیجه 
رسید که باید مصاحبه ای انجام دهد تا حاصل انتخابات 10 اردیبهشت یکبار دیگر به پای 
او نوشته نشود. این فرار به جلو و پرتاب توپ به زمین دولت، برای این بود که اصولگرایان 
مجموعه رفتارهای ائتلاف را سبب باخت آنها در تهران ارزیابی می کنند. لیستی که در تهران 
آنها را به شکست رهنمون ساخت، حاصل تلاش های یك ساله آقای حدادعادل بود. او در 
مصاحبه با سالنامه مثلث که اواخر سال 93 منتشر شد، خبر داده بود که جلساتی در زمینه 
وحدت اصولگرایان را آغاز کرده است. در حالی که حتی یك نفر از لیستی که آقای حداد 
مسئول تهیه آن بود نتوانست از تهران راهی مجلس شود، او معتقد است که اصلاح طلبان 
با یك »تفاوت جزئی« در تهران به پیروزی رسیده اند. این عجیب ترین اظهارنظر در این باره 
بود. درحالی که نتیجه انتخابات نشان داد که آقای حداد خودشان در جایی ایستادند که 
از آنجا به بعد هیچ کس به مجلس راه پیدا نکرد و به نوعی سرلیست بازندگان انتخابات 7 
اسفند بود. به علاوه رئیس ائتلاف اصولگرایان در حالی از دخالت دولت در مجلس حرف 
می زند که سابقه مجلس هفتم و هشتم از حافظه تاریخی بسیاری هنوز پاك نشده است. 
آقای حداد می گوید: »در جلسه شورای ائتلاف تصریح شد که مجلسی که نمایندگان آن 
با دخالت و حمایت دولت انتخاب شوند، نمی توانند یک مجلس مستقل را تشکیل دهند 
و از حقوق مردم دفاع کنند.« این درحالی است که براساس اسناد موجود و اقرار خود 
محمدرضا رحیمی در نامه معروفش، او به برخی کاندیداهای اصولگرایان کمك کرد تا به 
مجلس هشتم راه پیدا کنند.  جالب تر اینکه بدانیم محمدرضا رحیمی در مجلس هفتم 
رئیس دیوان محاسبات بود. دیوانی که ریاست آن را رئیس مجلس انتصاب می کند و ریاست 
مجلس هفتم بر عهده حدادعادل بود. همچنین می توان اظهارات یکی از نمایندگان مجلس 

هستم استناد کرد. 
به گزارش انتخاب، حجت الاسلام سیدمهدی طباطبایی به عنوان نماینده مجلس هفتم 
در مورد نحوه به ریاست رسیدن یك »غیرمعمم« در این مجلس گفته بود: »در مجلس هفتم 
به هیچ وجه حاضر نبودند ریاست مجلس را یک روحانی به دست بگیرد...آقای فاکر در آن 
مجلس حضور داشتند که خب حیله هایی به کار رفت که رئیس روحانی نباشد، خیلی 
بد بود. آنها آنچه در اخلاق نمی گنجید، انجام دادند تا بتوانند رئیس را غیرمعمم بگذارند و 
موفق شدند.« او همچنین قضاوتش در مورد مجلس هفتم را اینگونه بیان می کند: مجلس 
هفتم از راس امور بودن خارج شد و تبدیل به یک مجلس تابع شد. نمی خواهم بگویم که 
اخلاق ماکیاولی داشتند اما شبیه این اخلاق را به کار بردند، به حدی که شورای نگهبان 
را هم متزلزل کرد و کسی را به عنوان رجل سیاسی مطرح کرد که الفبای سیاست را 
نمی دانست. نگرانی آقای حداد را می توان از این جملات به روشنی دریافت: »امروز آقایان 
می گویند که ما در مرحله اول انتخابات پیروز بوده ایم و از مردم می خواهیم که این پیروزی 
را در مرحله دوم به پایان برسانید.« بعد از اینکه ائتلاف اصولگرایان در تهران با »تفاوت 
جزئی« شکست خورد، در دو ماه گذشته هیچ تحرکی از این ائتلاف دیده نشد. شوك رای 
مردم در تهران، آنها را تا چهار روز مانده به انتخابات در سکوت فرو برده بود. امروز به نظر می 
رسد نگرانی از نتیجه انتخابات 10 اردیبهشت، موجب شده تا سرلیست بازندگان انتخابات 

7 اسفند، دولت را بدون هیچ دلیل و مدرك مستندی، متهم به دخالت در انتخابات کند.

علی اکبر ولایتی تاکید کرد:

توقیف 2 میلیارد دلار ایران، دزدی بین المللی 
رئیس مرکز تحقیقات استراتژیک مجمع تشخیص مصلحت نظام: کاری که امریکایی ها 

انجام دادند دزدی بین المللی است و ایران همواره بر احقاق حقوق خود پافشاری میکند.
علی اکبر ولایتی پس از دیدار ایو رسیه، قائم مقام وزیر امور خارجه سوئیس، در پاسخ به 
سوال خبرنگار خبرگزاری صدا و سیما درباره برداشت غیرقانونی 2 میلیارد دلار از اموال ایران 
افزود: دشمنی امریکا با جمهوری اسلامی ایران از ابتدای انقلاب وجود داشته و همچنان 

برقرار است و تاکنون هیچ گاه کم نشده است.
وی افزود: راه مقابله با زیاده خواهی های امریکا استقامت، مقاومت و ایستادگی است.

وی با بیان اینکه این موضوع نشان دهنده تناقض گویی مسئولان امریکایی است اظهار 
داشت: آنها از یک سو در گفتگو با وزیر امور خارجه ما اعلام می کنند که به مسئولیت هایشان 
در مورد برداشتن تحریم ها متعهد هستند اما از سوی دیگر و به اشکال دیگر تحریم های 
جدیدی برقرار می کنند و بر سر روابط قانونی و آزاد تجاری بین ایران و سایر کشورها مانع 
تراشی می کنند. ولایتی تاکید کرد: این موضوع در حالی است که همواره جزو تعهدات 
امریکایی هاست و اگر این سخنان را گفته اند خلاف عادت امریکایی ها نیست. رئیس مرکز 
تحقیقات استراتژیک مجمع تشخیص مصلحت نظام افزود: کاری که امریکایی ها انجام 
دادند بدون تردید دزدی بین المللی است و جمهوری اسلامی ایران همواره بر احقاق حقوق 
خود پافشاری خواهد کرد. ولایتی با اشاره به اینکه ایران همواره حق خود را از امریکایی ها 
گرفته است اظهار داشت: همانگونه که در نوبت قبلی نیز شاهد بودیم پس از گذشت سال ها، 

توانستیم با مقاومت مطالبات خود را دریافت کنیم.

مظاهری رئیس کل سابق بانك مرکزی:

دولت گذشته به فکر خروج اموال
 از تله تحریم نبود

رئیس کل سابق بانك مرکزی می گوید: »دولت احمدی نژاد آن قدر مشتاق دعوا کردن 
بود و تحریم ها را شعارگونه کاغذ پاره می نامید که فرصت هماهنگی برای بیرون آوردن 

بخشی از دارائی ها از تله تحریم را به خودش هم نمی داد.«
طهماسب مظاهری در گفت و گو با ایرنا درباره رای اخیر دادگاه عالی آمریکا نسبت به 
بلوکه کردن 2 میلیارد دلار اموال ایران اظهار داشت: ما داوطلب خرید اوراق دلاری نبودیم. 
اگر هم به فرض محال می خواستیم این کار را بکنیم، امکان خرید نبود. تاریخ خرید اوراق 
معین و مشخص است. مظاهری در خصوص عملکرد دولت احمدی نژاد در خصوص پول 
های بلوکه شده نیز گفت: دولت احمدی نژاد آن قدر مشتاق دعوا کردن بود و تحریم ها را 
شعارگونه کاغذ پاره می نامید که فرصت هماهنگی برای بیرون آوردن بخشی از دارائی ها 
از تله تحریم را به خودش هم نمی داد. بخشی از دارائی های دلاری در حساب های دلاری 
مشمول تحریم شده و از دسترس ایران خارج بود. وی ادامه داد: در دوره یکساله مسئولیت 
در بانك مرکزی ترتیبی داده شد که کلیه درآمدهای ارزی از جمله عواید حاصل از صدور 
نفت یا به ارزهای معتبر غیر از دلار معامله شود یا اگر بهای معامله دلاری می بود، در همان 
زمان معامله و قبل از ارسال پول برای ما، مبلغ معامله توسط خریدار به ارزهای دیگر تبدیل 
و سپس برای ما حواله شود. به این ترتیب از دارائی های کشور حفاظت شد. این مقام سابق 
بانك مرکزی در پاسخ به این سوال که دولت یازدهم برای بازگرداندن این اموال چه باید 
انجام دهد؟ گفت: فرصت مناسبی فراهم شده و منافع ملی ایجاب می کند که همه امکانات 
در مسیر پس گرفتن دارایی های ایران از دست دولت آمریکا تجهیز شود. دولت یازدهم 
خیلی کارها می تواند انجام دهد و البته امروز هم مشغول است. به هر حال کمی قوی تر 
باید عمل کنند. در خصوص ارقام و آمار ارزهای بلوکه شده، اطلاعات لازم را از بانك مرکزی 
باید گرفت. دوم اردیبهشت ماه، عالی ترین مقام قضایی امریکا پرونده چندین ساله را به ضرر 
ایران نهایی و اعلام کرد که حدود 2 میلیارد دلار از دارایی های مسدود شده ایران در این 
کشور به عنوان غرامت به خانواده های کشته شدگان امریکایی در لبنان اختصاص می یابد.

صادق خرازی:

نیاز کشور، داشتن مجلسی 
با نقشه راه جدید است

رئیس شورای مرکزی حزب ندای ایرانیان گفت: در برهه کنونی، مجلسی که بتواند نقشه 
راه جدید را فراهم کند، نیاز کشور است تا از تک تک آرای مردم فرهیخته انتخاب شود و 

امید های ملت را به آرمان پیوند دهد.
به گزارش ایرنا، سیدمحمدصادق خرازی شامگاه دوشنبه در گردهمایی اصلاح طلبان 
حوزه انتخابیه دماوند و فیروزکوه که در حسینیه حضرت علی اکبر )ع( شهر رودهن به 
حمایت یکی از کاندیدای مرحله دوم مجلس شورای اسلامی برگزارشد با دعوت مردم 
به حضورحداکثری در انتخابات دهم اردیبهشت ماه، افزود: امروز اگر به پیشرفت و توسعه 
بسیاری از کشورهای جهان نگاه کنیم، حضور مردمانی بزرگ و با فضیلت را در تاریخ آن 
کشورها خواهیم دید که برای دست یابی به اهداف و آرمان های خود کوشیده اند. وی 
برگزاری انتخاباتی باشکوه را از مهمترین مولفه های تقویت امنیت ملی دانست و گفت: اگر 
در شرایط کنونی نگران نسل آینده کشور و اهداف بلند ملت هستیم، باید رسالت و وظیفه 

خویش را بشناسیم و بر اندیشه های خود پایبند باشیم.

نکتــه

اخبـــار
کلمه یارانه چند سالی است که در ادبیات ایرانیان جا باز کرده 
است. کلمه ای که اجرای طرح هدفمندی یارانه ها، آن را بر سر زبان 

ها انداخت و برای عام و خاص مردم اهمیت پیدا کرد.
به گزارش جماران، تا پیش از سال 89، یارانه ها به شکل غیر 
مستقیم برای برخی اقلام مصرفی خانوارها پرداخت می شد و افراد 
جامعه بدون آگاهی از قیمت واقعی و تمام شده این کالاها تنها 
مصرف کنندگانی بودند که بیش از نیاز واقعی خود مصرف می 
کردند. توجه به میزان یارانه ها از این رو برای مردم چندان جذاب 
نبود و به صرف پایین بودن قیمت ها، رضایت آحاد جامعه جلب 
می شد. به طور مثال، در خصوص مصرف نان، دور ریز این کالا 
بیش از مصرف آن بود و چون قیمت آن بسیار پایین بود، توجهی 
به مصرف بهینه نمی شد. مصرف بنزین نیز در کشور شیب تند 
صعودی داشت، زیرا قیمت عرضه با قیمت تمام شده فاصله زیادی 

داشت که این خود به ترغیب افراد به مصرف بیشتر دامن می زد.
اما در سال 89، دولت دهم، لایحه ای را تقدیم مجلس کرد 
که به واسطه آن نظام اقتصادی ایران متحول شود. این لایحه که 
هفت بخش اصلی مانند تحول در گمرک، تحول در نظام مالیاتی، 
تحول در بانکداری و ... داشت تنها در یک بخش یعنی هدفمندی 
یارانه ها مورد توجه ویژه قرار گرفت. این توجه چه از نظر مسئولان 
و چه از نظر مردم حائز اهمیت بود، زیرا با معیشت مردم ارتباط 
مستقیم داشت و از نظر سیاسی، اجتماعی وا قتصادی جامعه را با 

تغییر روبرو می کرد.
و اکنون نیز که چند سالی از تصویب و اجرایی شدن رح تحول 
نظام اقتصادی می گذرد این طرح همچنان بر محور هدفمندی 
یارانه ها می چرخد و اگر اتفاقی نیز در سایر بخش های آن رخ داده 

باشد نه اعلام شده و نه گوش شنوایی علاقه به شنیدن آن دارد.

اما به واقع هدف از هدفمندی یارانه ها چه بود؟
همانگونه که از نام هدفمندی یارانه ها مشخص است هدف 
اصلی آن هدایت یارانه های کشور به سمت اقشار آسیب پذیر و 

همچنین تولید بود. هدفی که تا کنون محقق نشده است.
قرار بود یارانه های غیرمستقیم روی کالا ها و خدمات حذف شود 
و به جای آن برای ایجاد عدالت، این یارانه ها نقدی به دهک های 
پابین درآمدی اختصاص یابد که از یک سو جلوی هدر رفت منابع 
انرژی و سرمایه کشور گرفته و از سوی دیگر به بخش تولید نیز 
جهت در راستای سازی کمک شود. این موضوعات هدف اصلی 
هدفمندی یارانه ها در دولت احمدی نژاد بود که از آن به جراحی 

اقتصادی یا همان طرح تحول اقتصادی یاد می شد.
اما دولت دهم با توجه به شرایط آن روزهای کشور و با دور 
زدن قانون هدفمندی، تصمیم گرفت، یارانه نقدی را به همه کسانی 
که نام نویسی می کنند بپردازد. اجرا شدن هدفمندی یارانه ها با 
پرداخت ماهیانه 45هزار و 500 تومان برای هر نفر آغاز شد. از ابتدا 
نیز این مبلغ به کل افراد جامعه تعلق می گرفت. امری که با روح 
هدفمندی یارانه ها در تضاد بود اما دولت دهم به دلیل ناتوانی در 
شناسایی افراد ثروتمند و حذف آنها و همچنین ملاحظات سیاسی 
ترجیح داد تا این مبلغ را به طور مساوی بین همه تقسیم کند در 
حالی که قرار بود تا به مرور زمان یارانه به افراد نیازمند داده شود و 

مابقی آن نیز به تولید واقعی اختصاص یابد.
نحوه تامین اعتبار مورد نیاز این طرح نیز از محل مابه التفاوت 
فروش حامل های انرژی مشخص شده بود. اما در واقع قیمت بالای 
نفت آن سال ها به کمک دولت دهم آمد تا پرداخت یارانه را به همه 
مردم به عنوان حرکتی پوپولیستی ادامه دهد. همچنین دولت دهم 
برای پرداخت یارانه ها برداشت شبانه از حساب بانک ها را نیز انجام 
داد حرکتی که در همان زمان مورد انتقاد شدید اقتصاددانان قرار 
گرفت. پرداخت یارانه ها به این شکل، منجر به این شد که با روی 
کار آمدن دولت یازدهم، مشخص شود خزانه و صندوق توسعه ملی 
خالی است و میراث شوم پرداخت یارانه ها به این دولت رسیده 
است. اما فرق اساسی وضعیت دو دولت این بود که ، در دولت 
تدبیر و امید دیگر خبری از نفت 100 دلاری نبود، از سوی دیگر 
امکان توقف پرداخت یارانه نیز وجود نداشت زیرا عواقب اجتماعی 
و سیاسی زیادی را به دنبال داشت.  مجلس نیز بر ساز ناکوک 
پرداخت یارانه ها در این دولت دامن زد و در سه سال فعالیت دولت 
روحانی، هر سال در بودجه سالیانه، دولت را موظف کرد تا تعداد 
یارانه بگیران را کاهش دهد. در این سال ها نیز دولت با شناسایی 

افراد ثروتمند تعدادی از افراد را از دریافت یارانه حذف کرد.

اتهام سیاسی کاری در حذف 24 میلیون یارانه بگیر
اما اکنون و در بودجه سال 95؛ دولت یازدهم موظف است 
تا تعداد 24 میلیون نفر از یارانه بگیران را از دریافت یارانه حذف 
کند. در واقع در بودجه 95، حذف 24 میلیون نفر از دریافت یارانه 

تکلیف شده است.تکلیفی که به اعتقاد دولتی ها قابل اجرا نیست. 
همچنین دولتی ها عقیده دارند که افراد مشخص شده در مصوبه 
مجلس مبنی بر حذف از لیست یارانه بگیران، عددی حدود 7 تا 

7.5 میلیون نفر می شود و رقم 24 میلیون نفر غیر واقعی است.
در واقع دولت معتقد است که نباید بنا بر طرح مجلس، 24 
میلیون را از گرفتن یارانه محروم کرد، زیرا کشور در حال حاضر 
ظرفیت چنین چیزی را ندارد. برخی تحلیل ها حکایت از آن دارد 
که حذف یارانه، تله ای برای دولت است که در انتخابات آینده رقیب 
این دولت با وعده یارانه بیشتر و بازگرداندن حذف شدگان یارانه به 
سبد دریافت نقدی یارانه ها دولت روحانی را از اریکه قدرت به زیر 
بکشد. همچنین مخالفین این مصوبه مجلس عقیده دارند که در 
حال حاضر سیستم شناسایی برای میزان درآمد واقعی افراد وجود 
ندارد و حتی اگر وجود داشته باشد در ایران 24 میلیون ثروتمند 
نیست. شناسایی درآمد افراد از آن جهت سخت است که در کشور 
محاسبه دقیق درآمد بجز کارمندان دولت و افرادی که حقوق ثبت 
شده دارند کار مشکلی است. این افراد نیز تنها حدود 7 میلیون نفر 
می باشند در حالی که برای محاسبه درآمد بقیه افراد هیچ میزان 
مشخصی وجود ندارد. از سوی دیگر مشخص کردن درآمد سه 
میلیون تومانی برای حذف از دریافت یارانه واقع گرایانه نیست زیرا 
هزینه های زندگی در نقاط مختلف کشور متفاوت است و درآمد 

سه میلیونی برای شهری مانند تهران نشانه ثروتمند بودن نیست.
با وجود این صحبت ها، دولت از سوی برخی منتقدان متهم به 
این است که با توجه به در پیش رو بودن انتخابات ریاست جمهوری 
دوازدهم، برای بقا به جلب نظر رای دهندگان می اندیشد و در نتیجه 
حذف 24 میلیونی یارانه بگیران را به منزله  از دست دادن بخشی 
از آرای خود توسط این افراد تلقی کرده و با این موضوع مخالفت 
می کند. اکنون سوال اساسی این است که چرا از سال 89 که قانون 
هدفمندی یارانه ها تصویب و اجرا شد و اجرای آن 3 سال  در دست 
دولت دهم بود، هیچگاه از آن دولت خواسته نشد تا نظام اطلاعاتی و 
زیرساخت های فنی را برای هدفمندی صحیح یارانه ها فراهم کند 
اما در طول دولت یازدهم، هر ساله و به طور دائم از دولت چنین 
چیزی خواسته شده است.  با توجه به این سوال می توان گفت، اتهام 
سیاسی کاری در ماجرای یارانه ها فقط علیه دولت مطرح نیست. 
در واقع بسیاری این رفتار مجلس را سیاسی می دانند .منتقدان 
می گویند چطور بسیاری از نمایندگان مجلس دهم اکنون برای 
حذف تعدادی از یارانه بگیران بسیج شده اند، در حالی که بسیاری 
از آن ها از تصویب کنندگان قانون هدفمندی یارانه ها در مجلس نهم 
بودند! همچنین مجلس دهم با این سئوال انتقادی مواجه شده است 
که چرا تا قبل از انتخابات مجلس یازدهم و راه نیافتن بسیاری 
از نمایندگان مجلس دهم به مجلس یازدهم حاضر نشده زیر بار 
تصویب قانون حذف بخش وسیعی از یارانه بگیران و هزینه های 
اجرای چنین سیاستی بروند؟ به عقیده عده ای، رفتار این مقطع 
مجلس در زمینه حذف 24 میلیون یارانه بگیر، جبران شکست 
گروه زیادی از نمایندگان کنونی در انتخابات 7 اسفند است. عده ای 
نیز آن را بر اساس توجه به انتخابات سال آینده ریاست جمهوری 
توجیح می کنند. این منتقدان سخت گیرتر مجلس معتقدند که 
مجلس دهم که آن را نمی توان یک مجلس همسو با دولت یازدهم 
دانست، مانند دولت به انتخابات آینده ریاست جمهوری توجه دارد 

و شاید تکلیف حذف 24 میلیونی یارانه بگیر به دوش دولت را بتوان 
به نوعی مانع تراشی برای دولت یازدهم تلقی کرد.

حذف 24 میلیون نفری یارانه بگیران به مصلحت نیست 
حسن سبحانی حذف 24 میلیون نفری یارانه بگیران را به 
مصلحت اقتصاد کشور نمی داند، چون به نظر او وجود 24 میلیون 
ثروتمند در کشور بعید است. همچنین او که از ابتدا مخالف تصویب 
قانون هدفمندی یارانه ها بوده، ولی در شرایط کنونی و با توجه به 
وابسته بودن زندگی بسیاری از افراد به پرداخت  یارانه ها توسط 

دولت، حذف یارانه بگیران نیازمند را مصلحت نمی داند.
این اقتصاد دان درباره حذف یارانه 24 میلیون نفر از یارانه بگیران 
نفری  میلیون   24 حذف  شدن  مطرح  بر  علاوه  کرد:  اظهار 
یارانه بگیران، موضوع طرح حذف سه دهک درآمدی نیز مطرح شده 

است که این دو با یکدیگر منطبق نیستند.
او توضیح داد: اگر قرار باشد سه دهک درآمدی بالای جامعه از 
دریافت یارانه ها حذف شوند، دیگر نباید از حذف 24 میلیون نفری 
یارانه بگیران صحبت کرد چون اگر دهک های درآمدی را در نظر 
بگیریم لزوما در هر دهک هشت میلیون جا نمی گیرند که سه دهک 
جامعه 24 میلیون نفر جمعیت داشته باشد. به نظر من 24 میلیون 
نفر برای ثروتمندان عدد بزرگی است و من بعید می دانم که در ایران 

24 میلیون ثروتمند داشته باشیم.
این استاد تمام گروه اقتصاد دانشگاه تهران در پاسخ به این 
سوال که چقدر برخورد نهادهای دولت و مجلس با موضوع یارانه ها 
را می توان سیاسی تلقی کرد، گفت: باید واقعیت اهداف و دلایل 
پرداخت یارانه های نقدی به مردم را بررسی کنیم تا سیاسی بودن یا 

نبودن رفتار مجلس یا دولت مشخص شود.
سبحانی بیان کرد: اکنون بین 25 تا 30 میلیون نفر نیازمند 
حمایت های یارانه ای در کشور ما وجود دارد. از این جمعیت 15 
میلیون نفر محتاج به نان شب وجود دارد و 15 میلیون نفر از آن ها 
نیز به طبقات متوسطی تعلق دارند که آسیب دیده اند و می توان 
آن ها را در قالب پرداخت حمایت کرد تا وضعیت اقتصادی کشور 
سامان یابد و با افزایش درآمد این گروه آن را از دریافت یارانه 
حذف کرد. عضو پیشین شورای اقتصاد، اظهار کرد: برای تحقق 
چنین برنامه ای شناسایی افرادی که باید به آن ها یارانه تعلق بگیرد، 
عملیاتی تر از شناسایی کسانی است که نباید به آن ها یارانه پرداخت 
شود، افرادی که باید یارانه بگیرند از طریق کمیته امداد،  بهزیستی، 
برخی اطلاعات وزارت رفاه که به موجب آن ها به عده ای سبد کالا 
تعلق می گیرد، قابل شناسایی هستند. ضمن اینکه به نظر من در 
صورت اجرایی شدن این طرح، کسانی که مستحق باشند ولی از 
دریافت یارانه محروم شوند، مراجعه کرده و امکان دریافت یارانه 
دارند، این در حالی است که بسیار معدودند کسانی که مستحق 

نباشند و یارانه بگیرند و برای حذف یارانه خود اقدام کنند.
جمشید پژویان نیز با بیان اینکه این مصوبه مجلس قابلیت اجرا 
ندارد، گفت: در این کشور افرادی وجود دارند کخ دولت کمترین 
اطلاعی از شغل و میزان درآمدآنها ندارد اما ظرف نیم ساعت و با 

یک معامله چندین میلیارد درآمد کسب می کنند.
وی درباره تعداد افراد سه دهک بالای جامعه که مورد اختلاف 
دولت و مجلس است، گفت: در این باره هم تصور میکنم دولت 

درست می گوید و تعداد این سه دهک 24 میلیون نفر نیست.

شیوه کنونی پرداخت یارانه مانع رشد اقتصادی است
از سوی دیگر، به گفته هادی حق شناس، کارشناس مسائل 
اقتصادی، دولت با شیوه های پرداخت کنونی یارانه نمی تواند در 
مسیر رشد اقتصادی گام بردارد و به نرخ بیکاری تک رقمی و رشد 
اقتصادی 6 درصد برسد. وی افزود: دولت شدیدا با کمبود منابع 
مواجه است و بین دو سناریو رسیدن به اشتغال و رشد 6 درصدی 
از یک سو و ادامه شیوه فعلی پرداخت یارانه ها از سوی دیگر مانده 
است. حق شناس گفت: اجرای این مصوبه کار سختی است و برای 
دولت عوارضی به همراه خواهد داشت اما راه دیگری نیز وجود ندارد 
لذا دولت علی رغم میل باطنی خود و ملاحظات سیاسی، باید 
راهکاری را انتخاب کند تا اجرای مصوبات بودجه سال 95، با حداقل 

عوارض سیاسی و اجتماعی انجام شود.
در پایان باید گفت همان کسانی که اشتباهات گذشته آنها 
میراثی نامبارک برای دولت یازدهم شد، سعی بر این دارند که عدم 

حل مشکلات ناشی از این اشتباهات را برجسته کنند.
برای مثال کسانی که دولت همفکر و هم جناح آنها یارانه 45 
هزار تومانی را بر دوش دولت یازدهم گذاشت، حالا بر دولت فشار 
می آورند که چرا مردم را از دریافت این یارانه حذف نمی کند. آنها 
این حربه را به کار می برند تا زیر فشارهای فراوان دولت تن به حذف 
مردم از دریافت یارانه نقدی دهد. این رفتار دوگانه محدود به یارانه 
نقدی نمی شود. نمونه دیگر این است که زمان 8 ساله دولت های 
نهم و دهم علی رغم درآمد بالای نفتی بسیاری از شاخص های 
اقتصادی کشور با نزول مواجه بود و آنها در برابر این امر سکوت 
اختیار کرده بودند. این در حالی است که در دولت یازدهم قیمت 
نفت به یک چهارم کاهش پیدا کرده و با این حال تمامی شاخص 
های اقتصادی کشور از نرخ تورم گرفته تا رشد اقتصادی، تراز تجاری 
و سایر موارد رو به بهبود است. نکته بسیار جالب توجه این است که 
همان کسانی که عملکرد آنها اقتصاد کشور را تا مرز ورشکستگی و 
تا لبه پرتگاه پیش برد، سعی  می کنند با شعارهای اقتصادی وارد 
عرصه رقابت های سیاسی شوند. حال آنکه باید یادآوری کرد که 
تعطیلی و یا به رکود رفتن بنگاه های تولیدی، رقم بالای تورم و رقم 
پایین رشد اقتصادی تنها بخشی از تبعات کارهایی که آنها در عرصه 
اقتصادی کشور انجام دادند است. نکته شایان توجه این است که 
رئیس دولت های نهم و دهم با شعار پنج برابر کردن یارانه نقدی 
به صحنه رقابت های زود هنگام انتخاباتی آمده و به نظر می رسد 
که متوجه خطری که این موضوع برای کشور به دنبال دارد نیست 
و نمی داند که یارانه 45 هزار تومانی چه بلایی بر سر اقتصاد کشور 
آورد که حالا بسیار ساده اندیشانه صحبت از یارانه 250 هزار تومانی 
می کند و سعی دارد که این امر را برگ برنده دولت خود جلوه دهد.

رئیس دولت نهم و دهم فراموش کرده است  که قیمت نفت 
دیگر 100 دلار نیست و دولت مجبور است کشور را با نفت 30 
دلاری اداره کند. با فرض درست بودن این ادعا و با احتساب 72 
میلیون نفری که در حال حاضر یارانه نقدی دریافت می کنند، 
دولت باید ماهیانه رقمی بالغ بر 18 هزار میلیارد تومان یارانه نقدی 
به مرم پرداخت کند. با یک حساب سرانگشتی یعنی 216 هزار 
میلیارد تومان از بودجه 260 هزار میلیارد تومانی کشور را صرف 
یارانه نقدی کند! تنها یک رفتار پوپولیستی می تواند اینگونه سخنان 
را بر مسند زبان براند و امیدوار باشد که مردم هم ابعاد حرف او را 
نادیده گرفته و این حرف را باور می کنند. اگر مثبت شدن تراز 
تجاری در سال 94 و 42 میلیارد دلار صادرات غیر نفتی در مقابل 
41 میلیارد دلار واردات که برای اولین بار در طی 30 سال گذشته 
اتفاق افتاد را که خود می تواند موفقیت بزرگی در عرصه اقتصادی 
یک کشور در حال توسعه به حساب بیاید، نادیده بگیریم و باز شدن 
سوئیفت را انکار کنیم، رسیدن نرخ تورم از 34 به 11 درصد و رشد 

اقتصادی از منفی چهار به یک درصد را نمی توانیم انکار کنیم.
از  بسیاری  همراهی  و  دولت  مخالفت های  همه  علی رغم 
از تصویب شدن حذف  برای جلوگیری  با دولت  صاحب نظران 
ناگهانی 24 میلیون نفر از یارانه بگیران توسط مجلس، و کارنامه 
اقتصادی موفق دولت یازدهم، موضوع حذف 24 میلیون یارانه بگیر 
اکنون مصوبه مجلس است و سرنوشت آینده پرداخت های یارانه ای 
دولت به این 24 میلیون نفر که به زعم بسیاری از کارشناسان 
تشخیص درست آن ها با ریسک بالایی همراه خواهد بود، به دست 
شورای نگهبان خواهد بود. همچنانکه اگر شورای نگهبان قانون 
حذف 24 میلیون نفری یارانه بگیران را تصویب کند، اجرای آن 
برای دولت ضرورت داشته و ناگزیر از تحمل هزینه های سیاسی و 
اجتماعی آن خواهد بود، گو اینکه اجرا نکردن آن برای دولت جرم 

محسوب شده و حکم تصرف در اموال عمومی را خواهد داشت.
گزارش :حوری قاسمی

با وجود گذشت بیش از 2.5 سال از پایان دولت دهم اما همچنان 
پیامدهای سهل انگاری و تصمیم های غیرکارشناسی مسئولان سابق، 
بر سر منافع ملی سنگینی می کند به گونه ای که نظام سیاسی و 

اقتصادی کشور همچنان تاوان اشتباهات آنها را می دهد.
به گزارش ایرنا، سریال دنباله دار تصمیم های نسنجیده دولت 
سابق که ریشه در بی توجهی به نظر کارشناسان و دلسوزان کشور 
داشته، تمامی ندارد و هر چند وقت یکبار، زخم این تصمیم های 
غیرکارشناسی سرباز کرده و سرمایه ها و منافع ملی را به چالش 

می کشد.
نگاهی به گذشته نشان می دهد که کارشناسان بارها به دولت 
وقت، نسبت به کاغذ پاره خواندن تحریم ها، قطع یکباره سواپ، 
فروش نفت خارج از شبکه قانونی، خرید اوراق قرضه در آمریکا و ... 
هشدار داده اند، اما مسئولان دولت سابق به هیچ کدام از این توصیه 
ها و هشدارها توجه نکرده و بر تصمیم های اشتباه خود پای فشاری 
کردند. نتیجه این تصمیم های نسنجیده بر همگان آشکار است؛ 
سختی فرایند لغو تحریم ها، محکوم شدن ایران در دیوان داوری 
بین المللی به پرداخت جریمه به سبب لغو سواپ، ظهور پدیده بابك 
زنجانی و توقیف 2 میلیارد دلار از اموال ملت ایران در آمریکا، تنها 
گوشه ای از پیامدهای بی توجهی به نظرات دلسوزانه کارشناسان 
است. هر چند توقیف 2 میلیارد دلار از اموال ایران در آمریکا، تازه 
ترین نتیجه اقدامات دولت سابق به شمار می رود اما نمی توان 
مطمئن شد که آخرین باشد، زیرا نگاهی به کارنامه دولت های نهم و 
دهم نشان دهنده فهرست طولانی از این تصمیم های غیرکارشناسی 

است که امکان دارد در آینده، پیامدهای مخرب خود را نشان دهد.
نکته جالب توجه و تامل انگیز در این میان، موج سواری دلواپسانی 
است که همواره به کمین نشسته اند تا از هر رخدادی برای حمله 
به دولت یازدهم استفاده کنند، حتی اگر آن موضوع به دولت فعلی 

ارتباطی نداشته باشد.
اگرچه در روزهای گذشته و پس از اعلام خبر توقیف اموال ایران 
در آمریکا، دلواپسان تلاش کردند که این موضوع را به دولت یازدهم، 
برجام و توافق هسته ای ایران و 1+5 ارتباط دهند، اما اسناد و شواهد، 

به خوبی ردپای دولتمردان دهم در این پرونده را نشان می دهد.

توقیف اموال ایران به بهانه کشته شدن تفنگداران آمریکایی
دیوان عالی آمریکا چهارشنبه هفته گذشته )اول اردیبهشت ماه( 
حکم داد که حدود 2 میلیارد دلار از دارایی های مسدود شده ایران 

باید
برای پرداخت غرامت به خانواده های نظامیان آمریکایی کشته 
شده در حملات سال 1983 به پایگاه نیروهای تفنگداران دریایی 
آمریکا در بیروت برداشت شود. بمب گذاری مقر تفنگداران دریایی 
آمریکا در 23 اکتبر سال 1983 در بیروت )لبنان( رخ داد که در 

جریان آن 241 نظامی آمریکایی کشته شدند.
بازماندگان این کشته شدگان به دادگاه های آمریکا مراجعه و با 
انتساب این حوادث به جمهوری اسلامی ایران و ادعاهای تکراری 
حمایت کشورمان از تروریسم، علیه ایران طرح دعوی کرده بودند تا 
اینکه در سال 1386 )2007( دادگاه آمریکا به نفع آنها رأی داد و 

ایران را به پرداخت غرامت محکوم کرد.
براساس اطلاعاتی که در سال 1391 )2012( وزارت خزانه داری 

آمریکا به این مدعیان داد، آنها به وجود قسمتی از دارایی های بانك 
مرکزی در آمریکا پی بردند و در یك اقدام هماهنگ بین دستگاه 
قضایی، کنگره و دستگاه اجرایی آمریکا، موفق شدند این دارایی ها 
را توقیف کنند؛ در نهایت دیوان عالی آمریکا نیز این حکم را تایید 

کرده است.

ردپای دولتمردان سابق در توقیف اموال ایران
پس از صدور این حکم، برخی جناح های سیاسی داخل کشور 
تلاش کردند، این موضوع را به برجام ارتباط داده و عملکرد دولت 
و تیم مذاکره کننده هسته ای را زیرسوال ببرند، اما رئیس کل بانك 
مرکزی با تشریح روند توقیف این اموال، اعلام کرد: بی احتیاطی 
دولت قبل و کم توجهی به نظر کارشناسان منجر به این مساله شد.

از  از دو میلیارد دلار  ولی الله سیف درباره روند توقیف بیش 
دارایی های ایران گفت: متاسفانه در دولت گذشته، هنگام خرید اوراق 
بهادار و سرمایه گذاری  های دلاری، سهل انگاری  شده و دقت کافی و 

احتیاط های لازم صورت نگرفته است.
وی با بیان اینکه مبادلات دلاری )U-Turn( با جمهوری اسلامی 
ایران به صورت یك استثنا بر رژیم تحریم های دلاری آمریکا علیه 
ایران مجاز دانسته شده بود، افزود: متاسفانه دقت و احتیاط لازم در 

این مورد انجام نشده است.
رئیس کل بانك مرکزی با بیان اینکه مسئولان دولت قبل باید 
این موضوع را در نظر قرار داده، احتیاط لازم را به عمل می آوردند، 
اضافه کرد: متاسفانه در دولت گذشته باوجود هشدارهای دلسوزانه 
کارشناسان و مدیران بانك مرکزی مبنی بر پرهیز از سرمایه گذاری 
روی اوراق بهادار دلاری و اینکه این رفع ممنوعیت دائمی نیست، 
این اوراق را خریداری کردند و اینگونه زمینه تضییع حقوق ملت 

ایران را پدید آوردند.
سیف درباره برقراری مجدد ممنوعیت مبادلات دلاری گفت: 
سال 1387  در  متاسفانه  و  بود  درست  کارشناسان  هشدارهای 
دوباره قانون ممنوعیت مبادلات دلاری با ایران برقرار شد و بانك های 
آمریکایی از نقل و انتقال وجوه دلاری و تبادلات دلاری با ایران منع 
شدند؛ علاوه بر این، دستور اجرایی 13599 که مبنی بر توقیف دارایی 

های ایران در آمریکا بود نیز در سال 1391 صادر شد.
وی افزود: اگر این اوراق بهادار دلاری در آن زمان، با کارگزاری 
غیرمستقیم آمریکایی ها خریداری نمی شد وجهی وجود نداشت که 

آمریکایی ها بتوانند آن را توقیف کنند.
رئیس کل بانك مرکزی با انتقاد از نحوه عملکرد دولت گذشته در 
مواجهه با این اقدام گفت: علاوه بر این، متاسفانه در همه این سال ها، 
دولت و دستگاه دیپلماسی هیچ تلاشی برای مبارزه و مقابله با این 
روند انجام ندادند؛ کم کاری و رفتار منفعلانه دولت قبل در اظهاراتی 
از این دست که قطعنامه های شورای امنیت را کاغذ پاره می نامید، 

مشهود است.
وی افزود: این رفتار، منجر به اقدامات تخاصمی دیگر از سوی 
آمریکا شد و در سال 1391 بانك مرکزی مشمول این دستور قرار 
گرفت؛ بر همین اساس، دارایی های یاشده از آن زمان به دارایی های 

بلوکه شده تبدیل شد.
به گفته سیف، توقیف قضایی دارایی ها از سال 1387 و توقیف 
اجرایی و بلوکه شدن آن در سال 1391 اتفاق افتاده است و آخرین 
میخ بر تابوت دارایی های ایران، وضع قانون »حقوق بشر و کاهش 
تهدیدات سوریه و ایران« در سال 1391 بود که مهمترین اقدام 

کنگره در مورد دارایی های ایران محسوب می شود.
این  به  توجه  با  ساخت:  خاطرنشان  مرکزی  بانك  رئیس کل 

اطلاعات، مشخص است که همه این روندِ غیرقانونی و غیرمنصفانه 
توسط آمریکایی ها در دولت قبل انجام شده است؛ یعنی در همان 
شرایطی که وضع تحریم ها علیه کشورمان کم اثر و گاه بی اثر، دانسته 
می شد و اگر در آن زمان جلوی هر کدام از این اقدامات به طریقی 

گرفته می شد این اتفاق نمی  افتاد.

سهل انگاری دولت دهم 
در خارج کردن اموال ایران از آمریکا

حمید بعیدی نژاد مدیرکل سیاسی و بین المللی وزارت امور 
خارجه نیز در یاداشتی، ابعاد دیگری از این پرونده را آشکار کرده است. 
این مقام ارشد دستگاه دیپلماسی، رای دیوان عالی آمریکا را دستبرد 
به اموال ایران اعلام کرد و گفت: اقدام سرمایه گذاری توسط مسؤولین 
وقت بانك مرکزی ایران که به خرید اوراق قرضه دولتی آمریکا به 
عنوان یك کشور متخاصم انجامید با سیاست کلان جمهوری اسلامی 
ایران هماهنگ نبوده است، به ویژه که در همان زمان پرونده هایی در 
آمریکا علیه ایران مطرح بود و اصلاحیه قانون جدید مصونیت دولت 
ها در آمریکا، امکان ضبط اموال دولت ها برای پرداخت به قربانیان 

آمریکایی را مجاز شناخته بود.
بعیدی نژاد به اهمال کاری های دولت سابق اشاره کرد و افزود: 
خارج نکردن این اموال با شروع روند تحریم های شدید مالی و بانکی 
آمریکا از سال 2006 میلادی که کاملا متصور بود به تحریم بانك 

مرکزی می انجامید، یك بی احتیاطی روشن بوده است.
وی اضافه کرد: خارج نکردن این اموال از آمریکا از سوی مسؤولین 
وقت، قبل از سال 1387 با توجه به تلاش بی شمار »اصحاب پرونده 
پدرسون« که به شدت دنبال یافتن منابع مالی ایران در آمریکا برای 
توقیف بودند یك بی خبری و بی احتیاطی دیگر محسوب می شود. 
این دیپلمات با تجربه کشورمان ادامه داد: دخالت و رأی دیوان عالی 
آمریکا به عنوان عالی ترین مرجع قضایی آمریکا بعد از رای رادگاه 
اولیه و به دنبال اعتراض بانك مرکزی ایران در سال 1391 صورت 
گرفت و عملا هر گونه انتخابی را از دست دولت ایران و امکان دخالت 
سیاسی از بین برد. این اتفاق بیش از یکسال قبل از شروع حتی 

مذاکرات تفاهم ژنو بود.

فقدان ارتباط توقیف اموال و برجام
بعیدی نژاد درباره ارتباط توقیف اموال و برجام گفت: دخالت و 
رأی دیوان عالی آمریکا به عنوان عالی ترین مرجع قضایی آمریکا 
بعد از رای رادگاه اولیه و به دنبال اعتراض بانك مرکزی ایران در سال 
1391 صورت گرفت و عملا هر گونه انتخابی را از دست دولت ایران 
و امکان دخالت سیاسی از بین برد. این اتفاق بیش از یکسال قبل از 

شروع حتی مذاکرات تفاهم ژنو بود.
باوجود اینکه فرایند قضایی رسیدگی به این موضوع در آمریکا 
پیش از شروع مذاکرات هسته ای بوده و ارتباطی به برجام ندارد، 
اما منتقدان در پی راه اندازی هجمه ای جدید علیه برجام بودند، 
که با ارایه شواهد و اسناد توسط کارشناسان در پیشبرد این پروژه 

ناکام ماندند.
با این حال دولت یازدهم تصریح کرده که از همه توان خود برای 
احقاق حقوق ملت استفاده خواهد کرد تا از دست اندازی به منافع 

ملی جلوگیری شود. 

موج سواری دلواپسان با دلارهای توقیف شده

سایه شوم اشتباهات بر سر منافع ملی

پشت پرده تلاش برای حذف 24 میلیون یارانه بگیر چیست؟ 

دردسرهای یارانه ای دولت روحانی
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 رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم نسبت به افزایش 
میزان سرطان ها به ویژه سرطان های دستگاه گوارش در 

استان قم هشدار داد.
ابوالفضل ایرانی خواه ظهر سه شنبه در جمع خبرنگاران 
و اصحاب رسانه استان قم، با تقدیر از تلاش های این قشر 
در عرصه درمان، بهداشت و سلامت اظهار داشت: هرچقدر 
اطلاع رسانی برای مردم در حوزه های مختلف به ویژه در 
حوزه سلامت و بهداشت بیشتر باشد رضایتمندی مردم و 
همچنین ارتقا برنامه ها نیز افزایش خواهد یافت. وی گفت: 
نقدهای منصفانه و چالش کشیدن مشکلاتی که مردم 
با آن مواجه هستند گامی مؤثر برای ارتقای عملکردها 
و برنامه ها ست که خبرنگاران  باید در این عرصه نقش 
آفرینی کنند. رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم، عنوان کرد: 
کارهای زمین مانده در عرصه سلامت در استان قم بسیار 
زیاد است و در دو سال اخیر اقدامات خوبی به واسطه نگاه 
ویژه دولت به بخش سلامت در قم صورت گرفته است که 
در آینده نزدیک آثار آن را خواهیم دید. وی تأکید کرد: 
دانشگاه علوم پزشکی قم بر این باور است که اگر تلاش ها، 
همراهی ها و اطلاع رسانی خبرنگاران و اصحاب رسانه قم 

در عرصه بهداشت و سلامت بدین گونه که وجود دارد 
نبود؛ حوزه بهداشت و درمان استان تا این اندازه متحول 
نمی شد. ایرانی خواه با بیان اینکه موضوع بهداشت و درمان 
در سال های گذشته جزو اولویت های اول برنامه دولت ها 
درمان  و  در دولت جدید موضوع سلامت  افزود:  نبود، 
جزو برنامه های اصلی دولت قرار گرفت و اقدامات خوبی 
در راستای طرح تحول سلامت در سراسر کشور صورت 
گرفت. وی با اشاره به وضعیت بیمارستان ها و دانشگاه های 
علوم پزشکی استان قم، گفت: شرایط دو سال گذشته در 
عرصه بهداشت درمان استان دور از شأن شهر مقدس قم 
به عنوان ام القرای جهان اسلام بود که در این راستا مراجع 
عظام تقلید و همچنین مسئولان ارشد کشور و استانی 
تأکید بر ارتقا این جایگاه داشتند. رئیس دانشگاه علوم 
پزشکی قم ابراز داشت: کتمان واقعیات مغایر با رسالت 
خبرنگاری است؛ اما معتقدم اخباری که مورد نگرانی جامعه 
می شود را نباید عمومی کرد و البته باید آن مسائل را در 
سطح مسئولان و مدیران مطرح و به چالش کشید و برای 

حل آن تلاش کرد.
وی با ابراز نگرانی از وضعیت سوانح رانندگی و آمار 

بالای تلفات گفت: متأسفانه در قم آمار فوتی ها در تصادفات 
و سوانح رانندگی بسیار زیاد است که باید برای این موضوع 
فکری کرد. ایرانی خواه ادامه داد: موتورسوارها در قم بسیار 
زیاد هستند و این ارابه های مرگ به دلیل بی احتیاطی 
رانندگان و ایمنی اندک این وسیله نقلیه متأسفانه تلفات 
بیان داشت:  را برجای می گذارد. وی همچنین  زیادی 
دیابت و چاقی در کشور در حال فزونی است و در استان 
قم نیز میزان سرطان ها به ویژه سرطان دستگاه گوارشی در 
حال افزایش است. رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم اضافه 
کرد: متأسفانه افراد بعد از آنکه آثار این بیماری را در خود 
حس کردند برای درمان به بیمارستان مراجعه می کنند و 
در پی آن هزینه های بسیاری برای درمان از سوی دولت 
و مردم صرف می شود در صورتی که افراد  باید به صورت 
مرتب به وضعیت سلامت جسمانی خود توجه داشته 

باشند و مراقبت های لازم را انجام دهند.
وی با اشاره به احداث بیمارستان های جدید و نیز 
تکمیل بیمارستان های در حال ساخت، افزود: بیمارستان 
فرقانی تا قبل از ماه مبارک رمضان و بیمارستان نیروگاه نیز 

تا پایان سال جاری تکمیل و راه اندازی خواهند شد.

رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم هشدار داد:

 افزایش سرطان های دستگاه گوارش در قم

اخبـــار
معاون شهردار قم:

فاز دوم بلوار مرجعیت نیمه نخست 
امسال به بهره برداری می رسد

معاون شهردار قم گفت: فاز دوم بلوار مرجعیت از میدان شهید کریمی تا 
شهرك قدس در نظر گرفته شده که در نیمه نخست امسال به اتمام می رسد.

علیرضا قاری قرآن با اشاره به اجرای پروژه بلوار مرجعیت اظهار کرد: این 
بلوار مسیر وظیفه انتقال بار ترافیك پردیسان به شهرك مهدیه و شهرك قدس را 
عهده دار است و نقش رینگ کناری شهر را ایفا می کند. وی با اشاره به اینکه 
از دیگر کارکردهای این بلوار کاهش حجم ترافیکی بلوار غدیر است، افزود: این 

بلوار شمال و جنوب شهر را به یکدیگر متصل خواهد کرد.
معاون شهرسازی و امور زیربنایی شهرداری قم با اشاره به اینکه این پروژه 
در سه فاز اجرا می شود افزود: فاز اول از انسجام تا میدان شهید کریمی است 
که احداث شده و روشنایی آن باقی مانده است. وی بیان کرد: فاز دوم این 
بلوار از میدان شهید کریمی تا شهرك قدس در نظر گرفته شده که در نیمه 
نخست امسال به اتمام می رسد و پس از آن ادامه مسیر تا پردیسان در دستور 
کار است. قاری قرآن با اشاره به اینکه تامین روشنایی بلوار مرجعیت بر عهده 
شرکت برق است، بیان کرد: شرکت برق انتظار داشت که روشنایی این پروژه 
همانند بلوار پیامبر اعظم از هزینه های خود پروژه تامین شود که ما این مسئله 
را قبول نداشتیم و تامین روشنایی و نگهداری آن یك کار تخصصی است و باید 

از سوی مسئولان امر انجام شود.
وی خاطرنشان کرد: تامین هزینه ها، نیازها و... در بخش روشنایی بر عهده 

شرکت برق است و این شرکت باید به تعهدات خود عمل کنند.

مدیرعامل سازمان قطار شهری قم خبرداد:

آغاز عملیات اجرایی احداث ایستگاه 
مترو میدان شهید مطهری

مدیرعامل سازمان قطار شهری قم از آغاز عملیات اجرایی احداث ایستگاه 
مترو میدان شهید مطهری خبر داد.

ابراهیم نیلیه ضمن تبریك به شهروندان قمی در خصوص آغاز عملیات 
اجرایی احداث این ایستگاه گفت: طبق برنامه قرار بود عملیات اجرایی احداث 
این ایستگاه اواخر سال گذشته صورت پذیرد ولی به علت برخی از مشکلات از 
جمله مسائل ترافیکی محتمل برای مسافرین نوروزی، این عملیات به ابتدای 
سال 95 موکول شد. وی ضمن عذرخواهی از همشهریان بابت مشکلات 
ترافیکی پیش آمده در هسته مرکزی شهر بیان داشت: طبق برنامه ریزی های 
صورت گرفته با پیمانکار مقرر گردیده عملیات اجرایی این ایستگاه به واسطه 
وجود حساسیت های ترافیکی آن بیش از 8 ماه به طول نکشد. مدیر عامل 
 A سازمان قطار شهری قم ادامه داد: این ایستگاه نقطه تلاقی کریدور خط
متروی قم با کریدور منوریل می باشد. نیلیه با اشاره به حفاری تونل مکانیزه 
مترو تا مرز 7380 متر از منطقه قلعه کامکار به میدان ولیعصر )عج( افزود: هم 
اکنون دستگاه عظیم حفاری TBM در نزدیکی بیمارستان نکوئی قرار دارد و 
طبق زمانبندی، مقرر شده با احداث ایستگاه های مسیر از قلعه کامکار تا میدان 

مطهری در حداقل زمان ممکن به اتمام برسد.

مدیر مرکز فناوری اطلاعات و ارتباطات شهرداری قم اعلام کرد:

مذاکره با شرکت های چینی 
برای تحقق شهر هوشمند

مدیر مرکز فناوری اطلاعات و ارتباطات شهرداری قم از مذاکره این مرکز 
با شرکت فناوری هوآوِی کشور چین برای تحقق شهر هوشمند خبر داد.

علی ملك لی با اشاره به جلسه با مدیران شرکت فناوری هوآوِی اظهار کرد: 
 در راستای پیاده سازی شهر هوشمند در قم برنامه هایی را از سال گذشته آغاز 
کرده و در راستای تاکیدات شهردار قم استراتژی هایی را در ارتباط با تحقق 
شهر هوشمند مشخص کردیم. وی اظهار کرد: یکی از شرکت های بزرگ فعال 
در این زمینه که در شهرهایی مثل مکه و آمستردام در عرصه هوشمندسازی 
فعالیت گسترده داشته شرکت فناوری هوآوِی است و از شرکت های بزرگ 
در عرصه فناوری ارتباطات به شمار می رود. مدیر مرکز فناوری اطلاعات 
و ارتباطات شهرداری قم اظهار کرد: روز گذشته با مسئولان این شرکت 
جلسه ای برگزار شد و تجربیات خود در شهرهای مکه، شانگهای چین و... را 
تبیین کردند. وی با بیان اینکه در این جلسه مباحث به صورت کارشناسی 
دنبال شد خاطرنشان کرد: شهر هوشمند ابعاد مختلفی دارد و قرار شد که در 
جلسات کارشناسی و فنی تر به صورت تخصصی به مولفه های شهر هوشمند از 

جمله اقتصاد، امنیت، محیط زیست، انرژی و... پرداخته شود.
ملك لی با اشاره به اینکه تجارب و توانمندی های این شرکت را با دیگر 
شرکت های فعال در عرصه شهر هوشمند مقایسه خواهیم کرد، افزود: به زودی 
از مسئولان شرکت IBM نیز دعوت خواهیم کرد که راهکارها و نظرت خود را 
در خصوص شهر هوشمند ارائه دهند تا در نهایت بتوانیم به جمع بندی برسیم.

سرپرست امور معماری و شهرسازی شهرداری قم:

پروانه های ساختمانی تك برگی می شوند
سرپرست امور معماری و شهرسازی شهرداری قم گفت: در راستای افزایش 
ایمنی، کاهش تخلفات و اوراق شهری پروانه های ساختمانی تك برگی می شوند.

غلامرضا جانقربان با اشاره به برنامه های حوزه معماری و شهرسازی 
افزایش  به تبع آن  اداری و  شهرداری قم جهت کاهش تقاضا و مراحل 
رضایتمندی مردم اظهار کرد: با توجه به اینکه در مدیریت قبلی سه معاونت 
شهرسازی، حمل و نقل و امور فنی تجمیع شد، مشکلاتی در مجموعه 
شهرسازی شکل گرفت و این حوزه را از وظایف و عملکرد اصلی خود دور کرد.

وی با بیان اینکه یکی از کلیدی ترین بخش های شهرداری حوزه شهرسازی 
است، افزود: این معاونت در دوره قبل به پایین ترین سطح فعالیت های شهری 
تنزل کرده بود که با حضور مدیریت جدید شهری روند قبلی به دو معاونت 
امور زیربنایی و شهرسازی تفکیك شد و از این پس شاهد صعود روند خدماتی 
به مردم خواهیم بود. سرپرست امور معماری و شهرسازی شهرداری قم با اشاره 
به طی مراحل قانونی برای تایید معاونت امور معماری و شهرسازی در وزارت 
کشور خاطرنشان کرد: اداراتی از جمله سیما و منظر شهری، کنترل ساخت و 

ساز، جی آی اس و... در زیرمجموعه این معاونت فعالیت خواهند کرد.
وی در ادامه سخنان خود با اشاره به راهکارهایی که در در این معاونت برای 
تسهیل در روند خدمات رسانی به مردم اندیشیده شده است، افزود: یکی از 
مشکلات حوزه شهرسازی تعدد اوراق و مراحل اداری بوده که در صدد رفع این 
مشکل و پیگیری روندی جدید در آن هستیم. جانقربان از صدور پروانه های 
ساختمانی تك برگی در آینده نزدیك خبر داد و افزود: این اقدام علاوه بر کاهش 
مراحل اداری، کاهش اوراق و افزایش سطح امنیت پروانه های ساختمانی، 

شفاف سازی عملکرد و کاهش تخلفات را در پی خواهد داشت.

مدیرکل نظارت بر امور عمرانی و ساختمانی شهرداری قم:

بیش از 3/5 میلیون مترمربع از معابر 
شهری قم آسفالت می شود

مدیرکل نظارت بر امور عمرانی و ساختمانی شهرداری قم از پخش آسفالت 
در بیش از 3.5 میلیون مترمربع از معابر شهری در سال جاری خبر داد

عباس حلوائی زاده با اشاره به ضرورت ترمیم و اصلاح آسفالت معابر شهری 
برای تسهیل در عبور و مرور مردم اظهار کرد: شهرداری امسال طرح نهضت 
آسفالت را به طور ویژه در شهر اجرایی خواهد کرد و تدابیر لازم در این زمینه 
اندیشیده شده است. وی با اشاره به اختصاص بخشی از اعتبارات سفر مقام 
معظم رهبری به استان قم برای اجرای آسفالت و ترمیم معابر مناطق و محلات 
محروم گفت: در این راستا تا اواخر تیرماه با اختصاص اعتبار توسط شهرداری 
و همچنین استفاده از اعتبارات سفر مقام معظم رهبری بیش از یك میلیون 
مترمربع به میزان بیش از 100 هزار تن آسفالت و روکش و ترمیم در محلات 
محروم شهر انجام می شود. مدیرکل نظارت بر امور عمرانی و ساختمانی 
شهرداری قم همچنین از پخش بیش از 287 هزار تن آسفالت تا پایان سال 
در سطح شهر افزود: این میزان آسفالت از محل اعتبارات شهرداری قم جهت 
اجرای نهضت آسفالت در شهر اختصاص یافته است. وی با بیان اینکه با 
اختصاص این میزان اعتبار بیش از 2.5 میلیون مترمربع از شوارع شهری در 
مناطق هشت گانه آسفالت و ترمیم می شود، گفت: بهسازی این شوارع توسط 
شهرداری صورت می گیرد اما نگهداری صحیح از این شوارع نیازمند مدیریت 
واحد شهری است. حلوائی زاده خاطرنشان کرد: عملیات های تاسیساتی پیش 
از آغاز عملیات اجرای آسفالت باید انجام شود و این اقدام معمولا با اطلاع 
رسانی به دستگاه های ذیربط انجام می شود اما شاهدیم معمولا پس از اجرای 
آسفالت اقدام به تخریب جهت اجرای عملیات های تاسیساتی می شود که 
علاوه بر افزایش هزینه های شهر، مشکلات تردد برای شهروندان را در پی 

خواهد داشت.

 رئیس مجلس خبرگان رهبری با تاکید بر اینکه بدهی ها 
و طلب های شهرداری قم از دستگاه های دولتی و بانك ها باید 
رفع شود گفت: ترویج گردشگری، افزایش سرانه فضای سبز 
و رسالت های مختلف شهری بر عهده شهرداری بوده اما 
اکنون سودبدهی های بانکی به مصیبتی برای این مجموعه 

تبدیل شده است.
آیت الله محمد یزدی پیش از ظهر دیروز در دیدار با 
دکتر سقائیان نژاد شهردار قم که در سالن جلسات ساختمان 
جامعه مدرسین حوزه علمیه قم انجام شد، با بیان اینکه 
خدمت به شهر قم خدمت به نظام حاکم در جامعه اسلامی 
است، اظهار کرد: قم ویژگی های خاصی دارد که کمال یا 

ضعف این ویژگی ها به نام نظام اسلامی رقم زده می شود.
وی از حضور مراجع تقلید، طلاب، زائران خارجی و وجود 
حوزه های علمیه در قم یاد کرد و اضافه کرد: هر ضعفی در 
قم به نظام اسلامی نسبت داده می شود؛ برخی از افرادی که 
دیدارهای رسمی خود را در تهران و اصفهان انجام می دهند 
در قم دیدارهای غیر رسمی دارند و در گزارش های خود به 

این دیدارها به صورت ویژه می پردازند.
رئیس مجلس خبرگان رهبری با تاکید بر اینکه خدمات 
است،  داشته  توسعه  مطلوبی  شیوه  به  شهرداری  جاری 
عنوان کرد: ترویج گردشگری، افزایش سرانه فضای سبز و 
رسالت های مختلف شهری بر عهده شهرداری بوده اما اکنون 
سودبدهی های بانکی به مصیبتی برای این مجموعه تبدیل 

شده است.
سود بانکی در هیچ جای دنیا با ایران برابری نمی کند

وی خاطرنشان کرد: متاسفانه سودهای بانکی با روند 
خاصی در حال افزایش است و سود بانکی در هیچ جای دنیا 
با ایران برابری نمی کند اما بانك ها بازهم تبلیغات خود را بیشتر 
می کنند. یزدی با اشاره به اینکه بانك ها با نوشتن قراردادها 

ظواهر شرعی سودهای بانکی را رفع می کنند، مطرح کرد: 
اگر این سودهای بانکی سبب توقف کار شهرداری شود از 
نگهبان  شورای  کند،  جلوگیری  مردم  به  خدمات رسانی 
می تواند به صورت مستقیم در این موضوع وارد شود. وی 
گفت: تاکنون رهبری بارها تعاریف اقتصاد مقاومتی را برای 
اقشار مختلف بیان کرده اند اما بازهم دولت بودجه سنگینی را 
برای توزیع در میان تعاونی ها اختصاص داده است در صورتی 
که تعاونی ها و تولیدی ها به عنوان یکی از عناصر اقتصاد 
مقاومتی مشکل نقدینگی نداشته  بلکه از واردات و صادرات 
بدون حساب گلایه دارند. یزدی با تاکید بر اینکه بدهی ها و 
طلب های شهرداری قم از دستگاه های دولتی و بانك ها باید 
رفع شود، اظهار کرد: در این زمینه صحبت های لازم با معاون 
اول رئیس جمهور یا دیگر مسئولان مرتبط در بدنه دولت 
انجام می شود. وی یادآور شد: شورا نمی تواند در بررسی 
بودجه دولت برای رفع مشکل شهرداری قم کار خاصی انجام 
دهد اما بازهم پیگیری های لازم برای رفع سودهای بانکی 

شهرداری انجام می شود.
شهرداری ها باید منابع درآمدی خود را افزایش دهند

عضو شورای نگهبان با اشاره به اینکه شهرداری ها باید 
منابع درآمدی خود را افزایش دهند، تصریح کرد: دریافت 
عوارض پروانه های ساختمانی، پارکینگ ها و مالیات های رفت 
و آمدها جایز است که باید توسط شهرداری پیگیری شود. 
وی بر تلاش شهرداری قم برای کاهش تورم تاکید کرد و 
افزود: بیکاری یکی از مشکلات اصلی کشور بوده و آمارهای 

اصلی این حوزه از ارقام اعلام شده بیشتر است.
یزدی به وجود گلایه های مختلف نسبت به وضعیت 
بدحجابی در برخی از نقاط شهری اشاره کرد و ادامه داد: در 
برخی از نقاط شهر حساسیت هایی وجود دارد که شهرداری 

باید با همکاری نیروی انتظامی به دنبال رفع آنها باشد.

وی با بیان اینکه همکاری مطلوبی در قم وجود دارد، 
تصریح کرد: اکنون خدمات شهرداری به خوبی در شهر قابل 
مشاهده بوده و شهر قم در حال توسعه است اما صاحبان 
املاك مناطق حاشیه ای باید عوارض شهرداری خود را نیز 

پرداخت کنند.
سقائیان نژاد:

پروژه های جدید شهرداری قم 
تا پایان سال به اتمام می رسد

این دیدار گفت:  پروژه های جدید  نیز در  شهردار قم 
شهرداری قم از جمله تقاطع شهیدان محمودنژاد، تقاطع 
امام علی )ع( - عماریاسر، پل زینبیه و زیرگذر غدیر تا پایان 
سال جاری به اتمام می رسد و فاز نخست بلوار مرجعیت و 

رمپ ولوپ های 9 دی هفته آینده افتتاح می شود.
دکتر سقائیان نژاد اظهار کرد: تشکیلات شهرداری قم 
طی 10 ماه اخیر توانسته به تغییرات مطلوبی برسد که این 
تغییرات سبب پیشبرد اهداف شهری در قم می شود. وی 
با تاکید بر اینکه شهرداری به دنبال تقویت خودباوری در 
مجموعه های مختلف خود است، اضافه کرد: اکنون شهرداری 
توانسته برای رفع مشکلات خود به اقتدار مناسبی برسد و از 
ظرفیت های بخش خصوصی به صورت گسترده تر استفاده 
کند. شهردار قم از رفع بخش قابل توجهی از بدهی های 
شهرداری قم به بانك ها یاد کرد و با اشاره به اینکه شهرداری 
برنامه مشخصی را برای رفع بدهی های باقیمانده درنظر 
گرفته است، گفت: شهرداری قم با شرایط کنونی نمی تواند 
سودهای بانکی را پرداخت کند که امیدواریم با نگاه ویژه 
مسئولان از افزایش این سودهای بانکی جلوگیری شود. وی 
با اشاره به تهیه نامه توسط آیت الله مکارم شیرازی برای 
رفع مشکل سودهای بانکی شهرداری قم به رئیس جمهور 
از  تومان  میلیارد  به 433  نزدیك  تصریح کرد: شهرداری 
ارگان های دولتی طلب دارد. سقائیان نژاد یادآور شد: پنج هزار 
و 900 میلیارد تومان تعهدات شهرداری قم برای تکمیل 
پروژه ها و بدهی هاست اما درآمد سال جاری شهرداری هزار 
و 350 میلیارد تومان بوده که افزایش آن به دو هزار میلیارد 
تومان پیش بینی شده است. وی استفاده از ظرفیت بخش 
خصوصی را یکی از اولویت های شهرداری قم در سال جاری 
دانست و عنوان کرد: سال گذشته نزدیك به 250 هکتار 
برای کاشت درخت اختصاص داده شد و سال جاری نزدیك 
به 300 هکتار دیگر برای این امر اختصاص داده می شود. 
از تدوین سندچشم انداز قم 1414 در سال  سقائیان نژاد 
جاری یاد کرد و ادامه داد: امیدواریم تا پایان سال جاری 
مشکل جمع آوری زباله ها و تبدیل آنها به انرژی با مشارکت 
شهروندان و مسئولان استانی برطرف شود. وی خاطرنشان 
کرد: پروژه های جدید شهرداری قم از جمله تقاطع شهیدان 
محمودنژاد، تقاطع امام علی )ع( - عماریاسر، پل زینبیه و 
زیرگذر غدیر تا پایان سال جاری به اتمام می رسد و فاز 
نخست بلوار مرجعیت و رمپ ولوپ های 9 دی هفته آینده 

افتتاح می شود.

آیت الله یزدی در دیدار با دکتر سقائیان نژاد:

سودبدهی های بانكی برای شهرداری قم مصیبت شده است

ماجرای لغو کنسرت همایون شجریان درآلمان
گفته می شود: همایون شجریان درباره دلیل لغو کنسرتش در آلمان توضیحاتی ارائه کرد. شجریان 
با انتشار متنی در اینستاگرام درباره کارشکنی های برنامه گذار کنسرت در آلمان نوشت: شب کنسرت 
با وجود اعلام مدیر برنامه گروه به برنامه گذارمبنی بر کنسل بودن کنسرت، ایشان همچنان به فروش 
بلیت ادامه دادند و اهداف نا معلوم خود را دنبال کردند که البته این موضوع با واکنش و شکایت به 
مراجع قضایی آلمان همراه شد. پس از آنکه متوجه اعلام نشدن کنسلی کنسرت به مردم عزیز شدم 
همان لحظه در صفحه اینستاگرامم آن را اعلام کردم و براى رفع تهمت هایی که در سالن از سوى 
برنامه گذار به اینجانب وارد گردیده بود بلافاصله ویدیویی در صفحه ى اینستاگرامم قرار دادم. پس 
از تاکید مدیر گروه مبنی بر لغو کنسرت و اعتراض به ادامه فروش بلیت متاسفانه مدیر گروه با تهدید 
جانی نسبت به خود و گروه روبرو می شوند که این موضوع نیز در مراجع قضایی آلمان با شهادت 
چندین شاهدِ نشسته در لابی هتل تشکیل پرونده شده است. به همین دلیل نیز از آمدنم به سالن که 
وظیفه خود می دانستم حضورا از شما عذر خواهی کنم ممانعت بعمل آمد و از این هم ناکام ماندم. نکته 
آخر براى عزیزانی که هنوز وجه بلیتشان برگردانده نشده است اینکه برخلاف شایعاتی که براه انداخته 
شد، بنده همایون شجریان، فرزند محمدرضا، هیچ مبلغی را دریافت نکرده و نخواهم کرد، کلیه مبالغ 

دریافتی از فروش بلیت نزد برنامه گذار می باشد.

وام 10 میلیونی ازدواج قابل اجرا نیست 
گفته می شود: رئیس شورای هماهنگی بانک ها گفت: افزایش سه برابری تسهیلات ازدواج در 
بودجه 1395 با توجه به منابع محدود قرض الحسنه بانک ها نمی تواند عملیاتی شود برای اینکه بانک ها 
جهت پرداخت تسهیلات، منابع مالی محدودی دارند. عبدالناصر همتی در رابطه با مصوبه اخیر مجلس 
در بودجه امسال در رابطه با افزایش سقف تسهیلات تا 10 میلیون تومان اظهار کرد: مصوبه اخیر 
مجلس در خصوص افزایش تسهیلات ازدواج کارشناسی نبود که به یکباره پیشنهاد و بلافاصله تصویب 
شد و تسهیلات ازدواج 330 درصد افزایش یافت. مدیرعامل بانک ملی همچنین با بیان اینکه مصوبه 
اخیر مجلس سطح توقع و انتظار مردم را از دولت بدون توجه به واقعیت های موجود افزایش می دهد 
گفت: این مصوبه چون قانون است باید اجرایی شود ولی به علت منابع محدود بانک ها عملیاتی نیست 
به این معنی که قبلا بانک ها مبلغ 3 میلیون تومان تسهیلات ازدواج را به یک میلیون نفر پرداخت 

می کردند ولی در حال حاضر مجبورند مبلغ 10 میلیون تومان را به 300 هزار نفر پرداخت کنند.

محكومیت چیت ساز، مازندرانی و اسدی
گفته می شود: وکیل مدافع »آفرین چیت ساز«، »احسان مازندرانی« و »داود اسدی« از محکومیت 
موکلانش در دادگاه انقلاب خبر داد. به گزارش ایسنا، سیدمحمود علیزاده طباطبایی درباره احکام 
موکلانش گفت: طبق حکم دادگاه انقلاب، آفرین چیت ساز به 10 سال حبس، احسان مازندرانی 7 
سال و داود اسدی نیز به 5 سال حبس تعزیری محکوم شده است. علیزاده طباطبایی پیش از این 
درباره اتهامات احسان مازندرانی گفته بود که وی به اتهام »اجتماع و تبانی و تبلیغ علیه نظام« از 
آبان ماه سال 94 بازداشت شده است. حجت الاسلام و المسلمین محسنی اژه ای در نشست خبری این 
هفته خود در رابطه با چند متهم که پرونده آن ها در دادگاه انقلاب مورد رسیدگی قرار گرفته بود، 
گفت: پرونده این افراد با حضور وکیل رسیدگی شد و برای 4 نفر از 5 نفر حکم صادر شده، اما هنوز 

حکم ابلاغ نشده است.

نامه دادستان کل کشور به وزارت خارجه 
گفته می شود: دادستان کل کشور در خصوص بررسی و پیگیری مصادره و ضبط غارتگرانه 
اموال جمهوری اسلامی ایران توسط آمریکا به وزارت امور خارجه نامه نوشت. حجت الاسلام و 
المسلمین منتظری دادستان کل کشور دبیان کرد: دادستان کل کشور در اجرای وظیفه ایی که 
قانونا به عهده دارد مطابق تکلیف ماده 290 قانون آیین دادرسی کیفری نامه ای در این باره تهیه و 
به وزارت امور خارجه کشورمان ارسال نموده و درخواست شده است که با جدیت موضوع را از هر 
لحاظ مورد بررسی قرار دهند. وی پیشنهاد کرد: با تشکیل کارگروه قضایی با مشارکت قضات عالی 
رتبه دیوان عالی و دادسرای دیوان عالی موضوع از جنبه حقوق بین الملل نیز پیگیری و راهکارهای 

عملی مورد بررسی قرار گیرد.

دایی در بین 32 رکورد  دار گلزن برتر تاریخ فوتبال
گفته می شود: علی دایی اسطوره فوتبال کشورمان در بین 32 رکورد  دار برتر تاریخ فوتبال 
جهان قرار گرفت. به گزارش  فارس، در حالی که کریستانو رونالدو در لیگ قهرمانان اروپا هر روز 
رکورد جدیدی را به نام خود ثبت می کنند و مسی در لالیگا به لحاظ گل های زده هر روز جاودانه تر 
می شود در تمام لیگ ها نیز رکوردهای جابه جا می  شود. در گزارش زیر نگاهی کلی به برترین گلزنان 
تورنمنت های بزرگ جهان از جام جهانی تا لیگ های مختلف و حتی بازی های جام ملت های آسیا و 
اروپا و حتی آفریقا انداخته ایم. در این بین علی دایی اسطوره جاودانه فوتبال کشورمان در این لیست 
با زدن 14 گل در  جام ملت های آسیا در بین مشاهیر بزرگ جهان فوتبال قرار دارد. نکته جالب این 
لیست اینکه پلاتینی برترین گلزن تمام ادوار جام ملت های اروپا با 9 گل رکورد دار است و دایی با 14 

گل در آسیا جاودانه شده است.

یک بیمارستان خصوصی در تهران پلمپ شد 
گفته می شود: بیمارستان خصوصی رامتین پلمپ شد. به گزارش ایسنا و بر اساس آنچه که 
در کانال تلگرامی روابط عمومی وزارت بهداشت منتشر شده، بیمارستان خصوصی رامتین با شکایت 
معاونت درمان دانشگاه علوم پزشکی شهید بهشتی به دلیل ارائه خدمات غیر استاندارد و درخطر بودن 

جان بیماران، با دستور مقام قضایی پلمپ شد.

آیت الله سعیدی در دیداررئیس اداره امورشعب بانک مهراقتصاد استان قم:

بانکداران در ارائه تسهیلات
به وظیفه شرعی خود عمل کنند

تولیت آستان مقدس حضرت معصومه )س(  با تاکید برانجام وظیفه شرعی بانک ها در ارائه تسهیلات 
و بازپرداخت آنها، گفت: باید بانک های ما الگویی از بانکداری اسلامی باشند و در این مسیر نباید برخی از 

بیگانگان غیر مسلمان؛ از ما در اجرای احکام شرعی پیشی بگیرند.

 آیت الله سید محمد سعیدی در دیدار با رئیس اداره امورشعب و مدیران بانک مهراقتصاد استان قم 
با اشاره به مسایل فراوانی که در عقود اسلامی وجود دارد، اظهار داشت: اینکه برخی از روی ناچاری نیاز 
به وام پیدا می کنند و می خواهند که از هر طریقی شده تسهیلاتی را دریافت کنند، نباید موجب شود 
که بانکداران به وظایف شرعی خود در ارائه این تسهیلات کوتاهی کنند و عقود اسلامی را به درستی اجرا 
نکنند. تولیت آستان مقدس حضرت فاطمه معصومه )س(، تصریح کرد: ما وظیفه داریم که تکلیف شرعی 

خود را عمل کنیم و با ارائه یک بانکداری اسلامی حیثیت و اعتبار نظام اسلامی را حفظ کنیم.
وی در توصیه به مدیران بانکی خاطرنشان کرد: باید در حد وسع و توان از طریق قرآن و عترت آموزه 
های مورد درخواست را گرفت و با استقامت بر برنامه های اسلامی خود، همواره باید بر آنچه که مراجع به 
عنوان بزرگان دینی مطالبه می کنند، توجه داشته باشیم. آیت الله سعیدی با بیان اینکه برای ساخت یک 
ساختمان باید معمارها نقشه را بکشند و در اختیار مهندسان قرار بدهند، گفت: در مسیر ساخت گاهی 
موانع و مسایلی پیش می آید که یا باید نقشه تغییر کند و یا مسیر عوض شود تا کار به سرانجام برسد 
بنابراین نباید فقط دلخوش به آنچه روی کاغذ می آید باشیم زیرا اگر اجرایی نشود، ارزشی ندارد. وی افزود: 
مذاکراتی که برای برجام انجام شد و نتایجی هم که حاصل شد اگرچه طبق فرمایش رهبر معظم انقلاب 
که فرمودند بهتر از آن هم می شد نتایجی داشت که بر روی کاغذ است، ولی اجرای آن بحث دومی است 

که باید به آن برسیم.
 تولیت آستان مقدس حضرت فاطمه معصومه )س(با بیان این که تلاش های به سرانجام رسیدن 
برجام ستودنی است، گفت: سابقه نداشت که وزیر خارجه آمریکا این طور برای یک موضوعی وقت بگذارد 
و حتی با پای شکسته هم مذاکرات را رها نکند، هرچند آنها در هر صورت دشمن هستند و نقشه های 
دیگری دارند که ما باید در اجرا حواسمان به دشمنی های دشمن همیشگی مان باشد. امام جمعه قم افزود: 
توقع ما این است که در مسایل داخلی به آنچه روی کاغذ می آید به خوبی عمل شود، زیرا دیگر دست های 

دولت های استکباری در این موضوعات مطرح نیست و برنامه ها به خوبی عمل شود.

رئیس اداره امورشعب بانک مهراقتصاد استان قم:
در حوزه اقتصاد مقاومتی اقدامات راهبردی انجام داده ایم

رئیس اداره امورشعب بانک مهراقتصاد استان قم نیز در این دیدار طی سخنانی اظهار داشت: بر اساس 
دیدگاه رهبر معظم انقلاب در شعار سال 1395، اقتصاد مقاومتی، اقتصادی است که می تواند کشور را در 
برابر آسیب ها مقاوم نماید و ایشان در سیاست های ابلاغی اقتصادی تأکید کردند که باید از ظرفیت تمام 

مردم استفاده شود و بانک مهر اقتصاد نیز در این راستا قدم برخواهد داشت.
بهروز درخشان افزود: این بانک در حوزه اقتصاد مقاومتی اقدامات راهبردی انجام داده و به یکی از کلید 
واژه های آن که حمایت از تولید داخلی است، جامه عمل پوشانده و در این راستا با یک مجموعه بزرگ 
تولیدی در راستای ترویج استفاده از کالاهای اساسی داخلی توافق کردیم و یک الگوی عملی مناسبی را 

طراحی و عملیاتی نمودیم بطوریکه هزینه تولید را برای آنها کاهش دادیم.
درخشان با اشاره به برخی از اقدامات بانک مهر اقتصاد در راستای ترویج و توسعه بانکداری اسلامی، 
خاطر نشان ساخت: تهیه و تدوین سند جامع برنامه های 5 ساله، ایجاد ساختار بانکداری اسلامی، استقرار 
کمیسیون فقهی در بانک، طراحی و عملیاتی نمودن ستاد ویژه هفته بانکداری اسلامی، راه اندازی کمیته 
شرعی برنامه های بانک، طراحی واحد پاسخگویی به سوالات شرعی بانکی، تهیه کتاب عقود اسلامی، 
برگزاری 31 همایش استانی با موضوع بانکداری اسلامی، برگزاری نمایشگاه های الزامات بانکداری 
اسلامی، برگزاری مسابقه بزرگ بانکداری اسلامی، ایجاد شعبه نمونه بانکداری اسلامی در قم، تأسیس 
مرکز تحقیقات بانکداری اسلامی در شهر قم، آموزش ویژه طلاب و مسئولین دفاتر مراجع معظم تقلید با 

موضوع بانکداری اسلامی و ... از جمله این اقدامات می باشد.
وی تصریح کرد: مقام معظم رهبری، مراجع، علما و آحاد مردم متدین دغدغه اجرای موازین شرع در 
حوزه بانکداری اسلامی را دارند و از طرفی این بستر آنقدر با اهمیت است که می تواند بسترساز اقتصاد 
مقاومتی باشد، لذا نیازمند عزم و اراده همگانی شامل مدیران و کارکنان لایه های گوناگون و مسئولین 
ارشد نظام بانکی و مسئولین اقتصادی کشور می باشد تا با رویکرد تبیینی و ترویجی، موجبات پیاده سازی 

بانکداری اسلامی در کشور فراهم شود.

نامحــرمانه

خبـــر

مدیر حوزه های علمیه کشور گفت: وجود 
هر نوع حاشیه در شوراها به مردم آسیب می 
زند و آن ها را دچار استرس و نگرانی می کند 
لذا ارتباط خوب بین اعضا در شوراهای شهر و 

روستا باید حفظ شود.
آیت الله سید هاشم حسینی بوشهری 
روز سه شنبه دردیدار رئیس و جمعی از 
اعضای شورای اسلامی شهر قم بیان داشت: 
مشروعیت نظام به ولایت فقیه است هم 
چنین این مشروعیت متکی به آرای مردم می 
باشد و جایگاه هایی چون ریاست جمهوری، 
مجلس شورای اسلامی، مجلس خبرگان 
رهبری و شوراهای شهر و روستا در نظام 
اسلامی ما متکی به آرای مردم است. وی 
افزود: خروجی جمع بندی های کاری اعضای 
شورای اسلامی شهر عاید مردم می شود و 
اعضای شورا باید تلاش کنند دچار دودستگی 
یا چند دستگی در پیشبرد برنامه ها نشوند که 

آفت بسیار بزرگی است. 
عضو خبرگان رهبری ادامه داد: مجموعه 
ای که منسجم باشد آثار رشد و ارتقای آن 
برای همه مردم روشن خواهد بود ولی اگر 
دچار چند دستگی شد ظرفیت نیروها صرف 
از کار مردم  آبادانی و گره گشایی  عمران 
نخواهد شد. وی اظهار داشت: رسیدگی به 
مشکلات مردم باید یك اصل در شورا باشد؛ 
درآمد  شهرداری  که  است  حالی  در  این 
پایداری ندارد و این مشکلی سراسری است؛ 
مسئولان تصمیم گیر جایگاه لازم را برای 
شورا در نظر نگرفته اند و شوراها به دنبال 
مسائل روزمره و جبران برخی مسائل باقیمانده 

از گذشته هستند. 
مدیر حوزه های علمیه کشور گفت: از 
آغاز طرح های نیمه تمام قم چون منوریل، 
مترو، زیرگذرها و پل ها چند سالی می گذرد 
و عدم اتمام آن ها نگران کننده است گرچه 
مشکلات شهرداری و شورای اسلامی شهر را 
می دانیم اما این مشکلات به آن اندازه که 
برای خواص روشن شده برای مردم عادی 
در  باید  اعضای شورا  لذا  نیست،  ملموس 
مسجدهای مختلف شهر اطلاع رسانی خوبی 
داشته باشند. آیت الله حسینی بوشهری افزود: 
اطلاع رسانی سطح توقع و انتظارهای مردم را 
معقول می کند و آن ها از اعضای شورا معجزه 
طلب نمی کنند، متناسب با مقدورات شما 

انتظارات خود را مطرح می نمایند.
وی بیان داشت: دولت ها گاهی احساس 

می کنند اگر تمرکز آن ها از دست برود و 
کار به دست دیگران بیفتد برای آن ها مشکل 
آفرین است ولی باید به شورای اسلامی شهر 
که با رای مردم تعیین شده است اعتماد کرد 
و با تقسیم وظایف بار سنگینی از روی دوش 
دولت ها برداشت. وی ابراز داشت: در شورای 
اسلامی شهر قم باید راجع به درآمدهای 
پایدار برای شهرداری فکر جدی شود و سود و 
زیان درآمدهای پایدار مدنظر قرار گیرد. عضو 
خبرگان رهبری دربخش دیگری از سخنان 
خود خواستار توجه شورای اسلامی شهر و 
شهرداری قم به رفع نواقص مصلای قدس 
این شهر شد و افزود: اعضای شورا نمی توانند 
خود را از جایگاهی که به همه مردم بر می 
گردد جدا کنند مثلا باید در نظر داشته باشند 
که مصلای قدس که بعد از 9 سال راه اندازی 

شده، دارای چه مشکلاتی است.
عضو خبرگان رهبری تصریح کرد: اعضای 
محترم شورا باید تلاش کنند دچار دو دستگی 
یا چند دستگی در پیشبرد برنامه ها و اهداف 
نشود تا بتوان به عمران و آبادانی کمک کرد. 
امام جمعه قم بیان داشت: مشکلات بودجه 
ای در کل شهرداری های کشور وجود دارد؛ 
اما باید قوانین و برنامه هایی را وضع کنید تا بر 
مردم فشار وارد نشود. معاون جامعه مدرسین 
مسئولان  داشت:  اظهار  قم  علمیه  حوزه 
تصمیم گیر جایگاه مناسب شوراهای شهری 
و روستایی را در نظر نگرفته و گاهی دچار 

مسائل روزمره خود می شود.

آیت الله سعیدی:
فعالیت شوراهای اسلامی شهر
 نباید برای گروهی خاص باشد

 تولیت آستان مقدس حضرت فاطمه 
معصومه )س( نیز  ظهر سه شنبه در دیدار 
قم  اعضای شورای سلامی شهر  و  رئیس 
که در سالن محراب آستان مقدس حضرت 
فاطمه معصومه )س( برگزار شد، با بیان این 
که در پروژه ها حضور سلایق و افراد مختلف 
اشکالی ندارد گفت کشوراهای اسلامی شهر 
وظیفه خدمت به عموم مردم را برعهده دارند 
و اگر فقط برای گروه خاصی کار نکند در این 
صورت اعتماد مردم را به خود جلب می کند و 

خیران نیز با شما مشارکت می کنند.
آیت الله سید محمد سعیدی با اشاره به 
وجود زمینه فعالیت های بسیار در قم، اظهار 
داشت: باید بیش از آنچه وجود دارد برای شهر 

قم فعالیت و خدمت شود زیرا در قم عقب 
ماندگی ها و زمینه های فعالیت بسیار زیادی 
این ظرفیت خدمت  از  باید  و  دارد  وجود 
میان  باید  داشت:  بیان  وی  کرد.  استفاده 
افرادی که می خواهند به قم خدمت کنند 

هماهنگی و همدلی وجود داشته باشد.
فاطمه  آستان مقدس حضرت  تولیت 
امور  جریانات  کرد:  عنوان  )س(  معصومه 
سیاسی و انتخابات اموری طبیعی است اما 
کسانی که انتخاب می شوند و منسبی را 
برعهده می گیرند نباید سیاسی کاری کنند و 

خدمت باید فقط برای مردم قم باشد.
جریان خاصی درمدیریت 

آستان مقدس قم حاکم نیست
وی ادامه داد: برخی مسئولیت ها به گروه و 
جریان خاصی مربوط نمی شود بلکه عام است 
و خدمت نیز باید برای عموم باشد. حرم مطهر 
از جمله مکان هایی است که عموم مردم از 
می یابند  مختلف حضور  و سلایق  طایفه 
زائران  تمامی  برای  باید  نیز  ما  و خدمات 
باشد. امام جمعه قم اضافه کرد: در مجموعه 
مدیریت آستان مقدس قم جریان خاصی 
حاکم نیست و همچنین عنوان کرده ایم به 
هیچ وجه در حرم مطهر سلایق حاکم نباشد.

 گرفتن سودهای بانکی 
خلاف شرع است

وی ادامه داد: از متصدیان امور بانک ها 
را  خود  آخرت  و  دنیا  می کنیم  خواهش 
درنظر داشته باشند و بدانند گرفتن سود 
مشکل و خلاف شرع است. حجت الاسلام 
سعیدی تصریح کرد: همانگونه که به رعایت 
حجاب تأکید داریم این را نیز می گوییم که 
اخذ سودهای میلیاردی خلاف شرع است و 
روشی که برخی بانک ها در پیش گرفته اند 
مشروع نیست. وی عنوان کرد: وظیفه ما 
طبق قانون و شرع مشخص است و هر کدام از 
افراد می دانند در هر سمتی که قرار دارند چه 
وظیفه ای بر عهده دارند. ما باید حدود خود 
را رعایت کنیم و در شغل خود حد خود و 
دیگران را مشخص کرده و از آن تجاوز نکنیم. 
تولیت آستان مقدس حضرت فاطمه معصومه 
)س( ادامه داد: ما نباید منتظر باشیم تا همه 
وظیفه مان را سران کشور به ما گوشزد کنند. 
هرکس در حوزه کاری خود باید به وظیفه 
خود عمل کند و این کاملا برای افراد مشخص 
است. وی بیان داشت: برخی مواقع نباید 
دلسوزی کرد زیرا کار بدتر می شود. هرکس 

باید در چارچوب قانون عمل کند و حد خود 
و دیگران را نیز رعایت کند.

بیاتی عنوان کرد:
تهاتر 5000 میلیارد ریال بدهی 

شهرداری قم با بانك ملی
رئیس شورای اسلامی شهر قم نیز در این 
دیدارها گفت: شهرداری قم پنج هزار میلیارد 
ریال از بدهی های خود را با بانك ملی ایران 
تهاتر کرده است و در آینده نزدیك سند آن 
منتقل می شود. ولی الله بیاتی بیان داشت: 
شهرداری قم 15 هزار میلیارد ریال بدهی 
دارد و این در حالی است که 80 هزار میلیارد 
ریال سرمایه شهرداری قم است. وی ادامه 
داد: این درحالیست که چهار هزار و 500 
میلیارد ریال نیز مطالبات شهرداری قم از 
دولت است که خوشبختانه این مطالبات در 
ردیف بودجه امسال دولت دیده شده تا سهام 
برخی کارخانجات به شهرداری قم واگذار شود 
و با این کار بخش عمده ای از بدهی تهاتر 
شده است. وی افزود: در دوره چهارم شورای 
اسلامی شهر بیش از حدی که قانون برای ما 
وظیفه تعیین کرده بود جلسه های رسمی و 
جلسه های کمیسیون ها را تشکیل داده ایم و 
در موعد مقرر طرح ها بررسی شده، همچنین 
98 درصد طرح هایی که درشورا تصویب شد، 
مورد تایید فرمانداری قم نیز قرار گرفته است. 
بیاتی اظهار داشت: حضور اعضای شورا در 
منطقه های شهری و دیدار با مردم نیز از اقدام 
هایی است که در این دوره انجام شد و نیز 
تصویب بودجه سالانه شهرداری نیز از وظیفه 
های مهم شورا بود که در سال 95، یك هزار و 
338 میلیارد تومان به عنوان بودجه شهرداری 
قم در نظر گرفته شد. وی ابراز داشت: روند 
افزایش بودجه شهر روند خوبی بوده است 
و امیدواریم که امسال شهرداری قم بودجه 
تصویب شده را محقق کند، این در حالی 
است که یکهزار میلیارد تومان از این بودجه، 
برای عمران شهر است که برای تکمیل پروژه 
های نیمه تمام هزینه خواهد شد. وی افزود: 
برخی طرح های عمرانی را برای شهرداری 
اولویت دار کرده ایم و این نهاد مردمی وظیفه 
دارد آن ها را تا پایان سال یا اواسط سال آینده 
به اتمام برساند بیاتی مترو را از پروژهای مهم 
و اولویت دار قم ذکر کرد و گفت: طرح مترو 
14.7 کیلومتر طول دارد و درحال حاضر 

حفاری هفت هزار متر آن انجام شده است.

توصیه آیت الله حسینی بوشهری به رئیس و اعضای شورای اسلامی شهر قم:

مراقب دودستگی در شورا باشید


